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SEJA OBČINSKE SKUPŠČINE 

Postopna 
demilitarizacija 

Poglavitna točka dnevnega 
reda skupne seje vseh treh 
zborov občinske skupščine ko
nec januarja je bil predlog za 
sprejetje sklepa o sprejetju 
stališča izvršnega sveta o po
stopni demilitarizaciji (odpravi 
vojske) v občini Vrhnika. Pred
sednik izvršnega sveta Vili 
Granda je v obrazložitvi dejal, 
da je na ozemlju vrhniške ob
čine vojske veliko. Zaseda 166 
hektarov zemljišč. Tudi po
djetje Kovinarska je zaradi pre
težne naravnanosti v proizvod
njo za vojaške potrebe zašlo 
v velike težave pri izterjavi dol
gov, hitra preusmeritev pa ni 
možna oziroma je težko čez 
noč najti program, ki bi bil go
spodarsko uspešen. Nevar
nost je, ker tudi Ljubljana po
stavlja podobne zahteve in kaj 
lahko se zgodi, da bo vojaš
čine na Vrhniki zato še več. 

V razpravi je Darinka Fabi-
ani menila, da jo beseda demi
litarizacija zelo moti: kaj govo
rimo o tem, obenem pa o slo
venski vojski. Ta proces bi bilo 
treba reševati s peticijami, kar 
se zdaj dela, pa je vznemirja
nje duhov. Tudi Jože Zorman 
je vprašal, kaj demilitariziramo. 
Predsednik skupščine je nato 
opozoril, da je to šele začetek 
postopka demilitarizacije in je 
zelo pomembno, da se je za
čelo razmišljati o tem. Pred
sednik zbora krajevnih skup
nosti France Cukjati pa je de
jal, da je treba pojasniti, koliko 
in kaj vojska sofinancira v in
frastrukturo, ali odvaja zemlji
ške davke, koliko prispeva za 
turizem itd. Na to je Vili Granda 
za naslednje skupščinsko za
sedanje obljubil podatke 
o davkih, dejal je tudi, da ima 
vojska lastna stanovanja, za 
ekološke izdatke pa nima de-
narja.Zdravko Bricelj je nato 
menil, da je pobuda vredna 
podpore, čeprav bo dolgo
trajna. Finančna sredstva, ki 
gredo zdaj za vojsko, bi lahko 
usmerili drugam. Tomaž 
Grom je dejal, naj se sesta-
nejo predstavniki strank in 
sprejmejo deklaracijo ozi
roma pobudo o demilitariza
ciji vrhniške občine. Tako je 
storila že ilirskobistriška ob
čina, ki je pobudo poslala re
publiški skupščini. Če na
mreč hočemo demilitarizirati 
Vrhniko, ne smemo samo 
zamenjati uniforme. Tudi Ra-
domir Kostič se je strinjal, da 
je Vrhnika z vojaščino preobre
menjena, saj je želja vsega 
sveta živeti v miru. Kot razlog, 
da Kovinarska ni dobila plačil, 
je navedel, da Slovenija ni pri
spevala v sklad za moderniza
cijo JLA. Glede tankovske ce
ste je dejal da je zadeva 
s kmeti pogodbeno urejena, 
saj jo lahko uporabljajo. Tudi 
vojska bo začela odkupovati 
stanovanja. Nato je predsed

nik skupščine delegatu Kostiču 
predlagal, naj apelira na 
zmanjšanje kadra v vojski, saj 
tolikšne armade ne zmoremo. 
Andrej Ocepek pa je zlasti po
grešal ocene strank o demilita
rizaciji; dokler jih ne dobi, se 
bo vzdržal glasovanja. Vili 
Granda mu je odgovoril, da so 
stranke to že načelno podprle. 

Ob koncu razprave je pred
sednik občinske skupščine 
predlagal, naj sprejmejo tale 
sklepa: 

1. Sprejme se stališče iz
vršnega sveta o demilitariza
ciji občine Vrhnika, ki se 
glasi: »Prizadevali si bomo 
za postopno zmanjševanje 
vojaških enot v občini Vrh
nika, hkrati pa se bomo zav
zemali za to, da bi občino 
Vrhnika proglasili za demili
tarizirano cono. Zato jo 
bomo kot takšno z vsemi 
pravnimi sredstvi tudi zago
varjali.« 

2. V okviru zakonskih 
možnosti je treba pripraviti 
občinski odlok, na podlagi 
katerega bi finančno preko 
davščin obremenili zem
ljišča JLA. 

Za sklepa je glasovalo 38 
delegatov, proti ni bil nihče, 
dva sta se glasovanja vzdr
žala. 

Nadaljevanje na 2. strani 

POPIS P R E B I V A L S T V A ! 
Obveščamo občane, da bo popis prebivalstva 
v Sloveniji od 1. do 15. aprila. Priporočamo, da 
za dobro izvedbo popisa občani opremijo 
stavbe s hišnimi številkami na vidnem mestu ob 
vhodu in jih tudi obnovijo če so nečitljive. 

Popisovalci in inštruktorji za popis - pozor! 
Če želite aktivno sodelovati pri popisu prebival
stva sporočite svoje osebne podatke na tel. 
751-021. O nadaljnjem poteku akcije vas bomo 
obvestili pismeno ali preko »NAŠEGA ČASO
PISA«. 

Kaj bi najraje naredili z Barjem. Na 
risbi, od njenega nastanka je menda 
preteklo že več kot tristo let in prika
zuje samostan v Bistri in polja ter trav
nike za njim, je narisano, kakšna je 
bila pokrajina pred nekaj stoletji: sem 
pa tja kakšen grm, sicer pa nič zaraš
čenega. V ozadju se vidijo osamelci 

Lahko se seveda odločimo, da se 
nam Mah zaraste, kot se nam je od 
vojne sem zaraslo več kot petdeset 
odstotkov obdelovalnih površin v Slo
veniji, ki so jih naši predniki z velikim 
trudom izkrčili, da so lahko obdelovali 
zemljo. Z njim imamo lahko še velike, 
celo zelo drugačne načrte: po Ljub
ljani je svojčas hodil človek, ki je imel 
zamisel, da bi izkopal ducat ali še ne

kaj več bazenov, kjer bi gojili ribe, 
obenem pa z njihovo pomočjo uravna
vali gladino voda. Pravzaprav se 
lahko zalezejo tudi vsi jarki, ki jih mar
ljivi kmetje kopljejo zato, da jim voda 
vsega ne odnese in da je pridelek 
boljši. In lahko seveda pustimo rasti 
grmovje, v katerem bodo spet žgolele 
ptice. Preveč je ljudi okrog tega Barja, 
da bi lahko prevladal en ali drugi inte
res. Brez pametnega dogovora pač ne 
bo šlo. Zelenih, lovcev, kmetov in 
vseh drugih, ki se jim Barje riše zdaj 
tako, drugič spet drugačno. Na sliki: 
samostan Bistra z okolico pred 300 
leti po sodobni risbi. (Iz knjige Varstvo 
naše dediščine avtorjev Ive Curk in 
Matjaža Puca.) 

Bonton 
Menda ga ni takega, ki ne bi kdaj pa kdaj 

vstal na levo nogo in se jezil na ves svet. Da je 
zadeva sistemsko urejena in da so odnosi med 
ljudmi kolikor toliko urejeni, se zato sprejemajo 
zakoni. Ni namreč lepo, da bi nekdo en dan 
podivjal, drug dan pa bi ves svet objemal. Red 
mora biti in v obnašanju zdrava uravnoveše-
nost. 

Zadnjič nas je v uredništvu na Cankarjevem 
trgu 8, za pisarno pravijo, da v njej nikoli niko
gar ni, obiskal vrhniški občan, in nam zaukazal, 
kako in kaj pisati, da bo svet tak, kot si ga 
predstavlja. Na živce mu je šlo, ali pa ga nisem 
bil sposoben temeljito razumeti, ker ima nekdo, 
ki stanuje nekje tam v kotu, do njiv poldrugo uro 
vožnje s traktorjem, pa bi lahko hišo in hlev 
postavil kar tjakaj, kamor se vozi vsak dan po 
travo. Torej bi bil svet tako smotrno urejen zanj 
in bržkone tudi za njegove sosede. 

Spet drugi je po njegovem mnenju zastavil 
gradnjo hleva, pa menda v tistem hlevu nikoli 
ne bo nobene živine, kajti nakupil si je že več 
kot sto kubikov lesa. Tak že ne bo kmetoval, 
kvečjemu mizarsko delavnico bo postavil, mi je 
rekel obiskovalec. Jaz pa: doslej mi ni še nihče 
povedal niti tega, da bo le-oni gradil, niti tega, 
da bo sploh kaj gradil, in še manj, kaj bo gradil. 
Upravni organ, ki mu tako delo prijaviš, je na 
občini, inšpekcija pa je zato, da preveri, ali oni 
tam res gradi hlev, ki ga je prijavil, ali pa bo iz 
tega hleva delavnica, mizarska ali kakršnakoli 
že, je pa še stvar njegovega poštenja. 

Takole sva se pomenkovala ves dopoldan. 
Greh se pove, grešnik pa ne, čeprav sem zve
del tako za grehe kot za grešnike, ki imajo 
grešiti. Zakaj to pišem? V skupščinsko proce
duro prihaja odlok o ustanovitvi občinskega 
vrhniškega glasila Naš časopis, o katerem naj 
bi bila po skupščinski seji prihodnji teden javna 

razprava. Že zadnjič so v zboru krajevnih skup
nosti nekoliko negodovali nad tem, da status 
časopisa ni urejen in da urednika ne morejo 
prijeti za ušesa pa bi ga radi. Šlo je za neko 
pismo bralca. Po novinarskem kodeksu, bon-
tonu za ravnanje v javnih glasilih, je namreč 
tako, da je odgovor na tako pismo praviloma 
objavljen v naslednji številki. Pri občinskem 
glasilu, ki izhaja mesečno, pa je s tem težava. 
Pravijo, naj bi pismo pokazali prizadetemu, naj 
odgovori hkrati z objavo pisma, da ne pride do 
neprijetnih govoric, ki škodijo dobremu imenu 
napadenega. Jasno povem: to se praviloma ne 
dela, čeprav je bržčas v takih primerih že zaradi 
dobrih odnosov koristno narediti izjemo in od
nehati pri načelih. Sicer pa velja, naj bi bil tudi 
občinski časopis tak, da ne bi jemal dobrega 
imena ljudem. 

Jasno pa je, da vsem ne bo nikoli vse všeč. 
Zato je koristno, da se pri javni zadevi, kar 
časopis je, določijo pravila. Temu naj služi ob
činski odlok. 

Kar pa se tiče drugih stvari: dobite nas še 
vedno na Cankarjevem trgu 8 na Vrhniki, ali na 
telefonski številki 751325. Ta teden nam je 
občinski hišnik na vrata privit poštni nabiralnik 
in vanj mečite pošto, kadar je zaklenjeno. Mo
rate nam oprostiti, saj ni pri tem časopisu nihče 
redno zaposlen, da bi samo stol grel. 

Smo na stališču, da morajo tako lokalno gla
silo pisati predvsem bralci, ki imajo kaj povedati 
svojim sosedom. Vaših prispevkov ne bomo 
zavračali, če boste kaj napisali. Toliko stvari je 
okoli vas, kijih je vredno opisati. Če torej hodite 
po Vrhniki, se nas ne izogibajte, vrzite svoj 
prispevek v naš nabiralnik. 

TONE JANEŽIČ 
v.d. odgovornega urednika 

Priglasitve zavarovanja 
pravic do nepremičnin 

Na podlagi zakona o začasni prepovedi sečnje v gozdo
vih v družbeni lastnini in začasni prepovedi prometa z ne
premičninami v družbeni lastnini (Ur. list RS, št. 26/90) in 
na osnovi navodila Republiškega sekretariata za kmetij
stvo, gozdarstvo in prehrano z dne 11.7. 1990 je bilo po 
pozivu v Krajevnih skupnostih v časopisih na občino Vrh
nika posredovanih 215 priglasitev zavarovanja pravic do 
gozda, kmetijskih zemljišč in drugih nepremičnin,' od tega 
13 priglasitev veleposestnikov, za katere določila zakona 
ne veljajo. 

Po obdelavi 195 vlog zajemajo navedene priglasitve 
približno 881 ha površin, od tega 399 ha kmetijskih zem
ljišč, 479 ha gozda, in 4 ha stavbišč, poslovnih prostorov in 
drugega. Največ priglasitev za vračanje kmetijskih zemljišč 
je v k. o. Log - 104 ha, k. o. Blatna Brezovica - 72 ha, k. o. 
Verd - 60 ha in k. o. Borovnica - 55 ha; za gozdne površine 
pa v k. o. Zabočevo - 157 ha, k. o. Borovnica - 85 ha in k. 
o. Vrhnika - 73 ha. Zgoraj navedeni podatki ne zajemajo 
priglasitve veleposestnikov, ki so priglasili za 209 ha kme
tijskih zemljišč, 1142 ha gozda in 20 ha stavb, gospodar
skih poslopij in drugo. 

Po nedokončani obdelavi prejetih priglasitev je ugotov
ljeno, da je po zakonu o agrarni reformi in kolonizaciji 
priglašeno 413 ha nepremičnin (in 522 ha nepremičnin od 
veleposestnikov), po zakonu o nacionalizaciji zasebnih 
gospodarskih podjetij 70 ha nepremičnin, zaplembe v ka
zenskih, nepravdnih, upravnih in drugih postopkih so za
jele 76 ha nepremičnin (in 762 ha nepremičnin od velep.) 
arondacije 113 ha nepremičnin (in 29 ha nepremičnin od 
veleposestnikov), priglasitve za vračanje zemljišč, ki so 
prešla v družbeno lastnino na podlagi zakona o kmetij
skem zemljiškem skladu pa zajemajo 58 ha nepremičnin 
(in 16 ha nepremičnin od veleposestnikov), s tem da slednji 
zakon ni vključen v zakon o začasni prepovedi sečnje 
v gozdovih v družbeni lastnini in začasni prepovedi pro
meta z nepremičninami v družbeni lastnini. ODRP 



PIŠE PREDSEDNIK IZVRŠNEGA SVETA 

Obrt pa 
brez 
telefona 

Delo v začetku leta je vedno povezano z načrtovanjem 
in planiranjem. Iz premišljevanj o tem, kaj mislimo, da ni 
dobro zastavljeno, moramo preiti v sklepanje o tem, kaj 
storiti, da se bo to izboljšalo. Vedno se postavljajo pred nas 
želje, ki so povezane z denarjem, ki ga ni dovolj. Vendar 
kljub temu lahko zasledujemo usmeritev o razvoju naše 
občine, ki smo si jo postavili že v začetku: spodbujanje 
drobnega gospodarstva in turizma. In kaj lahko mi dejan
sko naredimo na tem področju? Verjetno predvsem to, da 
omogočimo pogoje za uspešno delo. 

Žal se ni samo enkrat zgodilo, da je na moja vrata 
potrkal podjetnik, ki ne more opravljati svoje dejavnosti, ker 
nima telefona in prav tu je eden izmed problemov, ki smo 
ga začeli reševati. Da je to zares problem, vam lahko potrdi 
vsakdo, ki telefon pri svojem delu potrebuje. Kolikokrat je 
potrebno zavrteti zaman, preden dobimo zvezo ali koliko
krat slišimo, da nas kdo kliče že cel dan, pa nas ne more 
dobiti. V času »informacijske revolucije«, ko pomeni pretok 
informacij denar, se v primerjavi z ostalim svetom, ki je 
informacijsko že sedel na dirkalni avtomobil, naša občina 
še vedno prevaža s starim kolesljem. 

Krivec? PTT!? 
»Da«, če vprašate kogarkoli izmed nas. 
»Ne«, če vprašate odgovorne na PTT. »Ni denarja«, 

odgovorijo »vendar, brez skrbi, saj ste v naših srednjeroč
nih načrtih« (malo brskanja po zgodovini pokaže, da so 
nas prestavili iz prejšnjih srednjeročnih načrtov v seda
nje!!!). 

Njihovi načrti kažejo: »dobava centrale na Vrhniki (ki je 
pogoj za širjenje kapacitet v ostalih delih občine) v letu 
1992 z vključitvijo v promet 1993«, kar je povezano z do
datkom, da je »terminski plan pogojen z zagotavljanjem 
finančnih sredstev« (ogovor PTT Ljubljana na delegatsko 
vjb Bje, ki ga je postavil LIKO Vrhnika dne 5. 2. 1990). 

In nato je sledila naša poteza: »Kaj, če mi priskrbimo 
sredstva, s katerimi bi vas kreditirali?« Nekaj časa ni bilo 
odgovora, očitno so bili sogovorniki presenečeni. Nato 
reakcija in rezultat: 28. 11. 1990 smo podpisali pogodbo 
o kreditiranju PTT Ljubljana za" nakup telefonske centrale 
na Vrhniki, 20% sredstev smo založili iz proračuna, 20% 
zbiramo s pomočjo podjetij (LIKO in IUV sta nas že pod
prla, tako da smo del sredstev že prenakazali na PTT 
Ljubljana). S 60% računamo na vse vas, ki telefon potre
bujete. Telefonsko centralo bodo začeli montirati v sep
tembru, dokončali v decembru 1991, ko bodo priključeni 
tudi prvi novi telefoni povsod tam, kjer je omrežje že 
izgrajeno. Izgradnja omrežja bo zaključena do polletja 
1992, ko bodo dela na Vrhniki končana in se bodo nadalje
vala v Borovnici in Dragomerju. 

Kaj takšno kreditiranje pomeni za vas? 
Kredit je podpisans za 2 leti in 2 meseca, kar pomeni, da 

boste za vsakih 100 DEM v dinarski protivrednosti, ki jih 
boste posodili za izgradnjo centrale letos, dobili nazaj 
nekaj več kot 125 DEM v letu 1993 (poglejte malo nazaj 
- takrat bi po prvih podatkih PTT šele priključevali prve 
naročnike, Vi pa boste lahko že dobro leto telefonirali, 
hkrati pa še »zaslužili«). Res je problem edino v tem, da je 
ta denar potrebno dati danes, vendar Vam zagotavljam, da 
delež, s katerim boste sofinancirali izgradnjo centrale in 
omrežja (kjer pa pogoji plačila še niso dorečeni) ne bo 
presegel dinarske protivrednosti 3000 DEM. 

Trudili se bomo, da bi do podpisov pogodb (predvidoma 
v mesecu maju) ta delež še znižali (krediti bank ipd.). 

Ugodno za nas in vas? Verjetno stvar ocene! 
V izvršnem svetu smo prepričani, da je tudi to korak 

k razvoju kraja, da je to tudi vaš interes in boste naša 
prizadevanja podprli. 

In kaj lahko naredimo za razvoj turizma? 
Vrhnika za ceho prisotnosti IUV in JLA nima optimalnih 

zmožnosti za takšen razvoj, zato pa je okolica (Ulovka, 
Podlipska dolina s Smrečjem, barjanske vasi, Bistra, Pe
kel, Pokojišče) lahko dosti bolj zanimiva. Prizadevamo si 
za dvig gostinske ponudbe (ocenjevanje gostinskih lokalov 
s strani ustrezne republiške institucije), za povezavo 
z ostalo Notranjsko pri oblikovanju enotnega turističnega 
programa, za to, da spravimo našo občino na turistični 
zemljevid Slovenije... 

Razmišljamo še o marsičem. Letos bomo začeli z ureja
njem cerkve pri Sv. Trojici in njene okolice. Radi bi sanirali 
ostanke borovniškega viadukta, obnovili stopnice v Peklu, 
zares ni malo stvari, ki bi jih gostom lahko pokazali. Strate
ški položaj naše občine (v eni uri se lahko smučamo na 
Gorenjskem, v eni uri se lahko kopamo v morju) ob avtoce
sti nam daje dobre možnosti. S sanacijo smetišča želimo 
odstraniti »dišeče« pozdrave iz našega kraja, v sodelova
nju z IUV pa se zelo resno pogovarjamo o dokončanju 
čistilne naprave v tem srednjeročnem obdobju, ki bo omo
gočila tudi dosti boljše ekološke možnosti gospodarjenja. 

VILI GRANDA 

P A R T I Z A N VRHNIKA 
Teniška selekcija 
razpisuje opravilo na vzdrževanju teniških igrišč 
Prijave na naslov: Športna zveza Vrhnika, Tržaška 9, Vrhnika, tel.: 
71-484. Informacije popoldne na tel.: 752-512. 

SEJA OBČINSKE SKUPŠČINE 

Fenol it nad vodo 
Prva točka je bila pravza

prav informacija o stanju v Fe-
nolitu. Poročal je direktor Uroš 
Valant, ki je dejal, da tovarna 
deli usodo podobnih tovarn, 
posebna prvina pa je ekolo
ška, ki jih sili zmanjševati pro
izvodnjo. Zaprti srbski trg jim je 
za petino zmanjšal proizvod
njo. Z uvajanjem novih, za 
okolje varnih izdelkov (vodno 
steklo) bodo nadomestili pe
tino izpadlih zmogljivosti. Pre
vozi nevarni snovi so pod nad
zorstvom, prečrpavališče na 
železniški postaji, ki je ogro
žalo vodno zajetje, so ukinili. 
Ravnotežje še lovijo kot veliki 
izvozniki. V glavnem pa so op
timistični, ker upajo, da se bo 
stanje le normaliziralo. 

Danica Jazbinšek (Zeleni) 
je vprašala, kaj bi naredili, da 
bi to industrijo prestavili, kaj so 
naredili s prekvalifikacijo in 
zaščito delavcev. Zdravko 
Bricelj iz iste stranke pa je 
opozoril, da se tujina otepa ne
čiste proizvodnje in kaj ima ob 
tem v načrtu Fenolit. Uroš Va
lant je nato pojasnil, da pazijo 
na zdravstveno stanje delav
cev, da so črtali tretjino pro
grama, ki bi bil najbolj donosen 
za izvoz v Evropo, vendar je bil 
ekološko zelo vprašljiv. Na 
vprašanje Franca Furlana pa 
je Valant povedal, da so pre
gledali, koliko režijskih delav
cev je prisotnih na delu in ko
liko na čakanju ter ugotovili, da 
je po odstotkih stanje enako. 
Na to je Franc Pasetta menil, 
da izvršni svet premalo naredi 
za rešitev podjetij, ki se znaj
dejo v težavah. Odgovoril mu 
je predsednik skupščine: iz
vršni svet ne more reševati, 
temveč javnost samo seznani 
z razmerami. Uspešnost po
djetja je odvisna od vodstva 
podjetja in sindikata. Tomaž 
Grom se je med drugim vpra
šal, kje je tisti denar, ki naj bi 
ga podjetja dobila za izpadli 
srbski trg, omenil je tudi druge 
obremenitve, in zato naj dele
gati v republiški skupščini izva
jajo pritisk, naj se začnemo 
z gospodarskimi vprašanji res
neje ukvarjati. 

Zanimiva je bila tudi raz
prava o osnutku občinskega 
proračuna. Bilo je nekaj pri
pomb, med drugim tudi ta, da 
ima izvršni svet prevelike pri
stojnosti pri prelivanju sredstev 
(Franjo Modrijan). 

Delegat Ivan Svigelj je pi
smeno predlagal, naj bi v fi
nančnem načrtu občine dobilo 
svojo postavko tudi asfaltiranje 
ceste Borovnica-Pokojišče, 
kar bi bilo nujno s stališča raz
voja turizma. Ker že o Peklu 
odločajo, da bi bil tam naravni 
park, kar za krajane pomeni 
določeno omejitev, je prav, da 
se jim širša skupnost s tem 
oddolži. 

Na predlog Franja Modrijana 
so ustanovili komisijo za druž
bene dejavnosti, in komisijo za 
gospodarsko infrastrukturo kot 
operativni telesi. 

Na koncu skupne seje je 
Franc Volek opazil, da je novi
nar nekorektno ravnal, ker je 
bil navzoč samo pri točki o de
militarizaciji (bržkone je mislil 
na novinarja Dela), plan ob
čine pa ga ni zanimal. Zato je 
rekel, da je treba nadzirati ča
sopis, v katerem se pojavljajo 
razprave s skupščinskih sej. 

Med predlogi velja omeniti 
tudi pobudo predsednika sveta 
KS Borovnica Franca Dra-
šlerja, ki predlaga obnovo kul
turnega doma v Borovnici (o 
tem posebej). 

Družbenopolitični 
zbor 

Družbenopolitični zbor je 
najprej sklenil podpirati skupne 
seje, ko gre za ključne točke 
delovanja občinske skupščine 
in ko je potrebno usklajevanje 
na zborih. V drugih primerih so 
lahko seje ločene. 

Imenovali so tudi komisijo za 
raziskavo povojnih množičnih 
pobojev, pravno dvomljivih 
procesov in drugih nepravilno
sti, v kateri so Albin Novak, 
Ivan švigelj, Tone Jesenko, 
Matija Lenaršič in Mateja Ko-
vačič kot tajnica komisije. 
V upravni odbor sklada stavb
nih zemljišč pa so bili imeno
vani Andrej Ocepek, Jože 
Turk, Zvonka Suhadolnik, An
drej Pajnič in Danica Jazbin
šek. Nato so v upravni odbor 
dodatno imenovali še geóme
tra Andreja Peklája. 

Med delgatskimi vprašanji 
so bila tale: Branka Alič je 
vprašala, kaj so na občini sto
rili glede zmanjševanja stro
škov administriranja na po
dročju družbenih dejavnosti in 
o denarju za pihalno godbo ter 
možnosti, da kino preide v za
sebne roke. 

Franjo Modrijan je sprožil 
pobudo, da cesto iz Borovnice 
na Pokojišče letos prekategori
zirajo iz krajevne v nekategori-
zirano cesto in da preide pod 
vzdrževanje tistega, ki take ce
ste vzdržuje. Zaradi povezave 
proti Cerknici in Dolenjski naj 
ta cesta dobi status lokalne ce
ste. Predlaga dvofazni posto
pek: najprej nekategorizirana, 
nato lokalna cesta. Opozoril pa 
je (že pod razno) tudi na to, da 
se pojavljajo glede telefonije 
različni podatki, ki begajo ljudi. 

Zbor krajevnih 
skupnosti 

Ob osnutku odloka o lokacij
skem načrtu kanalov S in 
S 1 v Borovnici se je razvila 
zanimiva razprava o tem, ali 
Fenolit predstavlja ekološko 
bombo, kar je direktor Zavoda 
za načrtovanje Igor Novljan 
odločno zanikal. Večjo nevar
nost pomenita železnica in ce
sta, če se tam izlijejo nevarne 
snovi. Kar zadeva kanalizacijo, 
pa je član IS Bojan Zadravec 
povedal, da je komunalno po
djetje cevi kupilo po starih ce
nah. Delo pa bo končalo do 
predvidenega roka. Nato je bil 
predlog odloka sprejet. 

Glede spremembe ureditve
nih pogojev na Zaplani, po ka
terih je bilo prej, določeno 25 
metrov odmika med sosedi, po 
novem pa je predlagano 15 
metrov odmika, je osnutek 
zdaj v javni razpravi. 

Pri predlogu odloka o skladu 
stavbnih zemljišč, ki bo ver
jetno letos ukinjen, je bilo ne
kaj pripomb. Danica Jazbin
šek je imela pomisleke zastran 
strokovnosti članov, na to jim 
je predsednik zbora odgovoril, 
da ima upravni odbor pred
vsem nadzorno vlogo. Bojan 
Zadravec je pojasnil, da bo 
kljub spremenjeni zakonodaji 
vselej obstajalo tako telo, inve
sticijam pa so namenjena 
ogromna sredstva. Za nemo
teno delo je odgovoren Zavod 
za načrtovanje, in če bodo 
člani odbora menili, da zavod 
ne dela dobro, bodo pooblastili 
drugega. Nato je Danica Jaz
binšek pojasnila, da je pri 
stavbnih zemljiščih največja 
korupcija in če naloge ne bo 
mogla opravljati, bo odstopila. 
Tomaž Grom je nato pojasnil, 
da so v vseh takih in podobnih 
komisijah amaterji, tu pa tam 
se najde v njih tudi kakšen 
strokovnjak. Kljub tem pripom
bam so osnutek odloka spre
menili v predlog odloka. Zbor 
je potrdil tudi komisijo za razi
skavo povojnih pobojev in 
upravni odbor sklada stavbnih 
zemljišč. 

Franc Volek je izvršni svet 
pohvalil za hitro ukrepanje pri 
novem delovnem času občin
skih uradov, nato pa vprašal, 
kdaj bo pripravljen program 
javnih del, ki se bodo financi
rala preko zavoda za zaposlo
vanje. Tudi ta program naj bo 

vključen v proračun. Predlagal 
je tudi, da svet za preventivo in 
vzgojo v cestnem prometu pri
pravi predlog za semaforizi-
rano križišče pri postaji milice 
in semaforizacijo pri novih blo
kih na Vrtnariji. Danica Jazbin
šek sodi, da se vprašanje ko
munalne deponije ureja prepo
časi. Od Komunalnega po
djetja in IUV zahteva konkre
ten odgovor o najhitrejši reši
tvi. 

Delegati zbora krajevni 
skupnosti so soglasno sprejeli 
pobudo, da je treba urediti sta
tus občinskega glasila Naš ča
sopis, saj ga financira občina. 
V akte je treba vključiti dolo
čilo, da se s pismi bralcev, ki 

govore o funkcionarjih ali delu 
upravnih organov, istočasno 
objavi tudi odgovor le-teh. 
V nasprotnem primeru preteče 
preveč časa in je škoda, ki je 
narejena z neresničnimi trdi
tvami, lahko že nepopravljiva. 
Istočasno je bila izrečena tudi 
kritika na način poročanja 
o delu izvršnega sveta in delu 
skupščine. 

Zbor združenega 
dela 

Andrej Ocepek je pripom
nil, da je bil že na prejšnji seji 
proti komisiji za raziskavo po
vojnih pobojev in je takega 
mnenja še naprej. Ni proti ko
misiji zaradi ljudi, ki so v njej, 
ampak zaradi svojega prepri
čanja. Komisijo pa so izglaso
vali, prav tako kot tudi upravni 
odbor sklada stavbnih zem
ljišč, (tj) 

Vrhniška SDZ se predstavi 
Mineva dve leti od ustanovitve Slovenske demokratične 

zveze, stranke, katere jedro je nastalo ob Novi reviji in člani 
te stranke so precej zastopani v republiškem parlamentu in 
vladi. 

SDZ je organizirana tudi v naši občini, člani izvršnega 
odbora se sestajajo na tri do štiri tedne. Občni zbori 
članstva so odprti tudi za nečlane in se jih lahko povsem 
neobvezno udeleži vsak, ki ga delo in program občine 
zanimata. Za datume takih zborov lahko izvesta v prostorih 
DEMOS-a v stavbi, kjer je lekarna in sicer v prvem nad
stropju vsako sredo od 17. do 19. ure; tam dobite tudi vse 
ostale informacije o delu Slovenske demokratične zveze. 

Stranka SDZ ni tako ozko profilirana, da bi jo lahko ostro 
ločili od drugih strank, saj se zavzema za narodov razcvet 
in podpira tovrstne pobude ne glede na to iz katere stranke 
izhajajo. Sama stranka se predvsem zavzema za sloven
sko državnost, to je, za samostojno Slovenijo ter vsestran
ski razvoj demokracije, kulture in prosvete. 

Povezuje se z evropskimi demokratičnimi tokovi; z mla
dino Evrope pa so se povezali tudi mladi člani SDZ - MLIN 
(mlada iniciativa) saj se zavedajo, da je njihova prihodnost 
v njihovih lastnih rokah in glavah, slednje pa morajo biti 
odprte za znanje in razvoj, ki ga zahteva zahod. 

F. C. 

IZ DELA STRANKE 
DEMOKRATIČNE PRENOVE 

V sredo, 20. februarja je vrhniška Stranka demokratične pre
nove pripravila razgovor s poslanci stranke. Razpravljali so o delu 
Kluba poslancev pri SDP. Ta deluje po enotnem pravilniku, 
predvsem zato, da bi na ta način zagotovili celovito in strokovno 
razpravo o posameznih zadevah, ki jih predlagajo skupščini. 

Dogovorili so se, da naj bi njihovi poslanci hodili na seje 
skupščine redno, njihova stališča pa naj bi bila čimbolj javna. 

Ugotavljajo, da je skupščinsko gradivo natisnjeno v premajh
nem številu izvodov. Zato predlagajo, da naj bi stranke prejemale 
več izvodov, pošiljali pa naj bi ga tudi v vse pomembnejše 
ustanove in delovne organizacije. 

Javnost obveščajo, da se Klub poslancev sestane vsak torek 
ob 18. uri v prostorih stranke na Vrhniki, Cankarjev trg 8, tisti 
teden, ko zaseda skupščina. Vabljeni so vsi, tudi nečlani, ki jih 
delo stranke zanima. 

Pripravljajo se tudi na novo obliko organiziranja v skladu s kon
gresnimi dokumenti. Čez približno mesec dni bodo sklicali člane 
in na novo izvolili predsednika in ostalo vodstvo. 

V času od 25. februarja naprej bodo organizirali podpisovanje 
»DEKLARACIJE ZA MIR«. Podpise bodo zbirali na sedežu 
stranke v času uradnih ur (ves dan od 8. do 13.30 ure, razen 
petka, ter ob sredah od 14. do 18. ure), predlagajo pa, da bi bila 
dostopna tudi v drugih javnih prostorih. 

M. Š. 

DEKLARACIJA ZA MIR 
Zavzemamo se za: 

Slovenijo kot suvereno, miroljubno državo, ki aktivno pri
speva k svetovnemu miru, za Slovenijo brez vojske in voja

ške industrije. 

• Mirovni člen o novi slovenski ustavi, ki naj se glasi: »Repu
blika Slovenija je demilitarizirana država. Prehodno obdobje, 
ki je potrebno za demilitarizacijo, se uredi z ustavnim zako
nom.« 

• Prehodno obdobje do popolne demilitarizacije, v katerem 
bodo za varnost meja republike Slovenije skrbele enote poli
cije in obstoječe enote teritorialne obrambe. 

• Zamrznitev vseh napotitev vojaških obveznikov iz Slovenije 
na služenje vojaškega roka v JLA kot sestavni del uresničeva
nja plebiscitne odločitve. 

• Zaustavitev nadaljnjega oboroževanja v Sloveniji in Jugosla
viji. 

• Začetek pogajanj s federacijo o odhodu enot in ustanov JLA iz 
Slovenije. 

• Izdelavo mirovne opcije za razrešitev jugoslovanske krize. 
• Vpeljavo vrednot kulture miru in nenasilja v sistem vzgoje in 

izobraževanja, ter ustanovitev institucij miru, ki bodo preuče
vale in ustvarile nov varnostni sistem na temeljih socialne, 
ekološke, ekonomske in duhovne svobode in varnosti in na 
dobrih mednarodnih odnosih. 

V Sloveniji naj bodo osamosvajanje, demilitarizacija in mi
rovna varnostna politika trije vzporedni procesi. 



iz delegatskih vprašanj 
Plače na občini 

V zadnjem času smo dnev
nem časopisu veliko brali 
o osebnih dohodkih občinskih 
upravnih organov raznih občin 
v Sloveniji. Objavijo naj se OD 
zaposlenih v občini Vrhnika ter 
tudi, kako je s posebnim nagra
jevanjem - delovno uspeš
nostjo. (Tomaž Grom) 

Kot primer osebnega dohodka 
navajamo osebni dohodek za 
funkcijo predsednika Izvršnega 
sveta (podatki o osebnih dohodkih 
in drugih prejemkih za posamezne 
vrste funkcij oz. skupine funkcij so 
javni - zakon o funkcionarjih v dr
žavni upravi, 7. člen): 
november 1990: 
redno delo 11.586,90 
minulo delo 231,70 
uspešnost 2.363,60 
SKUPAJ 14.182,20 

december 1990 
redno delo 13.904,50 
minulo delo 347,60 
uspešnost 2.850,40 
SKUPAJ 17.102,50 

januar 1991 
redno delo 14.621,90 
minulo delo 498,50 
uspešnost 1.495,40 
SKUPAJ 16.615.80 

S 1/1-1991 smo prešli na izpla
čevanje osebnih dohodkov po ko
eficientih za oceno skupin delovnih 
mest (plačilni razredi), z najvišjim 
razredom 5.00 (funkcija predsed
nika Izvršnega sveta) in najnižjim 
razredom 0,80 (snažilka). 

Višina 5,00 za najvišji razred je 
določena glede na sklep komisije 
za volitve in imenovanja Skupš
čine Republike Slovenije (Ur. list 
RS, št. 42/90), po katerem zapade 
občina Vrhnika v IV. skupino. 

Višina osnove - plačilnega ra
zreda je objavljena v Ur. listu RS 
za vsak mesec posebej in je za 
januar 1991 znašala 4.831,00 din 
bruto oz. 2.980,00 neto. 

Delovna uspešnost se ugotavlja • 
po Smernicah za ugotavljanje de
lovne uspešnosti zaposlenih 
v Upravnih organih občine Vrh

nika, katere so bile sprejete na 28. 
seji Izvršnega sveta občine Vrh
nika, dne 16/1-1991. Uspešnost 
vpliva na višino OD od -20% na 
osnovo do +20% odvisno od 
uspešnosti posameznika. 

Osebni dohodki vseh delavcev 
v upravi niso objavljeni zaradi do
ločila 62. člena Zakona o delavcih 
v državnih organih, ki navaja, da 
podatki o osebnih dohodkih posa
meznika niso javni. 

Odvažanje zemlje 
Kaj so ukrenile inšpekcijske 

službe v zvezi z odvažanjem 
zemlje iz Bevk? (Janez Umek, 
ZKS) 

Na podlagi sklepa Izvršnega 
sveta, ki ga je kmetijska inšpekcija 
prejela dne 31. 10. 1990, je bilo 
dano zaprosilo za mnenje na Re
publiški kmetijski inšpektorat 
v Ljubljano in zaslišani trije kmetje, 
ki odvažajo šoto v Bevkah. 

Kmetje so povedali, da se šota 
odvaža iz barjanskih tal že zelo 
dolgo. Ugotovljeno je bilo, da izko
pavata dva kmeta na zemljišču, ki 
je razvrščeno v II. območje in en 
kmet na I. območju. 

Republiški kmetijski inšpektorat 
pa je podal mnenje, da zakon 
o kmetijskih zemljiščih (Ur. list 
SRS št. 17/86 - preč. besed., 9/ 
90) nikjer ne predpisuje rabo oz. 
varovanje bljanskih zemljišč. 

Komisija v sestavi dva republi
ška inšpektorja, občinski inšpektor 
in predstavnik Izvršnega sveta od
govoren za kmetijstvo je dne 10.1. 
1991 opravila ogled ovzema 
plodne plasti zemlje in šote na 
Ljubljanskem barju v okolici nase
lja Bevke. Na kraju samem je ko
misija ugotovila, da se na nedovo
ljen način uničujejo (spreminjajo 
namembnost) in odvzemajo pri
marni kmetijski pridelavi kmetijske 
površine, ki se jih ne da sanirati in 
vzpostaviti v prvotno stanje. Poleg 
tega ima početje večje neugodne 
ekološke učinke. 

Ko bo kmetijska inšpekcija pre
jela od pristojne geodetske službe 
podatke o posegih (parcelne šte
vilke, razvrstitve v območja, imena 
lastnikov parcel oz. odjemalcev 
zemlje), bo izdala odločbe o pre-

OBČANI, P O D J E T J A 
IN O R G A N I Z A C I J E ! 

Obveščamo vas, da imamo v upravnih organih 
občine Vrhnika montirano novo notranjo telefon
sko centralo, zato vas ponovno obveščamo 
o spremenjenih klicnih številkah: 

751-021 (N.C. - telefonistka) 
Direktni št. sta: 
751- 157 Predsednik skupščine 

in Izvršnega sveta 
752- 718 Občinski oddelek za ljudsko obrambo 
751-132 TELEFAX 

povedi uporabljanja kmetijskih 
zemljišč v kakšen drug namen kot 
za kmetijsko proizvodnjo. V nadal-
njem postopku pa bodo podani 
predlogi sodniku za prekrške, v ko
likor ne bodo upoštevana določila 
iz odločb. 

Izvršnemu svetu občine Vrhnika 
pa je bil podan predlog, da z odlo
kom zaščiti barjansko zemljo. V ta 
odlok naj bi vnesli tudi sanacijo že 
uničenih površin in pa seveda 
ukrepe v zvezi s ponovnim izkopa
vanjem šote. 

Krajevni urad 
v Borovnici 

Naj se prouči možnost vzpo
stavitve krajevnega urada v Bo
rovnici oziroma matične službe. 
(Franjo Modrijan, DPZ) 

Območje občine Vrhnika je 
sprejeto v enotno matično ob
močje Vrhnika, določeno z odlo
kom, ki je objavljen v uradnem listu 
SRS št. 47/86, z dne 12. 12. 1986. 
Za spremembo odloka je običajen 
postopek. 

Kot strokovna služba na tem po
dročju smo mnenja, da ni nika
kršne potrebe za spremembo od
loka in določitev novih matičnih ob
močij in ustanovitvi KRAJEVNEGA 
URADA v Borovnici. 

Ta predlog utemeljujemo z na
slednjo obrazložitvijo: 

1. Glede na strokovne usmeri
tve, ki jih dobivamo od RSNZ RS je 
razvidno, da v večini občin, ki že 
imajo KU te ukinjajo. Vzrokov je 
seveda več, med drugim tudi to, da 
se sicer na KU sprejema večina 
vlog občanov (ne samo matične 
zadeve - primerjava: sprejemna 
pisarna na občini), vendar je reši
tev zadev odvisna od referentov 
na sedežu občine. To se pravi, da 
pristojnost KU uradov ni razreše
vanje zadev občanov, ampak 
samo sprejem vlog. 

Iz tega je razvidno, da se čas 
rešitve neke zadeve povečuje, ne 
pa obratno. 

2. V pripravi je nov Zakon o si
stemu državne uprave in Zakon 
o notranjih zadevah, v katerih so 
administrativne zadeve notranjih 
zadev hierarhično vezane na repu
bliko (državo?), oziroma popol
noma centralizirane, zato bi bilo 
nesmotrno začeti postopke za 
spremembe organiziranosti v ob
čini, čeprav niti ne vemo, kakšne 
pristojnosti bo še imela na tem po
dročju. 

3. V fazi izdelave je projekt za 
vodenje matičnih knjig na računal
niku, ki bo avtomatiziral postopke 
evidenc. To pomeni, da ročnega 
vodenja evidenc o matičnih dej
stvih ne bo več. Pričakovati, da bo 
občina financirala KU z računalni
ško opremo (proračun), pa prav 
gotovo ni velike verjetnosti. 

Vodni vir 
Potrebno je ukiniti odlok o zapi
ranju vodnega vira Malenci v 
Borovnici (Ivan Švigelj, ZKS) 

Z razpisom I. in II. samopri
spevka za izgradnjo vodovodnega 
sistema Borovniški vršaj je bilo do
govorjeno, da se iz sistema vodo-
vodskrbe v občini Vrhnika izločijo 
vsi oporečni vodni viri. Eden takih 
virov je zajetje Malenci v Borovnici, 
saj je voda kraškega izvora in celo 

površinsko zajeta, zato je mikrobi
ološko večkrat oporečna zaradi 
preseženega števila aerobnih me-
zofilnih bakterij. Vodo iz zajetja 
Malenci moramo klorirati, kljub 
temu, da že skoraj leto dni ne klori
ramo vode iz zajetja Borovniški vr
šaj. 

Preiskave vode iz vodnjakov Bo
rovniškega vršaja kažejo, da je 
kvaliteta vode stabilna in da je 
podtalnica naravno dobro zašči
tena, kar pa ne moremo trditi za 
kraško zajetje Malenci. Ker so z iz
gradnjo objektov visoke cone Dol-
-Laze dane tehnične možnosti za 
izključitev oporečnega zajetja Ma
lenci, je ta zahtevek postavil Zavod 
za socialno medicino in higieno 
v Ljubljani, ki opravlja redni nadzor 
nad pitno vodo v občini Vrhnika. 
Za ukinitev vodnega vira Malenci 
ni bil sprejet nikakršen odlok, zato 
ga ni potrebno ukinjati. Merilo je 
samo kvaliteta pitne vode, za kar 
je dolžan skrbeti upravljalec vodo
voda KP Vrhnika in nadzor, ki ga 
opravlja že omenjeni zavod. 

Zapora Stare 
ceste 

Ali se in kdaj se načrtuje ure
ditev Stare ceste na Vrhniki? 
Govori se namreč, da bodo ob
čani pripravili zaporo ceste. (To
maž Grom, ZKS) 

Popolna zapora javne ceste je 
bila in mora biti stvar odločanja 
večine krajanov nekega kraja, kar 
seveda velja tudi za Staro cesto na 
Vrhniki. Na predlog Turističnega 
društva pred okoli 2 letoma, za 
popolno zaporo ceste (dovoljena 
dostava in stanovalci), smo zapro
sili vse 3 KS na Vrhniki za mnenje, 
poslali več urgenc, vendar nismo 
dobili nobenega odgovora. 

Ob izdelavi prometne študije za 
območje Vrhnike, smo posebej za
prosili, da ugotovijo s prometnega 
vidika, če je zapora ceste potrebna 
ali ne. Povedali so nam, da s pro
metnega vidika zapora ni najugod
nejša varianta, ker izgubimo vzpo
rednico magistralne ceste. 

Predlagali smo, da se v I. fazi 
ukinejo vsa parkirna mesta in poo
stri nadzor policije. V vsakem pri
meru pa potrebujemo mnenje kra
janov, ki s to cesto živijo, kaj si 
v svojem kraju želijo. 

Svet za preventivo in vzgojo 
v cestnem prometu pa je sprejel 
naslednje: 

Popolna zapora Stare ceste za
enkrat ni možna, zaradi pomanjka
nja urejenih parkirnih mest v bli
žini. Promet na Stari cesti naj se 
delno uredi z omejeno dostavo 
(postaviti dodatni znak). Postaja 
milice Vrhnika naj redno kontrolira 
nepravilno parkiranje na Stari ce
sti. 

Preveri naj se možnost ureditve 
parkirnih mest na parkirišču pri 
vrtcu in na Cesti gradenj. 

Preveri naj se možnost, da tudi 
komunalni redar kaznuje parkira
nje na nedovoljenih mestih. 

Cesta Blatna 
Brezovica-Bevke 

Kdaj se bo končno začela re
konstrukcija ceste Blatna Bre
zovica-Bevke? Od začetnih po
govorov je minilo že veliko časa. 
V osnutku proračuna pa so pla
nirana za rekonstrukcijo ceste 
samo minimalna sredstva. (Mar
jan Vehar, ZKS) 

V planu komunalnih del za leto 
1991 je tudi rekonstrukcija ceste 
Blatna Brezovica-Bevke z obema 
mostoma. Ker je investicija ob
sežna, saj zahteva izjemno velika 
zemeljska dela, se bo gradila več 
let. V letošnjem letu bo pridobljen 
lokacijski načrt, tehnična doku
mentacija in zgrajen nov most, ki je 
trenutno najbolj potreben obnove. 

V Borovnici so že pripeljali cevi, kar kaže, da se bodo brž, ko se zemlja odtali, začela dela pri 
kanalizaciji. Najprej morajo potegniti zbirne cevi do čistilne naprave, kar je še iz sredstev 
zadnjega samoprispevka. Prebivalci Pakega in Brega pa že sprašujejo, kako bodo tekla dela 
naprej. Bojijo se namreč, da utegne zaradi pomanjkanja denarja, s čemer imajo dragocene 
izkušnje, tudi ta kanalizacija ostati le slepo črevo brez iztoka. Tudi bager je že tam. Glede na to, 
da imajo v zadnjem letu veliko opraviti s tovrstnimi stroji In posledicami, ki jih povzročajo 
(spomladi naj bi zazvonili telefoni na Bregu in na Pakem), bodo z velikim zanimanjem pričakali 
začetek del. Pohvalijo pa se z dejstvom, da so tudi pri hudem mrazu pri deset stopinjah in še 
več pod ničlo, dokler ni začelo resno snežiti, lahko gledali premražene »poštarje«, pravzaprav 
kooperante podjetnika Meglica, kako vlečejo telefonske žice in tolčejo v zidovje. So rekli: vidiš 
Jih, to so privatniki. 

Cesta na 
Pokojišče 

Cesta Kamnolom Verd-Poko-
jišče ni vzdrževana, kdo je od
govoren za to? (Tomaž Grom, 
ZKS) 

Za leto 1990 je bilo na razpolago 
za redno vzdrževanje lokalnih cest 
na območju občine Vrhnika 
1.085.653,00 din. Za vzpostavitev 
stanja cest, ki zagotavlja varen 
promet pa je Cestno podjetje Ljub
ljana, CVS Ljubljana opravilo dela 
za znesek 1.287522.00 din. Iz teh 
podatkov je razvidno, da je Cestno 
podjetje Ljubljana, CVS Ljubljana 
porabil celo za 18,60% več finan-
čih sredstev za celotno vzdrževa
nje (ZS in LS). 

Trend porabe je bil prilagojen 
razpoložljivim finančnim sred
stvom in zahtevam po vzpostavitvi 
takega stanja lokalnih cest, ki za
gotavlja varen promet. Količine so 
bile kontrolirane in potrjene s strani 
vaše strokovne službe, cene pa je 

formirala strokovna služba Repu
bliške uprave za ceste. 

Povemno še, da smo opravili 
dodatna dela na vaših lokalnih ce
stah v znesku 102.939,00 din 
v mesecu oktobru in novembru 
1990 iz naslova elementarja. To 
potrjuje, da so bila opravljena vsa 
dela rednega vzdrževanja v okviru 
programa del. 

Iz vsega navedenega je moč 
ugotoviti, da finančna sredstva za 
lokalne ceste razdeljena na osnovi 
finančnega načrta za leto 1990 
v tej višini ne zadostujejo. Za višji 
standard vzdrževanja v bodoče pa 
bo potrebno zagotoviti precej večja 
finančna sredstva s strani Repu
blike oziroma občine, odgovarja 
Cestno podjetje Ljubljana. 

Kanalizacija 
v Bevkah 

Kaj se je zgodilo s sredstvi, ki 
so bila nakazana Komunalnemu 
podjetju Vrhnika za izdelavo 
projektne dokumentacije za iz
gradnjo kanalizacije v KS 
Bevke? Gre za sredstva v ta
kratni vrednosti 10 starih mili
jard (Marjan Vehar, ZKS) 

Samoupravna komunalno-
cestna skupnost je septembra 
1989 sklenila s Komunalnim po
djetjem Vrhnika pogodbo za izde
lavo idejnega projekta kanalizacije 
Bevke v višini 10.080.000 starih 
din. 2. 8. 1990 je Komunalno po
djetje Vrhnika tehnično dokumen
tacijo predalo na občino Vrhnika in 
tako pogodbeno obveznost izpol
nilo. 

Denar za pihalno 
godbo 

Pihalna godba je zahtevala, da 
se sredstva namenjena za nji
hovo dejavnost nakazujejo di
rektno na pihalno godbo, ne pa 
preko ZVeze kulturnih organiza
cij, ker se sredstva potem izgub
ljajo po raznih posrednikih (pi
sarnah). (Branka Alič, DPZ) 

Člani Pihalnega orkestra so ob
vestili skupščino, da želijo ustano
viti samostojno društvo. Po Za
konu o društvih (Uradi list SRS 37/ 
74) za osamosvojitev ni zadržkov. 
Samostojno skupino (društvo) 
ustanovi najmanj 10 članov, ki na 
ustanovnem občnem zboru (kon
ferenci, skupščini) sprejme sklep 
o ustanovitvi. Sprejme tudi pro
gram in finančni načrt ter imenuje 
ali izvoli vodstvo. Na tak način or
ganizirana skupina odpre lastni 
žiro račun. Direktno nakazovanje 
finančnih sredstev je tako omogo
čeno. 

Sredstva za dejavnost Pihal
nega orkestra so planirana v ok
viru Programa Zveze kulturnih or
ganizacij Vrhnika in se vodijo na 
posebni kartici v računovodstvu 
Zveze kulturnih organizacij, kar 
zmanjšuje stroške Službe družbe
nega knjigovodstva za poslovanje 
preko žiro računa. 

Privatni kino? 
Kakšne so možnosti, da delo

vanje kina preide v privatno last
nino (stroški bi se verjetno 
zmanjšali)? (Branka Alič, DPZ) 

Kino je organiziran kot kino sek
cija ZKO Vrhnika Cankarjev dom 
in nima redno zaposlenih delav
cev. 

Osip gledalcev je z razvojem ka
belske televizije izreden. 1986. 
leta je bilo 41000 gledalcev, leta 
1990 pa le 9131. V letu 1990 je bilo 
predvajanih 164 filmov na 334 
predstavah. Poprečni obisk je bil 
27 gledalcev na predstavo. 

Stroški najemnine za filme in nji
hovo predvajanje so v letu 1990 
znašali 268.500,00 din, prihodki pa 
so bili 228.300,00 din tako, da je 
izguba znašala 40.200,00 din. 
Temu je treba prišteti še stroške za 
amortizacijo, najemnino dvorane 
in administrativno računovodska 
opravila, kar znaša še dodatnih 
cca 200.000,00 din. To izgubo je 
pokrila ZKO, kar pomeni, da bi 
brez sofinanciranja občinske 
zveze kino ne mogel uspešno de
lovati. 

Iz dela izvršnega 
sveta 

• Občinski izvršni svet je obravnaval med drugim tudi predlog 
sporazuma med občinami Domžale, Kamnik, Grosuplje, Vrhnika 
in mestom Ljubljana za skupno komunalno deponijo. Z nekate
rimi pripombami je sprejel ta sporazum v predlaganem besedilu. 
Tako naj bi vsaka od občin dovolila, da se na njenem območju 
preverijo možnosti za lokacije za novo komunalno deponijo. Vse 
občine naj bi financirale predhodna in raziskovalna dela in pro
jekte za potencialne lokacije, ni pa sprejel predloga, naj bi se 
priključil skupni sanaciji deponije na Barju. Strinjal se je s predlo
gom, da bodo udeleženci sporazuma poleg kriterijev za geolo
ške, hidrološke, geomehanske, vodnogospodarske, prometne, 
naravovarstvene, ekološke in urbanistične treba upoštevati tudi 
kriterije in možnosti za postavitev separirnih naprav oziroma 
izgradnjo reciklaže na lokaciji deponije ali ob njej. Vse skupne 
zadeve, se je strinjal izvršni svet, bodo sprejete le ob udeležbi 
predstavnikov vseh omenjenih občin. Upoštevane bodo sodobne 
tehnične rešitve, ki bodo usklajene s predpisi sosednjih držav, kar 
bo omogočalo gradnjo deponije po fazah ob največji ekološki 
varnosti in koristni predelavi sekundarnih surovin ter predelavi 
komunalnih odpadkov. Izvršni svet je sprejel tudi pobudo, naj se 
srečajo direktorji komunalnih podjetij, ki upravljajo z deponijami. 

• Organizacijam s področja družbenih dejavnosti je izvršni 
svet predlagal, naj imenujejo v. d. ravnateljev. Formalno sicer še 
velja stara zakonodaja, ki pa je preživeta. Ko bo začel veljati 
zakon o zavodih, bo treba imenovati individualne poslovodne 
organe. Ker je zakon v proceduri, bi imenovanje po starem ne 
prineslo dolgoročne rešitve. 

• Izvršni svet je, kot večkrat doslej, obravnaval finančno 
konstrukcijo za napeljavo telefonov. Razen dejavnosti, ki so že 
zajete v pogodbi s ptt podjetjem, je sklenil naročiti tudi izdelavo 
projektov za telefonsko omrežje v Bevkah in Logu-Jordanovem 
kotu, za razširitev omrežja v Borovnici. 

• Potrdil je pogoje za prodajo stanovanj v bloku V-4 na 
Vrtnariji. Cena kvadratnega metra naj bi bila 2140 DEM (prak
tično enaka kot v lanskem decembru), ob podpisu pogodbe je 
določena varščina 2000 DEM, v mesecu dni po podpisu pogodbe 
je treba plačati 30 odstotkov vrednosti, preostali deli pa v petih 
mesečnih obrokih. Za vsa vplačila velja devizna klavzula. 

• Sklenil je podpisati pogodbo o izvajanju investicijskih pri
prav za obnovo Mulajeve hiše na Vrhniki. 

• Ker niso bili podpisani vsi člani kolegija Kovinarske, je 
izvršni svet zavrnil program podjetja. 

• Obravnaval je program kmetijstva in gozdarstva, o čemer 
poročamo posebej. 

• Na zadnji seji pa je izvršni svet posebno pozornost namenil 
dogajanjem ob vrhniškem bazenu. Zaradi kršitev javnega reda in 
miru je morala namreč postaja milice lani kar 13-krat posredovati. 
V večini primerov je šlo za pretepe med vinjenimi gosti, med 
katerimi so bili tudi mladoletniki. Sicer pa so miličniki ob bazenu 
obravnavali tudi 8 kaznivih dejanj: v večini primerov je šlo za 
tatvine, pa tudi za poškodovanje tuje stvari. Mladoletniki, ki tja 
zahajajo, niso samo z Vrhnike, temveč prihajajo tudi iz Ljubljane 
in Logatca. Po nepreverjenih podatkih, pa kot piše v poročilu, na 
bazen prihajajo tudi ljudje, nagnjeni k uživanju mamil, tam naj bi 
z njimi - predvsem blažjimi - tudi prekupčevali. Vendar se to ne 
širi. Vrhniška socialna služba tudi ugotavlja, da ne gre za resne 
deviacije, saj je jedro mladih, ki se družijo »pod bazenom«, 
zdravo. Mladi pa le pravijo, kaj je s popravilom prostorov, ki naj bi 
jim bili namenjeni v domu krajevnih skupnosti na Vrhniki. Da ni 
denarja, je verjetno preveč lakonski odgovor. 



OBČNI ZBOR SKZ-LS 

Kmečka vprašanja 
Na svečnico so se na dru

gem občnem zboru po ustano
vitvi zbrali člani občinske Slo
venske kmečke zveze - ljud
ske stranke, ki se je, kot je 
znano, za tak podaljšek ali do
polnitev imena odločila v so
sednjem prostoru tam v za
četku decembra. Bržkone za
radi tega, ker republiško vod
stvo stranke sodi, da so člani 
vrhniške podružnice, ki so jih 
že nekajkrat gostili (med dru
gim tudi zadnji predvolilni 
upravni odbor), toliko zane
sljivi, da se nikomur iz republi
škega vodstva ni zdelo vredno, 
da bi prišel na Vrhniko tudi 2. 
februarja. Kot je znano, je 
predsednik stranke prav tedaj 
hodil po Dolenjskem, drugih pa 
za tak pozdrav niso mogli do
biti. 

Bilo je, kakor je bilo, raz
prava, ki je ni bilo veliko, se je 
bolj usmerila v praktične stvari: 
predvsem v novo davčno za
konodajo, ki jo je predstavila 
predstavnica izvršnega sveta 
Marina Jereb. Tedaj in tudi še 
zdaj je zastran tega še precej 
nejasnosti. Rekli bi, da tudi za 
kmete še vedno niso jasni po
goji gospodarjenja, kajti ne ve 
se še, kako bo z regresira
njem, na koga se nanašajo 
olajšave za kmete, ali bodo 
samo za čiste kmete ali tudi za 
polkmete itd. Član občinskega 
izvršnega sveta, odgovoren za 
kmetijstvo, Vinko Košir, je 
kmetom poročal o izvajanju 
kmetijskih nalog v občini, opo
zoril pa je tudi na nekatera od
prta vprašanja, ki se zastav
ljajo, ko še niso sprejeti zakoni 
o privatizaciji, denacionaliza-
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Z občnega zbora vrhniške podružnice Slovenske kmečke 
zveze - Ljudske stranke. 

ciji, gozdarski zakon in drugo. 
Posebno poglavje je tudi pro
račun: ni sprejet niti republiški, 
ki bo določil, kako bomo v Slo
veniji podpirali kmetijstvo, od- 1 

prto je tudi vprašanje, kako bo 
s kmetijstvom ravnala občina, 
saj tudi tu ni sprejet proračun. 
V glavnem pa bo treba do spo
mladanskih opravil določiti 
ukrepanje. 

Sicer pa je o delovanju 
stranke, ki je na volitvah doži
vela precejšen uspeh, poročal 
predsednik vrhniške podruž
nice Leon Gostiša. Največji del 
svojega izvajanja je posvetil 
delovanju stranke na republi
ški ravni, ki jo dobro pozna, saj 
je tajnik poslanskega kluba 
SKZ-LS v republiški skupščini. 

Povedal je, katere vse de
javnosti je začela kmečka 

zveza in kaj pomenijo njene 
akcije v republiški skupščini. 
Dejal je, da je kot dejavna 
stranka v koaliciji Demosa od
ločno podprla odločanje na 
plebiscitu za samostojno Slo
venijo. Na vprašanje iz član
stva, ki se ga je nabralo nekaj 
nad 40 ljudi, je pojasnjeval tudi 
poglavitne usmeritve stranke 
po plebiscitu in njen vpliv pri 
pripravljanju nove ustave. Po
tožil je, da morda zaradi neob-
jektivnega poročanja ljudje ni
majo pravega vpogleda v to, 
kaj vse stranka naredi in opo
zoril na vlogo novega časopisa 
Slovenske brazde, ki ga je vrh
niška podružnica podprla 
s 30.000 dinarji iz članarin, da 
ga bodo člani lahko do sredine 
leta prejemali brezplačno. 

Člani stranke so v razpravi 
zahtevali, da kmet postane go
spodar v svojem gozdu, da se 
hitro uredijo vprašanja lastni
štva, da država (tudi Slovenija) 
podpi ra kmetijstvo, kot se spo
dobi in še o drugem, kar ta čas 
kot vsako leto pred pomladjo 
pesti kmeta, to je preskrba 
z reprodukcijskimi materiali, 
možnosti prodaje pridelkov, 
uvoz živil, pred katerim je treba 
slovenskega kmeta zaščititi in 
o drugem. Oglasili so se tudi 
tisti, ki so zahtevali pravo kme
tovo zadrugo. Sicer pa kmetje 
tokrat na občnem zboru niso 
veliko govorili, enotna pa je 
bila zahteva, da kmečka zveza 
zaščiti njihove stanovske inte
rese tudi kot stanovska organi
zacija, (tj) 

STALIŠČE SDP IN LDS 

Postavke niso jasne 

K SOCIALDEMOKRATSKI KRITIKI 

Mlada stranka, 
stare metode 

OBVESTILO 
O bolezni IBR in IPV, kije 

zajela tudi Republiko Slo
venijo, ste ali boste prebrali 
in slišali iz sredstev javnega 
obveščanja pa tudi v Kme
tijski zadrugi Vrhnika smo 
že na to temo organizirali 
predavanje s prikazom kli
ničnih znakov te bolezni na 
video-filmu. To obolenje 
povzroča virus (HERPES 
VIRUS) in o opravljenih ra
ziskavah veterinarska 
služba sodi, da naši hlevi 

zaenkrat s to boleznijo še 
niso okuženi. 

Da bi preprečili okužbo, 
da bi tako omogočili nadalj
nji razvoj živinoreje na na
šem območju, je selekcij-
ska skupnost sprejela 21. 
januarja na svoji redni seji 
štiri ukrepe. 

• Kmetom je prepove
dano nakupovati teleta 
(moška in ženska) črno 
bele pasme iz farm, ki so 
v veliki meri že okužene. 

• V rejo z A-kontrolo 
(še posebno tiste z bikov-
skimi materami), se pre

pove dokup vseh telet ali 
starejših pitanih ali plemen
skih živali. 

• Pitanih telet iz okuže
nih območij naše republike 
in iz vseh drugih republik 
naj se ne kupuje. 

• Če zadruga kupi te
leta ali pitance iz drugih ob
močij, razen območja ob
čine Vrhnika, je dolžna 
predhodno od prodajalca 
zahtevati pregled krvi na 
bolezen IBR in IPV. 

SELEKCIJSKA 
SKUPNOST 

SVETOVALNA SLUŽBA 

Predsedstvo občinske soci
aldemokratske stranke je 
v »Našem časopisu« (številka 
169) pod naslovom »Socialde
mokrati sprašujejo - Ali res 
'honda commerce'« napadlo 
vodstvo podjetja LIKO Vrhnika 
na način, ki se ga ne bi sramo
val noben zagrizen partijski se
kretar v obdobju najbolj div
jega pogona na direktorje 
v Sloveniji izpred slabih 20 let. 
Omenjeno Predsedstvo ob 
tem zlivanju gnojnice na vod
stvo LIKO Seveda kritično na
čenja tudi nekaj bistvenih vpra
šanj našega gospodarskega 
sistema. 

Ne poznam podrobnosti 
glede leasinga nekaj avtomo
bilov v LIKU; gre pa za raci
onalno uporabo službenih vo
zil in način, ki so ga iznašli na 
zahodu, ki naj nam bi bil glede 
racionalnosti za zgled. Zakaj je 
potem ta zadeva za vodstvo 
vrhniških socialdemokratov 
novi »Trend« v občini, »kra-
ding« ali »zakonito ropanje de

lavcev«, je seveda stvar 
ustrezne mere dostojnosti pis
cev, gotovo pa ne ekonomskih 
argumentov, ki jih ni mogoče 
najti. Napad na LIKO pa je še 
hujši v drugem delu članka; za
kaj ob tako neznatni zadevi 
ravno ob primeru LIKO nače
njati bistvene probleme pov
sem enostransko popačeno. 

Zadnje desetletje sem zapo
slen večinoma na delovnem 
mestu, na katerem sem imel 
priložnost spremljati poslova
nje LIKA. V tem obdobju je bilo 
podjetje vedno v vodilni sku
pini slovenske lesnopredelo
valne industrije in se je 
uspešno kosalo z zahodnimi 
konkurenti. Letni izvoz je 
vedno znašal med 10 do 15 
milijonov dolarjev kljub eko
nomski politiki, ki je bila za iz
voznike zelo neugodna, še po
sebej v letu 1990 pa naravnost 
uničtijoča. Tečaj dinar : DM 
v razmerju 7:1 je bil katastrofa
len za izvozno gospodarstvo 

ne le v Sloveniji, ampak v vsej 
Jugoslaviji. Dinarje bil lani vsaj 
za polovico precenjen. To pa 
pomeni, da je ob lanskoletnem 
izvozu okrog 15 milijonov do
larjev LIKO izgubil vsaj 7 do 
8 milijonov dolarjev. Torej bi ob 
realnem tečaju posloval - ne 
z izgubo, ampak s profitom, saj 
bi mu povečan prihodek omo
gočal zmanjšati tudi obresti za 
najete kredite, ker se podjetju 
ne bi bilo potrebno kaj dosti 
zadolževati. Tudi zmanjševati 
število zaposlenih bi bilo lažje, 
ker bi jim lahko takoj nudili 
z novimi programi nova de
lovna mesta. Novoizvoljena 
Demosova slovenska oblast, 
v kateri imajo socialdemokrati 
pomembno vlogo, se tako kot 
bivša oblast ni dovolj odločno 
zavzemala za uvedbo real
nega tečaja dinarja. Če bi to
liko napora posvetila gospo
darskim vprašanjem kot je bilo 
namenjenega raznim deklara
cijam, notranjim in vojaškim 
zadevam, sredstvom informi
ranja, kadrovanja itd., bi se go
tovo stvari hitreje premaknile. 
Res je, da so odvisne tudi od 
stališč drugih republik in fede
racije, res pa je tudi, da je bilo 
malo storjenega pri zadevah, 
ki so glede gospodarstva v pri
stojnosti Slovenije. 

V času pisanja tega teksta 
(5. 2.), ko žal sploh še nimamo 
poznane gospodarske politike 
Slovenije za leto 1991, je na 
področju lastnega ekonom-

Klub poslancev pri Stranki 
demokratične prenove Vrhnika 
in občinski odbor Liberalno de
mokratske stranke sta k os
nutku občinskega proračuna 
poslala naslednje pripombe: 

Osnovna ugotovitev in pri
pomba je, da je predlagani 
proračun za leto 91 napravljen 
preohlapno, nestabilizacijsko 
s polno neznankami in nedore
čenimi postavkami. 

Popolnoma nerazvidno je, 
koliko stane občinska uprava 
za leto 1991 in ali je ta poraba 
večja ali manjša od prejšnjega 
leta. 

Proračun ni stabilizacijsko 
naravnan, zato verjetno ni naz-
načenih indeksov porasta pro
računa po posameznih postav
kah in skupno v primerjavi z le
tom 1990. Po grobi primerjavi 
je indeks porasta ca. 170. 
Znano je že, da so davčne 
obremenitve močno pove
čane, neznanka pa so še pri
spevne stopnje, vendar pa se 
iz predlaganega proračuna 
glede na njegovo višino lahko 
predvideva njihovo dokajšnje 
povečanje. S tem še nadalje 
siromašimo gospodarstvo, po
večujemo pa proračunsko po
rabo. Stopnje obremenitve bi 
morale biti poznane pred spre
jetjem proračuna, in to tudi 
zahtevamo. 

Prednostni vrstni red investi
cij na komunalnem področju ni 
določen, kljub temu, da mora 
tega sprejeti skupščina občine, 
saj gre v celotnem znesku za 
največji obseg investicij v ob
čini. Tudi pisni komentar k in-
frastrukturni dejavnosti je sila 
skromen in nenatančen, zato 
naj se pojasni: 

• zakaj je izpadla iz prora-

skega sistema samostojne 
Slovenije po plebiscitu poznan 
šele davčni sistem. Ta ob vsej 
podobnosti z zahodnoevrop
skimi s svojimi davčnimi stop
njami pomeni večjo obremeni
tev gospodarstva; pomeni ob
davčevanje dohodkov prebi
valstva, ki ne zadoščajo niti za 
najnujnejše preživljanje; in pr
vič, od kar pomnim, vpeljuje 
obdavčevanje kulture (knjig, 
revij ipd.); čeprav prek zvez
nega zakona o prometnih dav
kih, ki ga kot enega redkih Slo
venija žal sprejema. Gospo
darstvu tudi prav nič ne po
maga dejstvo, da Slovenija že 
dolgo ne odvaja raznih davč
nih dajatev v Beograd, saj jih ni 
takoj uporabila za spodbujanje 
izvoznikov, če že nismo uspeli 
doseči realnega tečaja dinarja. 

S trditvijo predsedstva ob
činske socialdemokratske 
stranke, ki ga načenja ob pri
meru LIKO, da direktorji ni
majo pravico odpuščati delav
cev po svoji presoji, v celoti 
soglašam. Z enim dopolnilom: 
tudi delavci ali država nimajo 
pravice »odpuščati« direktor
jev samovoljno, kar se dogaja. 
Sprašujem se, zakaj socialde
mokratska stranka skupaj 
z vso Demosovo koalicijo ni 
takoj ob prevzemu oblasti 
sprejela poseben zakon o par
ticipaciji delavcev pri upravlja
nju, k čemur težijo na ta ali 
drug način vse socialdemokra-
cije v svetu. Tako se je celo 

čuna cesta med Spodnjo in 
Zgornjo Zaplano; 

• cesta Blatna Brezovica-
Bevke: predviden je skromen 
znesek in ne ve se za kakšna 
dela; 

• ne ve se, kakšen efekt 
bomo dosegli s predlagano vi
šino sredstev za cesto Pod-
lipa-Smrečje. 

Gospodarstvo in obrt ni niti 
omenjena v komentarju, pa 
vendar lahko razberemo iz 
predlaganega zaključka izvrš
nega sveta, da je proračun 
s komentarjem program izvrš
nega sveta za leto 1991. 

Zahtevamo da se najprej 
sprejme program dela izvrš
nega sveta za leto 1991, šele 
na podlagi tega pa proračun. 

Pri sredstvih za stanovanj
sko rabo je razumljiva razlika 
med prihodki in izdatki sklada. 
Nerazumljiva je postavka za 
nakup stanovanj v višini 
10.352.000 din. Zanima nas, 
za koga, kje in iz katerih sred
stev. Neznano je, kaj je z do
hodkom od prodaje občinskih 
stanovanj in nepregleden je 
način izvajanja posameznih 
postavk in izvrševanja del. 

Krajevne skupnosti pri izde
lavi plana v večini primerov 
niso sodelovale. Plani krajev
nih skupnosti niso usklajeni, 
zato se pojavljajo naknadne 
želje in potrebe. Ni napravljen 
prikaz porabe po krajevnih 
skupnostih, manjka prednostni 
vrstni red investicij. 

Telefonija je v proračunu za
jeta v znesku 54.000.000 din, 
tako v dohodkih kot izdatkih. 
Vir dohodkov je nejasen in ne
stabilen, saj verjetno sloni na 
prodanih 3000 novih priključ
kih in prispevkih podjetij v vi
šini 244 DM na enega zaposle-

v predlogu za spremembo 
ustave participacija znašla 
samo kot možna varianta 
z obrazložitvijo, da lahko parti
cipacijo uredi zakon. Zakona 
pa ni in se zadeva lepo vrti 
v krogu v prostem teku. Prav 
ironično izpade, da smo se 
v Društvu poslovodnih delav
cev Slovenije »Manager«, ka
terega predsednik sem, v raz
pravi o predlogu nove ustave 
z g. Bučarjem direktorji zavze
mali za uvedbo participacije 
delavcev. Brez participacije in 
uzakonjenih sindikalnih pravic 
je licemerno kritizirati delavce 
zaradi njihove pasivnosti, kot 
to počne Predsedstvo vrhniške 
občinske socialdemokracije, 
ker na to ni upravičeno. Če bi 
se v okviru že zdavnaj napove
dane in stalno odlagane priva
tizacije podjetij socialdemo
krati in Demos v celoti spora
zumeli, da uveljavijo tudi de
jansko lastnino delavcev (npr. 
takojšnja razdelitev 1/5 ali 1/4 
premoženja podjetij v obliki 
delnic delavcem), bi bili delavci 
solastniki podjetij in bi se lahko 
(tudi z lastnino čvrsto podprti) 
pogajali o vseh zadevah, tudi 
o številu zaposlenih. Tako pa 
je Demos odlagal in odlagal 
zakon o privatizaciji zaradi 
tega, da bi bila kakorkoli ogro
žena vrnitev po vojni nacionali
ziranega premoženja ali od
škodnina potomcem bivših ka
pitalistov. Tudi sam sem sin 
pokojnega zasebnega veletr-

nega. Da se bodo ta sredstva 
zbrala, je več kot dvomljivo. 
Zato zahtevamo odgovor, kdo 
bo plačal obveznosti po po
godbi s PTT, če ta sredstva ne 
bodo zbrana. 

S tem, ko je občina prevzela 
investicijo za plačilo centrale 
po načinu zbiranja sredstev, 
smo časovno kaj malo prido
bili. Omogočili pa smo verjetno 
PTT, da na primer v Grosup
ljem namesto na Vrhniki plača 
v letu 1992 centralo v celoti, 
(objava v časopisu 2. 2. 1991). 

Člani kluba menimo, da 
spričo tolikšne nejasnosti pro
računa brez primerjalnih po
datkov na porabo v predhod
nem letu brez trdnih virov do
hodkov in brez znane višine 
obremenitve gospodarstva in 
glede na vse dane pripombe 
proračun ni primeren za javno 
razpravo. 

Odločno pa smo proti spre
jetju 7. člena (1. odstavek), ki 
daje neomejena pooblastila iz
vršnemu svetu za prelivanje 
sredstev med posameznimi 
postavkami. Predlagamo, da 
ima izvršni svet pravico samo 
začasnega prenosa sredstev 
med postavkami največ do vi
šine 10% postavke. Načelno 
pa se mora držati sprejetih po
stavk, spremembe pa potrje
vati s rebalansom proračuna 
oz. sklepi skupščine. 

Klub poslancev zahteva, da 
se glede na diskusijo na 
skupščini in zgoraj navedene 
pripombe osnutek proračuna 
ponovno oblikuje in se ga 
predloži na naslednjem skupš
činskem zasedanju. 

Zahtevamo, da se proračun
ski del, namenjen delovanju 
družbenopolitične skupnosti, 
prikaže ločeno od dela prora
čuna, ki se nanaša na delo 
izvršnega sveta in je v prora
čunu kot posledica ukinjenih 
sisov oz. odborov za posa
mezna področja iz leta 1990. 

govca, vendar ne morem razu
meti te zagrizenosti za resta
vracijo preteklosti ob propada
nju sedanjosti. Kako usodno 
lahko vse to vpliva na gospo
darski razvoj in na položaj de
lavcev, ni vredno posebej ra
zlagati in še manj, da so danes 
zaposleni povsem razoroženi, 
še bolj pa brezposelni, saj De
mosova oblast ni niti ponudila 
celovitega socialnega pro
grama. 

Za konec pa še tole: vsakdo 
naj najprej pomete pred svojim 
pragom. Tako tudi vrhniški so
cialdemokrati, ki so ob kritiki 
LIKA vse svoje smeti skušali 
pomesti v sosedove prostore. 
S kakšnimi argumenti? Od kje 
sploh upravičenost naziva nji
hove stranke »socialdemo
krati« v razmerah, ko se v Slo
veniji zmanjšuje sociala, za 
demokracijo in participacijo za
poslenih pa stranka ni še nič 
storila. 

Za LIKO pa ni skrbeti: oblast 
naj mu zagotovi tako ostre po
goje poslovanja, kot jih imajo 
naši zahodni sosedje, pa se bo 
že sam znašel. Žal bi pri nas 
nekatere stranke rade nekak 
»instant kapitalizem«, ne pa 
tak, kot ga pozna sodobna 
Evropa. Nekaj »izvirnega«; kot 
da nismo raznih izvirnosti 
v preteklosti sila drago plače
vali. Videti je, da se nismo nič 
naučili. 

dr. TONE KRAŠOVEC 
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DENAR ZA KMETIJSTVO 

Za začetek kot 
lani 

Ni še jasno kako bodo v le
tošnjem letu zagotovljena 
sredstva za občinski program 
kmetijstva. V republiški skupš
čini je bil sprejet zakon o fi
nančnih intervencijah, v kmetij
stvu, proizvodnji in ponudbi 
hrane, ki predpisuje, da imajo 
tudi občine svoj specifičen pro
gram kmetijstva. V samem za
konu pa ni predpisano, kdo za
gotavlja sredstva za ta pro
gram. Odbor za kmetijstvo in 
blagovne rezerve je v skladu 
z usmeritvami Republiškega 
centra za pospeševanje kme
tijstva sprejel osnutek pro
grama kmetijstva za našo ob
čino in je uvrščen v občinski 
proračun. Po ustnih zagotovilih 
predstavnikov Republiškega 
sekretariata za kmetijstvo, 
gozdarstvo in prehrano naj bi 
občine dobile dotacije iz repu
blike v višini lanske porabe 
sredstev za posamezne dejav
nosti in s tem tudi za kmetij
stvo. 

Kmetijstvo v naši občini je 
trenutno v kritičnem položaju. 
Mlekarna KZ Vrhnika s svojim 
edinim proizvodom sirom že 
nekaj mesecev dela izgubo, 
zato je vprašljivo plačevanje 

mleka kmetom. Pri prodaji sira 
in mesa je prišlo do prenasiče-
nosti trga zaradi nekontrolira
nega uvoza najpogosteje kva
litetno vprašljivih kmetijskih 
proizvodov. Ker gre za uvoz 
kmetijskih proizvodov iz raznih 
državnih rezerv, so cene ne
verjetno nizke, ne pokrivajo niti 
stroškov same surovine, kaj 
šele stroškov predelave. Za
radi tega je prodaja sirov in 
tudi mesa iz domače proizvod
nje trenutno v nemogoči situ
aciji, ki ji, če država takoj ne 
sprejme določenih ukrepov, 
grozi propad. Ker smo za kme
tijstvo specifična občina in smo 
pred spomladansko setvijo, 
kmetje pa še nimajo vsega re
produkcijskega materiala 
(seme, gnojila), je za zagotovi
tev proizvodnje nujno potrebno 
izvajati program kmetijstva 
vsaj na lanski ravni. 

Občinski izvršni svet je zato 
sklenil, da se za prve tri me
sece letošnjega leta iz prora
čuna zagotavljajo sredstva za 
kmetijski program, ki je bil 
sprejet na Odboru za kmetij
stvo in blagovne rezerve, in si
cer največ v višini povprečne 
mesečne porabe v letu 1990. 

OPOZORILO UPOKOJENCEM! 
Kot vam je verjetno že 

znano, se po novih davčnih 
predpisih v osnovo za dohod
nino upošteva tudi letni zne
sek pokojnine, med letom pa 
se pokojnine obdavčujejo 
z davkom od osebnih prejem
kov kot akontacija dohodnine. 
Od pokojnin, ki jih izplačuje 
Skupnost pokojninskega in in
validskega zavarovanja v Re
publiki Sloveniji, bo med letom 
obračunala davek od osebnih 
prejemkov ta skupnost. 

Prejemniki pokojnin, ki jih ne 
izplačuje navedena skupnost 
(POKOJNINE IZ TUJINE, VO
JAŠKE POKOJNINE, POKOJ
NINE, ki jih izplačujejo pokoj

ninske skupnosti IZ DRUGIH 
REPUBLIK) pa morajo V SED
MIH DNEH od dneva, ko so 
prvič prejeli pokojnino, NAPO
VEDATI TE PREJEMKE PRI 
UPRAVI ZA DRUŽBENE PRI
HODKE, ki bo obračunala ta 
davek. Vsi navedeni upoko
jenci, ki tega še niste storili, se 
čim prej zglasite na upravi 
za družbene prihodke, Can
karjev trg 4, (Črni orel), in 
s seboj prinesite na vpogled 
obvestilo o nakazani pokojnini 
za mesec januar 1991. Če 
vzdržujete družinske člane, 
boste tu tudi izpolnili izjavo, 
tako da se vam bo osnova za 
obdavčitev ustrezno zmanj-
šala 

UPRAVA ZA DRUŽBENE 
PRIHODKE 

NA KRIŽIŠČU 
Slovenija bo s svojim glav

nim mestom septembra gostila 
svetovni kongres oblikovanja 
in se bo tako uvrstila za velika 
svetovna središča oblikoval
skega sveta. Kongresi so že 
bili v Helsinkih, VVashingtonu, 
Amsterdamu, Ciudad Mexicu, 
Moskvi, Londonu in nazadnje 
v Nagoji na Japonskem. 

Japonsko mesto si je pred 
dvema letoma privoščilo blišč 
in reprezentativnost z razstavo 
na površini 56 hektarov, v 135 
dneh razstave se je tam zvr
stilo 14 milijonov obiskovalcev, 

ki so si ogledali vrhunske do
sežke 44 mednarodnih raz-
stavljalcev. To bo v Ljubljani 
težko doseči, saj so finančna 
sredstva precej manjša (pred
videno je 3,3 milijona DEM). 
Bo pa lahko, kot pravijo organi
zatorji, ponudila privlačnost 
manjšega sveta, kjer je 
ugodna geopolitična lega in 
ima tradicijo v oblikovanju. Po
ložaj jo uvršča med po
membna stičišča vzhoda in za
hoda, zato je geslo kongresa 
Ljubljana 91 - Na križišču. 

Glavne dejavnosti bodo si
cer potekale na ljubljanskem 
Gospodarskem razstavišču, 
kot dobro gostiteljico pa bo 
treba Ljubljano ustrezno pri

praviti. Ze od lani poteka akcija 
Ljubljana, moje mesto. 

Kongres bo segel tudi do ne
katerih slovenskih krajev in 
Vrhnika bo, kot kaže, tudi med 
njimi. Težko bi bilo namreč 
upravičiti dejstvo, da bi se tako 
pomembni oblikovalci z vsega 
sveta odpovedali obisku 
v kraju, kamor bodo povab
ljeni, če bo tudi kraj na to pri
pravljen. Zato na Vrhniki že 
nekaj časa potekajo dogovori 
o tem, kako goste sprejeti in 
jim ustrezno predstaviti kra
jevne značilnosti. Vsekakor 
bosta pozornosti deležni obe 
večji podjetji, Industrija usnja 
Vrhnika in LIKO, potekajo pa 

tudi pogovori s predstavniki 
drobnega gospodarstva, ozi
roma obrti, ki ima tradicijo. 
Obenem so za časopis kon
gresa, ki izhaja v angleščini, že 
pripravili primerno predstavitev 
Vrhnike z okolico. V načrtu je 
likovna razstava, do tedaj bo 
v grobih obrisih pripravljen pro
jekt ureditve Stare ceste, po
kažejo jim lahko Lenarčičevo 
hišo, LIKO ima možnost za 
predstavitev svojih snovanj. To 
bo torej priložnost za afirma
cijo tako kraja kot njegove in
dustrije in obrti v svetu. Do
datno pa se bo treba potruditi, 
da med tem obiskom kraj ne 
bo zanemarjen. Zato bo skrbel 
poseben odbor, (tj) 

LOVIŠČE NA 
LJUBLJAN
SKEM VRHU 

Ali se bo nadaljeval posto
pek za vrnitev lovišč v gojitve
nem lovišču Ljubljanski vrh? 
Štiri lovske družine Borovnica, 
Logatec, Vrhnika in Begunje 
pri Cerknici so že nekajkrat 
sprožile vprašanje, da bi dobile 
v upravljanje lovišče, ki ga ima 
zdaj Lovska zveza Slovenije. 
V Cerknici so se tako odborniki 
že odločili, da nadaljujejo de
javnosti, s katerimi bi lovišče 
vrnili lovskim družinam, po
dobno razmišljajo tudi v Loga-
tacu, nekaj se je v tej smeri 
premaknilo tudi na Vrhniki, če
prav lani, ko je bila sprožena ta 
pobuda še pri bivših oblasteh, 
ni bilo pretiranega navdušenja 
za tako odločitev. Zdaj so se 
časi spremenili, nova lovska in 
gozdna zakonodaja bo marsi
kaj uredila drugače. 

Gojitveno lovišče Ljubljanski 
vrh so domačim lovskim druži
nam vzeli pred 35 leti brez nji
hovega soglasja. Lovske dru
žine trdijo, da bodo z loviščem 
gospodarile prav tako skrbno, 
kot so z njim gospodarili seda
nji upravljala. Oporekajo tudi 
trditvi, da ima gojitveno lovišče 
kot rezervat širši pomen za 
ohranitev in razvoj lovstva. 
Pravijo tudi, da je po Sloveniji 
kar precej gojitvenih lovišč 
v upravljanju lovske zveze, 
(nč) 

INFORMACIJA O GOZDARSTVU 

Tisoč kubikov 
V občini Vrhnika predstav

ljajo gozdovi kar 54% celotne 
površine, zato je gozdarstvo 
pomembna panoga v občini. 

Z gozdovi gospodarita dve 
temeljni organizaciji, Temeljna 
organizacija Kooperantov in 
TOZD Gozdarstvo Vrhnika. 
Formirani sta bili v letu 1975 in 
to proti volji kmetov - lastnikov 
gozdov in delavcev tedanjega 
gozdnega obrata Vrhnika, or
ganiziranost je pač sledila ta
kratnim političnim usmeritvam. 
Kljub temu ocenjujejo, da so 
v okviru svojih nalog gospo
darno ravnali z gozdovi, zapo
slovali večino delavcev 
v odročnem Pokojišču, vklju
čevali pa so se tudi v številne 
družbene aktivnosti tudi na 
drugih področjih, ne le pri go
spodarjenju z gozdovi. 

Ocenjujejo, da so trenutne 
razmere že kritične, saj zaradi 
zmanjšane proizvodnje (ki je 
posledica nedorečene zakono
daje in moratorija na sečnjo) 
ne morejo izvajati planiranih 
nalog, velike probleme pa 
imajo tudi z zaposlovanjem 
(temeljna organizacija koope
rantov je že sprejela sklep o li-
divaciji - 14 delavcev bo brez 
zaposlitve, v TOZD-u Gozdar
stvo pa je 12 delavcev na ča
kanju). 

Posledica zmanjšane proiz
vodnje je tudi znižanje sred
stev za gozdnobiološko repro
dukcijo in pomanjkanje sred
stev za najnujnejše posege 
(gojitev, varstvo, gradnja vlak 
in vzdrževanje gozdnih cest). 

O tem je razpravljal občinski 
izvršni svet, ki je o tem med 
drugim sklenil naslednje: 

• Pri sečnji v gozdovih 
v družbeni lastnini v letu 1991 
se upošteva prepoved sečnje 

le v tistih gozdovih, ki so zajeti 
v priglasitvah o zavarovanju 
pravic prejšnjih lastnikov, dane 
na nbčino in so v okviru vseh 
navedenih predpisov iz 2. 
člena v uvodu zapisnika nave
denega zakona upoštevajoč 
izjeme (veleposestva, zemlji
ška posestva, banke idr.). Seč
nja se lahko izvede največ 
v okviru predpisanih etatov. 

• Fond poseka lesa za
jema maksimalno 1.000 m 3 na 
mesec. 

• Evidenca poseka naj bo 
dana v vednost pristojnemu 
upravnemu ogranu. 

Problematiko bo občinska 
skupščina obravnavala na fe
bruarski seji. 

Požar v borov
niškem Liku 

4. februarja se je pokazal 
rdeči petelin na strehi vra-
tarne v borovniškem Liku. 
Delavci so mirno delali na
prej in ognja niti opazili 
niso, pač pa so ga opazile 
budne oči delavca »na ča
kanju«. Takoj je obvestil 
vratarja in druge. Tovarni
ški gasilci so pognali mo
torno brizgalno in začeli ga
siti. Na pomoč so prihiteli 
tudi gasilci Lika iz Verda, 
Fenolita, IUV Vrhnika, Sinje 

Gorice, Podlipe, Bevk in 
gasilske brigade iz Ljub
ljane. Ogenj je bil pogašen 
v najkrajšem času. Zato 
tudi škoda ni velika. Izkazali 
so se tudi domači vzdrže
valci, ki so pri minus 10 sto
pinjah poskrbeli, da je od-
sesovalna naprava nasled
nji dan spet delovala. 
Lahko si mislimo, kolikšna 
bi bila škoda za delavce in 
za Borovnico, če bi ognja 
ne pogasili tako hitro. Is
krena zahvala torej vsem, 
ki imajo zasluge, da se je 
vse srečno končalo. 

Neodvisni sindikat 
Liko Vrhnika 

DOBRO DELOVANJE DRUŠTVA INVALIDOV VRHNIKA 

Stalna skrb za človeka 
Tudi pustna sobota ni odvr

nila članov društva invalidov 
Vrhnika, da se v velikem šte
vilu udeležijo svojega občnega 
zbora, ki je bil v domu JLA na 
Vrhniki. 

Ob 150-tih članov društva so 
občnemu zboru prisostvovali 
tudi gostje: Emil Štavar (Ilirska 
Bistrica) predsednik koordina
cije invalidov za Notranjsko, 
predstavniki dveh društev iz 
Cerknice in Logatca, tov. Ni
ves Štupica (Center za soci
alno delo) in Babic Justi, pred
stavnica Društva upokojencev. 

Po pozdravu in uvodu za ne
moteno delo občnega zbora je 
besedo prevzel predsednik DI 

Vrhnika Janez Petrič, ki je po
dal aktivnosti in problematiko 
društva v letu 1990. Iz njego
vega govora povzemamo bi
stvene aktivnosti društva. 

Društvo deluje že osem .let 
in ima cca 400 članov. V letu 
1990 je umrlo 12 članov, 20 pa 
se jih je na novo vpisalo. Pri
sotni so na celotnem področju 
Vrhnika, kjer delujejo v korist 
posameznikov in skupini inva
lidov s svojim socialnim pro
gramom, saj članstvo pred
stavljajo večina delovni inva
lidi, odnosno invalidi s telesno 
okvaro. Najbolj pohvalno je de
lovanje socialne komisije, ki 
deluje po specifičnem social
nem programu predvsem nu-

Občni zbor društva invalidov je volilo delovno predsedstvo, 
vendar brez pomoči in uvodnega poročila predsednika Ja
neza Petriča ni šlo. 

denje materialne pomoči naj
težje prizadetim in socialno 
šibkim članom. Prav tako nu
dijo svojim članom zdrav
stveno rekreacijo in zdravljenje 
v raznih zdraviliščih, pač glede 
na finančne možnosti so v letu 
1990 napotili v Terme Čatež 
brezplačno 20 članov, ki so bili 
potrebni topliškega zdravlje
nja. Sofinancirajo pa tudi 
zdravljenje v drugih zdraviliš
čih. 

Poleg teh aktivnosti pa so 
vedno v stikih z vsemi člani 
društva, z neposrednimi obiski 
težje bolnih in starejših invali
dov, organizacija izletov za 
najtežje invalide (vozičkarjev 
in amputiranci spodnjih okon
čin), starejšim članom nad 70 
let obvezna čestitka za rojstni 
dan in še je majhnih vendar za 
invalide velikih pozornosti, ki 
so jih deležni od svojega dru
štva. 

Predsednik Janez Petrič je 
v nadaljevanju izpostavil pro
blematiko financiranja v letu 
1990, ko so bili ukinjeni SIS. 
S tem so izgubili del sredstev 
ter okrnili svoj zastavljeni soci
alni program. Zato so morali 
v akcijo zbiranja lastnih prihod
kov. Največ sredstev so prido
bili z organizacijo izletov. Ti so 
postali tudi najbolj priljubljeni 
med člani društva, saj se tu 
sprostijo, pozabavajo ter s tem 
pozabijo svoje tegobe in te
žave. Tu se gotovo uresničuje 

njihov moto: čim več med ljudi, 
ne pa doma med štiri stene, 
saj je življenje le eno. 

V razpravi, ki je nato sledila, 
so vsi pohvalili delovanje dru
štva, predvsem pa delo soci
alne komisije in predsednika 
društva Janeza Petriča, ki res 
vso svojo energijo in čas po
sveti za društvo. 

Od članov društva pa je pri
šla kritika na Vrhniški 
zdravstvni dom. Kajti noben 
njihov predstavnik se že več 
let ni udeležil občnega zbora, 
saj je bilo veliko vprašanj glede 
zdravljenja in problematike po
šiljanja invalidov v zdravilišča. 
Predlagali so, da bi moralo priti 
do večje povezave med nji
hovo socialno komisijo in ko
misijo pri zdravstvenem domu, 
ki odobrava zdravljenje v zdra
viliščih. 

Predstavnica Društva upo
kojencev pa je pozvala vse 
člane, da je potrebno nekoliko 
razrahljane vezi popraviti ter 
skupno delovati v marsikateri 
aktivnosti, saj se programi več
krat pokrivajo. 

Vsi ostali gostje so pohvalili 
delo društva ter izpostavili pri
srčne stike, ki jih imajo z dru
štvom. Tako da lahko ob 
koncu res ugotovimo, da je to 
eno najboljših društev v naši 
občini, ki z nekaterimi strokov
nimi službami (OO RK, Center 
za socialno delo) skrbi in bedi 
nad našimi invalidi, da se v se
danjem društvu ne počutijo za
vrženo in odtujeno. Zato upra
vičeno pričakujejo predvsem 
pomoč izvršnega sveta občine 
Vrhnika, da jim zagotovi del 
sredstev za uresničitev na tem 
občnem zboru sprejetega pro
grama. 

S. S. 

PO ZAKONU O CIVILNIH INVALIDIH VOJNE 

Novi upravičenci 
V Sloveniji smo imeli z zakonom 

o civilnih invalidih vojne urejene 
pravice tistih oseb, ki so kot žrtve 
fašističnega nasilja, kot žrtve voj
nega materiala in žrtve diverzant
skih oziroma terorističnih napadov 
utrpele okvaro organizma. Zakon 
pa je vseboval določilo (3. člen), 
da pravic po tem zakonu ne more 
uveljavljati oseba, ki je okvaro utr
pela kot udeleženec sovražnih 
oboroženih ali drugih enot ali pri 
dajanju pomoči sovražnim organi
zacijam. 

Konec decembra 1990 je skupš
čina Republike Slovenije sprejela 
spremembe in dopolnitve tega za
kona, ki se uporabljajo od 1. 1. 
1991 dalje. Med drugimi spremem
bami je navedeni 3. člen črtan, 
s čemer se bo povečal krog upravi
čencev. Zakon o civilnih invalidih 
vojne omogoča uveljavljanje pra
vic samo tistim, ki so okvaro utrpeli 
kot nevojaške osebe. 

• krog civilnih invalidov vojne 
je razširjen tudi na osebe s 50 % in 
40% invalidnostjo (prej 60% do 
100%): 

• zvišani so zneski civilnih in
validnin v primerjavi z osebnimi in
validninami vojaških invalidov; 

• uvedena je pravica do zdra-
viliško-klimatskega zdravljenja; 

• zahtevo za priznanje svoj-
stva civilnega invalida vojne zaradi 
psihične poškodbe ali bolezni ozi
roma njenega poslabšanja je mo
goče vložiti do vključno 31. decem
bra 1992 (prej je bil rok že zaprt); 

• okoliščine nastanka telesnih 
okvar je mogoče dokazovati 
z vsemi dokazanimi sredstvi, tudi 
s pričami (prej samo s pismenimi 
dokazi). 

Pozivamo vse tiste, ki do sedaj 
zaradi prej veljavnega 3. člena 
niso mogli uveljavljati svojstva ci
vilnega invalida vojne, da vložijo 
zahtevek pri oddelku za občo 
upravo občine Vrhnika. V po
stopku bodo morali navesti dokaze 
o nastanku okvare (naslove prič. 
listine itd.), predložiti pa bodo mo
rali tudi vso razpoložljivo medicin
sko dokumentacijo o nastanku, 
zdravljenju okvare in najnovejši 
specialistični izvid o sedanjem sta
nju. 

Podrobnejša pojasnila boste do
bili pri oddelku za občo upravo ob
čine Vrhnika, soba 8 b. 

Oddelek za občo upravo 

Pogled na del članov društva, ki pozorno poslušajo in oce
njujejo delo svojega vodstva. 



Da bi bila ponudba 
našega kraja izvirna, 
pestrejša in 
mikavnejša! 

»Menda ni potrebno posebej poudarjati pomena do
mače obrti v deželah, ki so turistične ali to želijo postati. 

V deželi, ki poskuša biti tudi turistična, se seveda večkrat 
pojavljajo vprašanja, kaj so spominki. Samo bežen pogled 
po trgovinah in drugih prodajnih mestih, kjer naj bi se 
srečali s spominki, si jih ogledali, jih kupili ali dobili v dar, 
nam pokaže kaj klavrno sliko. Dežela in njeni kraji, z bo
gato kulturno dediščino in številnimi sodobnimi oblikami 
ustvarjalnosti in likovne kulture, niti najmanj ne pokaže 
vsega tega svojega bogastva prav z izdelki, ki jim pravimo 
turistični spominki. 

Seveda pa je jedro tega stanja predvsem v pojmovanju 
spominkov oziroma v tem, da imamo še vedno popolnoma 
ponesrečeno pojmovanje njihove vsebine, funkcije, oblike 
in še česa. Istočasno pa je to stanje samo ena od sestavin 
siceršnjega nerazvitega turističnega načina mišljenja. Zato 
veljajo pri nas za spominke le najrazličnejše miniaturne 
izvedbe kozolcev, pa hišic, lutke v »narodnih« nošah ipd. 
Tudi za izdelek domače obrti, ki se npr. še vitalno izdeluje 
v določenem delu Slovenije pogosto menijo, da mora biti 
ustrezno miniaturen, da ga bomo lahko imenovali spomi
nek. 

Torej, kaj je spominek? Spominek je vsak predmet ali 
izdelek, ki ga na našem obisku tujega kraja, pokrajine, 
dežele spoznamo, ga kupimo, dobimo v dar, v zameno in 
si ga ponesemo v svoje primarno kulturno okolje. Tam ga 
postavimo na polico, obesimo na steno, podarimo prijate
lju, pojemo ali popijemo. Torej je spominek lahko izdelek 
domače obrti ali industrije, likovno delo ali kulturni proiz
vod, kopija muzealije, steklenica vina ali izdelek za vsak
danjo rabo v stanovanju. Seveda pa mora tak izdelek biti 
na primeren način posredovan in opremljen, v ustrezni 
embalaži in z drugimi sporočili, ki sodijo zraven. Tudi 
spominki imajo svojo »zgodovino«, saj so predniki današ
njih turistov na svojih popotovanjih tudi kupovali (zlasti na 
cerkvenih sejmih) razne predmete in jih prinašali domov, 
v svoje primarno kulturno okolje. Pojem in pomen spo
minka kot posebnega izdelka za turistične potrebe se je 
razvil in številčno pomnožil v obdobju med obema voj
nama, velike razsežnosti pa je dobil po drugi vojni in temu 
smo priče še danes. 

V Jugoslaviji so razmere nekako vpete v dva modela, ki 
pa sta si močno različna in se ne dopolnjujeta. Na eni 
strani imamo opraviti s spominkarsko pobudo s področja 
domače (in umetne) obrti v okvfru raznih dvomljivih nači
nov prodaje v kioskih (čaplje, nakiti, rezbarije z motivi 
oračev), na drugi strani pa je še zelo živo in raznoliko 
izdelovanje najrazličnejših predmetov in izdelkov, ki so 
naša dediščina in jih turistične skupine ter posamezniki 
slučajno spoznajo. Torej bi morali v bodoče veliko več 
pozornosti posvetiti temu drugemu modelu, ki je poleg 
vsega drugega tudi tista »žlahtna« sestavina in vsebina 
v naši turistični ponudbi.« 
(Odlomek iz knjige dr. Janeza Bogataja »Domače obrti na Slovenskem«.) 

Kaj naj temu dodamo drugega kot povabilo vsem 
ustvarjalcem in oblikovalcem, ki rišejo, žgejo, obliku
jejo les, usnje, glino, kovino, keramiko, ročno tkejo ali 
izdelujejo, slikajo, fotografirajo ali izdelujejo predmete 
in izdelke že pozabljenih domačih obrti npr. opletene 
steklenice, košare, metle in še cela vrsta predmetov 
vse do kulinaričnih izdelkov, ki bi jih lahko ponudili 
obiskovalcem Vrhnike. 

Vsa prispela dela bodo prikazana na razstavi. V so
delovanju z znanim strokovnjakom-etnologom bomo 
pripravili pogovor ter naredili izbor s priporočilom za 
izvedbo oz. oznako izdelka - vrhniški spominek. 

Vse, ki bi želeli s svojo ponudbo sodelovati in se 
predstaviti, vabimo, da svoje izdelke oddajo do 20. 
aprila v Cankarjevem domu na Zvezi kulturnih organi
zacij, Tržaška 25, tel.: 752-608, za razstavo, ki jo načr
tujemo v maju mesecu. 

Natančnejše informacije lahko dobite na tel. štev.: 
752-608, Zveza kulturnih organizacij Vrhnika; 653-046, 
Oš Log-Dragomer - Lovro Novinšek; 751-001, Vinko 
Tomšič. 

Vabimo vas, da sodelujete - vaše ideje in 
izkušnje bodo dragocen prispevek! 

ZVEZA KULTURNIH ORGANIZACIJ VRHNIKA 
M. R. 

TURIZEM - KAKO GA OBUDITI 

Do Pekla in dolgih nosov nazaj 
»Iščemo dobrega gospo

darja« bi se dalo nasloviti javni 
razpis za obnovo turistične de
javnosti v znameniti soteski 
Otavščice, v Peklu. Včasih, 
tega je že dolgo, pa se še vsi 
spomnijo, torej v tistih letih, ko 
se je po vsej Sloveniji nekaj 
gradilo, ko so ustanavljali turi
stična društva, so imeli tudi 
v Borovnici turistično društvo. 
Funkcionarji tega društva so 
v glavnem že med pokojnimi 
na božji njivi pri sveti Marjeti. 
Tedaj je Pekel v turističnem 
pomenu res nekaj bil. O slavi 
borovniške okolice še zdaj 
priča reliefna podoba na želez
niški postaji, kjer so lepo ozna
čene pešpoti do poglavitnih tu
rističnih točk v okolici. Tedaj so 
turistični delavci, zagreti za 
razvoj turizma, ob vznožju poti 
k slapovom postavili prijazno 
kočo, ki je v svojih nedrjih skri
vala marsikatero dobroto. Pot 
ob slapovih pa so lepo zavaro
vali s stopnicami, najprej lese
nimi, bolj zasilnimi, pri eni iz
med naslednjih faz navduše
nja pa tudi tako, da so mislili, 
kako nič na svetu ne more uni
čiti njihovega truda. Žal se je 
zgodilo, da je zob časa načel 
tudi železno ogrodje in ko se je 
v Peklu pred leti zgodila ne
sreča, je bila soteska zapisana 
turistični pozabi. 

S Peklom so bili tudi sicer 
veliki načrti: turistično društvo 
je začelo zidati gostišče in ga 
spravilo pod streho, potem pa 
je zmanjkalo denarja. Prišel je 
zasebnik, odkupil zgradbo 
(leta 1976, kot je zapisano na 
pogodbah), jo opremil do 
konca, kakor se spodobi, s tem 
pa je bila zadeva očitno oprav-

v vrhniškem izvršnem svetu 
pripravili odlok, po katerem naj 
bi sotesko Otavščice razglasili 
za naravni spomenik, z ožjim 
in širšim varstvenim pasom. 
Doslej je z regionalnega za
voda za spomeniško varstvo 
že prišlo priporočilo, kako ob
noviti poti in brvi. Tam piše, da 
je pot in stopnice možno obno
viti le na mestih že obstoječih 
poškodovanih objektov. Brv in 
lesene stopnice, vpete v je
kleno konstrukcijo, je možno 
zamenjati z novimi, tudi lese
nimi, kamnite stopnice pa je 
možno obnoviti v naravnem 
gradivu (kamnu) tako, da bo 
morebitno vezivo neopazno. 
S temi deli bi sotesko Otavš
čice mimo vseh petih slapov, ki 
pomenijo enkratno znameni
tost, spet napravili dostopno 
javnosti, kar je tudi namen na
ravnih parkov, da si jih namreč 
obiskovalec lahko ogleda. 

Verjetno ni treba posebej 
poudariti, da se s tem odpre ob 
novi cesti, ki je bila narejena iz 
Borovnice na Pokojišče, še 
ena pot in možnost za enod
nevne izlete iz bližnje ter 
daljne okolice. Težava je na
stopila med javno razpravo, ki 
so jo razglasili v občinski 
skupščini, ko so sprejemali os
nutek odloka o razglasitvi na
ravne znamenitosti. Kar dva 
sestanka sta že bila doslej 
s prizadetimi lastniki gozdov 
v soteski in ob njej v širšem 
območju. Po odloku je namreč 
tudi v širšem območju narav
nega parka dovoljena le sani
tarna sečnja, dovoljena pa je 
tudi prebiralna sečnja, niso pa 
dovoljeni drugi posegi v gozdu. 
Morda so lastnikom gozdov 

Koča v Peklu. Bo letos v njej že živo? 

Zopet nov parkirni prostor? Pred sodiščem in novo odprti 
Stanovanjsko-komunalni banki pa avtomobili kar pridno par
kirajo in ustavljajo. Izgleda, da imajo precej posla na sodišču 
ali pa v banki. Samo čez cesto pa je označen parkirni pro
stor, vendar hočejo biti čimbliže toku dogajanja. Delo za 
naše miličnike. 

ijena, saj se je zdelo, da bo on 
le imel interes za živahnejši 
utrip te turistične točke. Videti 
pa je, da ima rajši mirnejše in 
kot bi rekli zahtevnejše goste, 
zato, kot pravijo, nerad vidi, da 
mu nedeljski turist ali okolišan 
nosi blato v gostinske pro
store. Zato je most do gostišča 
ob nedeljah zaklenjen. 

V letih, ko je bila torej v Pe
klu na delu zasebna pobuda, 
se je zgodilo, da se je začela 
sesedati koča, v kateri je turi
stično društvo svojčas točilo 
hladno pijačo, tam čez jaso pa 
se je podrl tudi stari mlin, o ka
terem vedo, da njegovi sledovi 
segajo tja do trinajstega sto
letja. Pravijo, da je v starih knji
gah zapisano, kako so že tedaj 
tedanji podložniki samostana 
v Bistri mleli žito in si, kot se po 
stari notranjski navadi spo
dobi, kakšno merico na skrivaj 
vzeli tudi mimo ostrih pogledov 
tedanjega zemljiškega go
spoda. Marsikaj od tega mlina 
je še ohranjenega, saj se ga je 
dalo še pred nekaj leti usposo
biti za prvotni namen. Zadnji, ki 
ga je pognal, je bil samotar, ki 
je pred nekaj desetletji živel 
v koči na drevesu, sem ter tja 
posedal po mlinu in spuščal 
vodo na veliko kolo. Menda bi 
bil sposoben mlin tudi obnoviti, 
ker je bil tega dela vajen. Zdaj 
bo za obnovo pač treba ne
koga, ki se na taka dela 
spozna, kajti oni samotar je 
umrl. 

Proti koncu lanskega leta so 

stvari nekoliko nerodno pojas
njevali in so ti zdaj prepričani, 
da gre za novo nacionalizacijo. 
Treba je povedati, da se zaradi 
naravnega parka pravzaprav 
skoraj v ničemer ne spreminja 
režim v tem gozdu, odpadejo 
le goloseki, sestoj gozda mora 
ostati tak, kot je zdaj, v ožjem 
pasu bo zelo omejeno odpira
nje vlak, je pa po vseh pripom
bah, ki so jih lastniki dali k od
loku, osnutek zelo prilagojen 
zahtevam normalnega gospo
darjenja v tem gozdu. Bistveno 
pa je - kar je treba posebej 
poudariti - da je v tem primeru 
občinska uprava prisluhnila 
lastnikom, čeprav je sicer od
loke o zaščiti naravnih zname
nitosti mogoče tudi vsiliti, saj 
gre ne nazadnje za javni dol
goročni interes. 

V osnutku občinskega pro
računa je za obnovo stopnic in 
brvi v soteski predvidenih 
200.000 dinarjev, kar bi moralo 
zadoščati. Seveda se tu za
stavi tudi vprašanje objekta na 
zemljišču, ki je pod upravo kra
jevne skupnosti in seveda sta
rega mlina. Za popolno oživi
tev bi bilo treba obnoviti tudi to. 
Šele tedaj bo mogoče začeti 
s ponovno turistično promocijo 
Pekla. 

Zamisel, ki je predlagana 
svetu krajevne skupnosti v Bo
rovnici, je, da se najprej skliče 
v najkrajšem možnem času 
sestanek z vsemi, ki jim ni mar 
usoda te nekdaj tako privlačne 
turistične točke. Dosedanje iz-

Stari mlin. Propadel je čisto do konca prav v zadnjih letih. 
kušnje kažejo, da se stvari ne 
premaknejo, če ne stoji zadaj 
čisto določen interes, pred
vsem pa skupina ljudi, ki dela 
poganja. Zato naj bi imenovali 
pri svetu krajevne skupnosti 
Borovnica komisijo, ki bi vodila 
vse dejavnosti za oživitev tu
rizma v Peklu. Ta naj poskrbi, 
da bo delo kvalitetno in stro
kovno opravljeno pri obnovi 
stopnic in brvi. Poskrbi naj tudi 
za obnovo drugih obstoječih 
objektov, s tem da k delu pri
vabi ljudi, ki so tega dela vešči. 
Ko bo torej »štalica«, pa bi bilo 

najbolj koristno razpisati javni 
natečaj za oddajo objekta 
(stare koče), ki bi deloval zlasti 
ob koncu tedna v času od spo
mladi do pozne jeseni. In ko bo 
naposled urejeno tudi to, bo 
nujno treba bližnji in daljni oko
lici povedati: »Našli smo do
brega gospodarja, ki bo nasitil 
lačne in napojil žejne, preden 
se odpravijo v hrib mimo sla
pov.« 

Ni namreč lepo, da ljudje ho
dijo ob nedeljah do Pekla in 
z dolgimi nosovi, lačni in žejni, 
tudi nazaj, (tj) 

Naravni park v Peklu 
Po dveh sestankih na sedežu krajevne skupnosti Borovnica, oba sta se 

zavlekla pozno v večer, je Ljubljanski regionalni zavod za varstvo na
ravne in kulturne dediščine pripravil novo obliko v osnutku najbolj spornih 
členov, h katerim so imeli zlasti lastniki gozdov v tem območju največ 
pripomb. Ponovno je treba poudariti, da pri razglasitvi za narodni park ne 
gre za kakšno novo obliko razglasitve, temveč samo za to, da je območje 
treba zaščititi pred nenadzorovanimi posegi, normalno gospodarjenje 
z gozdom pa ni omejeno. Po novem 5. členu osnutka odloka je prepove
dano: 

• izvajati gradbena in zemeljska dela, odkopavanje in zasipavanje 
terena, 

• graditev vseh vrst stavb, polaganje površinskih vodov, 
• odlaganje odpadkov, kakršnokoli onesnaževanje vode, 
• odkopavati in odnašati, lomiti ali razbijati kamnine in okamnine, ki 

so predmet varstva, 
• hidroenergetsko izkoriščati vodotok ali kako drugače spreminjati 

vodni režim, 
• izvajati posege, ki bi spremenili rastiščne razmere, 
• trgati, izkopavati ali kakorkoli uničevati rastline, ki so predmet 

varstva, 
• izvajati regulacijska ali druga gradbena dela, ki bi prizadela vodo

tok. 
Po predhodnem soglasju prisotojne varstvene službe je mogoče: 
• urediti naravno dediščino za obisk javnosti, 
• nabirati okamnine, rastline, njihova semena ali plodove za znan

stvene in raziskovalne potrebe, 
• izvajati vzdrževalna dela na vseh obstoječih objektih v okviru, ki ne 

posega v dediščino, 
• gradnja gozdnih vlak. 
Dovoljen je: 
- obisk javnosti, 
- sanitarna in prebiralna sečnja. 
Na širšem območju spomenika velja isti varstveni režim, kot na ožjem, 

dovoljeno pa je sonaravno gospodarjenje z naravno avtohtono sestavo 
drevesnih vrst kot gozdno gojitvenim ciljem, ki bo ohranjalo gozdove kot 
naravno zaledje spomenika. 

Na podlagi ugotovitev v razpravi je dopolnjen 8. člen tako, da se glasi: 
Nadzor nad izvajanjem tega odloka opravlja inšpekcijska služba občine 

Vrhnika. Strokovni nadzor nad vsemi posegi na območju spomenika 
opravlja Ljubljanski regionalni zavod za varstvo naravne in kulturne 
dediščine, ki v roku enega meseca izda ustrezno soglasje. 

Doda se 9. člen: 
Občina Vrhnika zagotovi sredstva za enkratno nadomestilo imetniku 

spomenika (parcele), če se mu zaradi omejitev in prepovedi bistveno 
poslabšajo obstoječi pogoji za pridobivanje dohodka oziroma za življenje 
in delo in tega ni mogoče nadomestiti z dovoljeno dejavnostjo v okviru 
določenega režima varstva oziroma razvojnih usmeritev glede spome
nika. 

Za določanje višine enkratnega nadomestila se smiselno uporabljajo 
ustrezne določbe zakona o razlastitvi in o prisilnem prenosu nepremičnin 
v družbeni lastnini (Ur. list SRS, št. 5/80). 

Ob vseh političnih dogodkih in gospodarskih težavah je 
»PUST« šel skoraj neopazno mimo nas. Vendar že po tradi
ciji so v osnovni šoli ivana Cankarja pripravili na pustni torek 
rajanje za najmlajše, v zgodnje popoldanskih urah pa za 
nekoliko starejše učence. 
Veseli ŽIV-ŽAV in rajanje bi se nadaljevalo v pozne večerne 
ure, toda obveznosti pouka drugega dne so prevladovali in 
zabave je bilo konec. 



BISTRIŠKA KRONIKA 

Strateški položaj Bistre 

Oklepne enote Združene države Bistra stojijo zdaj v smeri proti morebitnemu odrešitelju, 
ki prihaja iz borovniške smeri. 

Naselje Bistra leži nekako 
na sredi med Vrhniko in Borov
nico. Razdeljena je med dve 
krajevni skupnosti; severni del 
pripada Verdu, južni pa Borov
nici in se imenuje Dol-Bistra, 
čeprav je pravi Dol skoraj dva 
kilometra daleč, prava Bistra 
pa je v neposredni bližini. Ne 
sledite? Nič hudega, saj še do
mačini težko! 

Da je naselje razdeljeno 
med dve krajevni skupnosti, je 
strateškega pomena, kajti bi 
Združene države Bistra bile 
najmočnejše naselje v občini 
in bi kot take pomenile veliko 
nevarnost za vsestranski raz
voj ostalih krajevnih skupnosti. 
Res je sicer, da je padel berlin
ski zid, vendar se česa takega 
v Bistri ni treba bati; obvešče
valna je namreč opazila dolo
čene premike vojaških vozil in 

oklepnika s severnega (verd-
skega) dela Bistre na položaje 
ob meji z južnim (dolanskim) 
delom Bistre-Dola in je tako 
vzpostavljeno ravnotežje sil. 

Bistro so tudi dosedanji poli
tiki in gospodarstveniki znali 
držati na kratko, saj so jo go
spodarsko izenačili s Koso
vom; prebivalci namreč pridno 
(beri-neprostovoljno) plaču
jemo vse prispevke in samo
prispevke, ko pa bi morali kaj 
dobiti, zmanjka vodovodnih 
cevi, asfalta ali telefonskih šte
vilk. Za slednje smo hvaležni 
vodstvu vrhniške PTT. Ko je 
v začetku osemdesetih let po
nujala številke iz vrhniške 
smeri, nam je bilo rečeno, da 
spadamo pod pošto Borov
nica, ko pa so napeljevali tele
fonijo po naselju Dol in smo se 
nekateri navdušeno pridružili 
akciji in v ta namen pretopili 

težko (na črno kupljene) pri
hranjene devize v dinarje, so 
nam sporočili, da spadamo 
pod vrhniško napeljavo tele
fonskih vodov in smo spet iz
padli. Zdaj lahko telefoniramo 
na globinove škatlice. 

Iz povedanega je jasno, da 
imamo pač dovolj dela s prik
ljučevanjem hidroforjev in ve
der na Bistrico in namakanjem 
ceste, da se v stanovanja ne 
vali prah, ki ga pridno dvigujejo 
prebivalci ostalih krajev naše 
občine, ko v avtomobilih drvijo 
mimo, zato se nimamo časa 
ukvarjati z mitingi in protest
nimi pohodi. Tako bomo še na
prej ostali nerazviti, še pose
bej, ker se kaže »tendenca« 
razseljevanja domorodcev, 
starih pa je vse manj. 

In ko bo izumrl poslednji fo
silni Bistričan, se bo morda le 
kdo spomnil, da je naselje 
predvsem zaradi ljudi in bo 
tega zadnjega pokojnika naga-
čil in ga za spomin postavil 
kam v kot muzeja, da ga bo 
morda vsaj takrat kdo opazil. 

F. C. 

ASFALTIRANJE BETAJNOVE 

Konec prašne lepote 
Po dolgih letih dogovarjanj, 

izgovarjanj in prepričevanj 
drug drugega nam je prebival
cem Betajnove le uspelo reali
zirati tako željeno nalogo - kot 
je asfaltiranje ceste. Končno 
smo dočakali dan, ko se je ma-
kedamsko - prašna cesta 
spremenila v asfalt in s tem je 
konec neljubih, prašnih dni, 
predvsem v poletnih mesecih. 
Prenekateri občan nam je go
voril, da živimo v lepem pre
delu občine. To je res, le če ne 
bi bilo toliko prahu. Prav tako 
prenekateri obiskovalec izlet
niških točk Stari mlin in Stolp ni 
pomislil, ko je s svojim želez
nim, konjičkom brzel v »na
ravo«, da je treba po maka-
damu voziti zmerno in počasi, 
da ne bo s svojim divjanjem 
dvigoval nepotrebnega prahu 
in s tem onesnaževal okolice. 
Temu je sedaj konec, so pa 
druge nevšečnosti, kot so: 
kljub omejitvi hitrosti - izredno 
divjanje nekaterih nestanoval-
cev Betajnove. V tem naselju 
je veliko majhnih otrok in kaj 
hitro lahko pride do nesreče. 

Poudariti moramo, da pri za
četnih dogovarjanjih, pridobi
vanju potrebne dokumentacije, 
zbiranju izvajalcev, predvsem 
pa pri zbiranju finančnih sred
stev, ni šlo brez težav in zaple
tov. Pretežni del stanovalcev, 

razen nekaterih izjem, se je 
zavedal, da brez lastne ude
ležbe ne bo nič. Zato so se 
v lepem številu odzvali akciji in 
tudi v dogovorjenem času 
zbrali sredstva. Pa kaj, ko ta
kega mnenja niso bili vsi. Ne
kateri menijo, da je to izključno 
stvar občinskih organov in se 
v akcijo sofinanciranja niso 
vključili. 

Vendar pa smo dogovor 
o asfaltiranju ceste vseeno 
uresničili, po njej pa se vozijo 
tudi tisti, ki za sofinanciranje 
niso bili. 

.Sedaj je slišati prenekatero 
kritiko na račun dela gradbe
nega odbora. Pa kaj, že mora 
biti tako. Če ne bi gradbeni 
odbor (pa je prav vseeno, kdo 
je bil ali bi bil v njem) začel s to 
akcijo, še danes ne bi bilo as
falta in seveda tudi ne bi imeli 
nekateri česa kritizirati. Saj bi 
s podobnimi akcijami lahko za
čeli tudi tisti, ki sedaj kritizirajo. 
Po končanem delu je lahko biti 
pameten. 

Dolžni pa smo se zahvaliti 
tudi delovnima organizaci
jama, ki sta nam priskočili na 
pomoč in prispevali finančna 
sredstva, in sicer je to Indu
strija Usnja Vrhnika, ki se 
vedno odzove in sodeluje v ta-
kovrstnih akcijah in pa Iskra 
Antene Vrhnika. Ostale de

lovne organizacije v občini pa 
za našo akcijo oz. težave niso 
imele posluha, čeprav so upo
rabniki ceste. Enaka zahvala 
gre tudi bivšemu SKOCES in 
Zavodu za načrtovanje, ki sta 
s strokovno pomočjo prispe
vala k realizaciji naloge. 

Istočasno smo se dolžni 
zahvaliti tudi vsem tistim posa
meznikom (poleg stanoval
cev), ki so prispevali svoj delež 

• pri sofinanciranju stranske 
poti, t.j. od odcepa Štirn-Ma-
uri-Perpar in od Kobala do 
Gutnika pa niso stanovalci Be
tajnove: 

- Jože Štirn, Tržaška cesta, 
Vrhnika 

- Miha Mesec, Notranjska 
cesta, Vrhnika 

- Rudi Velkavrh, Dobovični-
kova cesta, Vrhnika 

- Jakob Stržinar, Voljčeva 
cesta, Vrhnika 

- Milena Šurca, Ob potoku, 
Vrhnika 

- Peter Javor, Stara cesta, 
Vrhnika 

- Valentina Gutnik, Dobo-
vičnikova cesta, Vrhnika 

- Miro Miklavčič, Idrijska 
cesta, Vrhnika in 

- Brane Zalaznik, Stara ce
sta, Vrhnika 

Članek izhaja z nekoliko 
manjšo zamudo, čeprav je bil 
naš namen, da ga objavimo že 
v letu 1990. Zato se vsem kra
janom za to zamudo opraviču
jemo in upamo, da bomo ob 
morebitnih podobnih akcijah 
še naprej kolikor toliko složni in 
enotni. 

GRADBENI ODBOR 

O TELEFONIH DRUGAČE 

Doslej so zamujali 
Ob prebiranju zadnje šte

vilke Našega časopisa sem se 
po posvetovanju z nekaterimi 
sostanovalci Betajnove odlo
čila, da tudi sama spregovorim 
o telefonski problematiki, ki za
deva našo občino oziroma kra
jevne skupnosti. 

Obhajali so me mešani ob
čutki jeze in ogorčenosti in se 
pridružujem misli g. Toneta 
Debevca, predvsem v tistem 
delu njegovega članka, ko 
pravi: »Zakaj že desetletja vrh
niški direktor PE PTT podjetja 
ni niti s prstom mignil za bolj 
razvito omrežje?! 

Zakaj pa bi? Kakšen interes 
pa naj bi imel? 

Tega se zavedamo tudi sta
novalci Betajnove in smo si to 
vprašanje sami že neštetokrat 
zastavili; saj nekateri prebi
valci tega naselja na telefonski 
priključek »ponižno« čakamo 
že skoraj 20 let. Pa tako radi 
govorimo »o vstopu v Ev
ropo«! 

Na naše prošnje, urgence 
na vrhniški PTT oziroma 
osebno na g. direktorja, nas je 
le-ta vedno odpravil z odgovo
rom: »Niste v planu; centrala je 
premajhna; centrala se bo raz
širila itd.« Vsega tega nismo 
dočakali, pa čeprav se je tele
fonska centrala na Vrhniki 
vmes že razširila. 

Vprašujem vas, kdo je odgo

voren, da planira razvoj občine 
oziroma krajevnih skupnosti? 
Verjetno ne sami občani. 

Sedaj se kažejo možnosti, 
da pridobimo telefonske prik
ljučke nekoliko prej, kot je po 
planu (če bo plan seveda tudi 
tokrat držal?). Vendar pa me
nim, da je to nekoliko pre
drago, čeprav se zavedam, da 
brez lastne udeležbe ne bo 
šlo. Toda znesek 500 DEM 
Mesečno za prenekaterega 
v občini pomeni njegov me
sečni osebni dohodek. Torej 
zaradi malomarnosti, nezain-
teresiranosti, mačehovskega 
in monopolističnega odnosa 
odgovornih institucij, oseb, ka
tere naj bi skrbele za napredek 
in razvoj krajevnih skupnosti 
v občini, bomo sedaj toliko 
dražje plačali telefonski priklju
ček. 

Verižno pismo 

Razmišljam pa tudi v smeri, 
da plačaš tisto, kar imaš. 
V zadnjem času se vse preveč 
bere o raznih nepravilnostih in 
goljufijah, tako da ljudje ne ver
jamemo več vsega. Prav lahko 
se zgodi, da bomo telefonske 
priključke plačali, ko pa bo čas 
priključitve naročniku, se bo 
prenekaterega odpravilo z iz
govorom: »Številk je premalo; 
nisi v prioriteti; prednost ima 
drugi idr.» 

Upamo, da bo sedaj zastav
ljena akcija pridobitve telefon
skih priključkov bolj uspešna, 
kot so bila vsa naša prejšnja 
prizadevanja, seveda ob real
nih cenah in mogoče drugač
nem odplačilnem roku (v Lo
gatcu je daljši odplačilni rok). 

Namen članka ni nikogar kri
tizirati ali celo žaliti. To so 
samo dejstva, ki govorijo 
o »nezainteresiranosti« pristoj
nih služb za boljšo kvaliteto 
življenja občanov. 

SLAVI ŠTIRN 

Pišem materi na drugi strani, 
njej, ki niti ne pomisli name, 
ki nikoli slišala ni zame: 
»Davi je moj sin podlegel rani 

krogle, ki mu je srce prebila. 
Puško je sprožila mlada roka, 
mlada roka tvojega otroka, 
mene vso v črnino je zavila. 

Ko spet bitka se bo razdivjala 
in šrapnel ti bo presekal sina, 
tole pismo boš naprej poslala 

materi, ki ji je domovina 
vzela sina in ga v boj pognala, 
da na fronti ga raztrga mina... 

f. c: 

CEV DO DNA 

Takšni so bili 
inovatorji 

Ko se je začelo takoj po osvoboditvi ne
sramno natolcevati, da ljudje sploh ne hodijo 
več v kino zaradi dokumentarcev o gospodar
skem napredku na domačih tleh, ampak pred
vsem zaradi Pastirja Kostje, je Ljubljano pretre
sla senzacionalna vest, da imajo v tovarni us
nja na Vrhniki inovatorja. Takrat je bilo življenje 
res polno presenečenj. Torej nič čudnega, da je 
bil v tistih časih direktor Triglav filma dr. Ciril 
Cvetko, scenarist dokumentarnih filmov pri Tri
glav filmu pa humorist Albert Papler, kar je bila 
gola slučajnost. In Albert Papler je po službeni 
dolžnosti bliskovito vzel pot pod noge in se ni 
ustavil, dokler ni začelo neznansko smrdeti in 
je uganil, da je že na cilju. 

Pisanje scenarijev se ne posreči vedno, kar 
so slovenski scenaristi že večkrat dokazali. 
V prvih letih po vojni pa je bil ta posel še 
neprimerno težji. Ko so na primer snemali Ti
tove zavode Litostroj, so tiščali snemalcu ka
mero v tla, da ne bi posnel poleg tovarniškega 
dvorišča, odloženih samokolnic in treh zagretih 
delavcev še Šmarne gore za njimi. Ta bi na
mreč sovražniku takoj izdala geografsko pore
klo nastajajočega giganta sredi pšeničnega po
lja. 

Pa se vrnimo k Paplerju. Ta se je v mislih že 
med potjo pripravil na intervju z Vrhničanom, 
ter upal, da mu bo s prispevkom uspelo spraviti 
Slovence v gospodarsko ekstazo. 

V tovarni usnja so ga nadvse prijazno sprejeli 

ter mu poslopje razkazali po dolgem in počez. 
Prijateljsko so mu tudi zaupali, kako naj kupuje 
usnjene izdelke: vedno iz gladkega usnja, nikoli 
iz vzorčastega, ker je pod vzorcem napaka. 
Zaupljivost je naraščala. Nazadnje so se usta
vili ob stroju, ki je sam meril kvadraturo kož. In 
potem so stali in stali, in stroj je meril in meril 
kože, dokler se scenarist le ni opogumil in 
vprašal kar naravnost: 

»Kje je pa vaš inovator? Je v službi ali je 
doma?« 

Delavci so se začeli muzati, se suvati s ko
molci pod rebra, nakar je eden predlagal: 

»Zakaj mu pa ne bi povedali?! Saj je simpati
čen. « 

Seveda je moral scenarist najprej vsem 
sveto obljubiti, da bo o tem, kar bo zvedel, 
molčal kot grob. Potem šele so ga odpeljali iz 
tovarne ven, k čistilni napravi. To je bil velikan
ski betonski bazen kamor so se zlivale tovarni
ške odplake. 

»Vidite, tu, v tem bazenu se vsa nesnaga 
useda na dno. Cev, po kateri odteka tako očiš
čena voda nazaj v Ljubljanico, je bila speljana 
le nekaj centimetrov pod gladino in je zato vsa 
usedlina ostajala v bazenu. Te usedline pa ni 
nihče odstranjeval. Nabirala se je in nabirala, 
nazadnje je je bil že ves bazen poln. In ko smo 
bili že čisto nori od skrbi, kam z vso to smrdljivo 
brozgo, je našega Janeza obšla hvalevredna 
misel: cev je podaljšal do dna. Tako je vse lepo 
potegnilo ven! In kako hitro! Naš Janez je res 
inovator!« 

Ker obljuba dela dolg, Triglav film ni dočakal 
scenarija o vrhniškem inovatorju. Slovencem 
so raje odvrteli film iz kranjske Save, kjer so se 
začeli rojevati prvi plašči za bicikle. 

NEVENKA ŠKRLJ 

Ali veste, da je v turistični ponudbi Vrhnike tudi avtokamp. Na tujih popotnih kartah je še 
vrisan; še vsi Vrhničani se spominjajo sedemdesetih let in Dionizija Prizmiča, ki je avtokamp 
uspešno vodil. V domačih turističnih kartah pa ga ni več. Morda bi se še dalo kaj popraviti: 
turistični delavci imajo v programih spet zapisano, da nameravajo ta avtokamp oživiti, 
potrebujejo pa dobrega organizatorja in voljo (ter denar), da razširijo turistično ponudbo 
Vrhnike. Zgoraj na sliki je avtokamp, ko je bil v najboljših letih, spodaj pa tihožitje, ki ga vidite 
zdaj. No, saj pozimi tam vendar še ni nihče kampiral. Poleti pa nemara že bo. 

CAIKARJEVA KNJIŽNICI 
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ŠKODA JE, KER PROPADA 

Kulturni dom 
v Borovnici 

Z dograditvijo prizidka k os
novni šoli Ivana Korošca v Bo
rovnici se je zdelo, da so 
v kraju zdaj enkrat za vselej 
uredili vse potrebno za razvoj 
kulturne dejavnosti, kajti šola 
naj bi bila tudi kulturno sre
dišče kraja. To vlogo je šolski 
večnamenski prostor dejansko 
opravljal, vendar se je bilo vse
lej bati, da bo zaradi tega mo
ten osnovni utrip šolskega živ
ljenja. To se je še zlasti poka
zalo ob dejstvu, da lanske poli
tične strankarske prireditve ne
kako niso sodile v ta prostor, 
še najmanj pa je to primerno 
za delo različnih kulturnih sku
pin. Nekaj velik uspeh televi
zije, ki priklepa ljudi ob večerih 
na domove, nekaj pa tudi dej
stvo, da so se marsikateri, ki 
so bili na kulturnem področju 
dejavni dotlej, umaknili iz dru
štev, je povzročilo, da je poleg 
kulturnega dela začel propa
dati tudi kulturni (ali prosvetni) 
dom, kjer je bila na koncu ki-
nodvorana z dvomljivim spore
dom. Pa tudi obisk pri predsta
vah ni bil pretirano visok. Bo
rovnica, ki ima s svojim zale
djem nekaj manj kot 4000 ljudi, 
bi si zaslužila kaj več. 

Dejstvo je, da je župnijski 
urad kot nekdanji lastnik 
zgradbe in zemljišča, na kate
rem zgradba stoji, pri občin
skem upravnem organu vložil 
zahtevek za denacionalizacijo 
objekta in pripadajočega zem
ljišča. Zdaj predlaga, naj bi za-
stran tega s krajem sklenili po
sebno pogodbo, ki bi s pravne 
strani omogočila, da bi dvo
rano s pritiklinami dobil kraj za 
obnovljen kulturni dom, s tem 
da bi prejšnji lastnik tudi imel 
pravico do uporabe. S strani 
kraja pa bi se spodobilo, da bi 
dvorano, ki je dolgo časa slu
žila krajevnim namenom, ob
novili in jo spet usposobili za 
kulturne dejavnosti. 

Delo naj bi potekalo po fa
zah: najprej je nujno treba ob
noviti ostrešje, da se objekt 
zaščiti pred propadanjem. 
Šele v naslednjih fazah bi sle
dila dela, ki bi dvorano usposo
bila tudi za dejavnost. Letos 
naj bi torej pripravili dokumen
tacijo, ki bi služila temu, da 
stroški ne bi pojedli dobrih na
menov. 

Že letos pa bi bržkone lahko 

nabavili tudi les za ostrešje: 
poseben odbor za obnovo 
doma, ki naj bi ga vodil Stane 
Novačan, naj bi poskrbel za 
organizacijo obnove dvorane, 
prav tako pa tudi za poživitev 
kulturnega življenja v kraju. 

V zvezi s tem so se v za
četku februarja pri kinodvorani 
sešli vsi, ki jim obnova tega 
doma veliko pomeni, prišel pa 
je tudi predsednik občinske 
skupščine Vrhnika inž. France 
Kvaternik, za katerega je 
znano, da zaradi dolgoletne 
dejavnosti v ljubiteljskem gle
dališču pozna zahteve, ki jih 
postavlja obnova takega 
doma. Zbranim je svetoval po
stopnost pri obnovi doma, zla
sti pa premišljen začetek del, 
pri čemer je obljubil vso pod
poro, morda pa tudi občinska 
sredstva za začetno fazo, ko 
se je treba dogovoriti, kakšnim 
vsem namenom naj bi objekt 
služil. 

V pogovoru, največ je bilo 
spominov na srečna leta, ko so 
v Borovnici sicer igrali »zapra
šene komade«, kot so rekli, pa 
so tudi take nastope domače 
dramske skupine ljudje radi 
gledali, so navzoči izrazili pri
pravljenost, da se nekaj na
redi, da bo odpravljena kul
turna sramota v Borovnici. 

Kar pa se samega kultur
nega dela tiče, bi seveda ka
zalo tudi to postaviti vsaj na 
nekdanjo raven. Res je, Borov
nica je sposobna imeti tudi do
bre pevce, kakor dobre instru-
mentaliste, lahko bi zaživela 
folklorna skupina, tudi dram
ska skupina bi se utegnila na 
novo zbrati, vendar je treba 
zbrati voljo in čas, da se to 
zgodi. Saj je nekaj skupin, ki 
prepevajo, spomnimo se, kako 
lepe so bile proslave, ko so 
nastopali učenci glasbene šole 
kot ansambelčki blok flavt, ne 
nazadnje so se v bližnji Brezo
vici domislili in nameravajo 
vsako leto prirejati nastope 
ljudskih godcev harmonikar
jev. Bržkone bo odbor za ob
novo kulturnega doma moral 
poskrbeti tudi za to, da bo iz 
tega, kar ima, gradil tudi kul
turno življenje v tej krajevni 
skupnosti, ki utegne, kadar bo 
nova ustava, postati samo
stojna občina. Če bodo ljudje 
tako hoteli, (tj) 

Kinodvorana v Borovnici. Volja je, da spet zaživi kot kulturni 
doni. 

NAJVEČJA MEDIJSKA PRIREDITEV 

Tekmovanje učencev 
glasbe 

Ob svojem petnajstletnem delo
vanju je Glasbena šola dobila naj
višje priznanje za svoje izredno 
delo na področju vzgoje in izobra
ževanja, to je organizacijo XX. ju
bilejnega tekmovanja učencev in 
študentov glasbe Republike Slove
nije. 

In kdaj bo to tekmovanje in v ka
terih disciplinah? Tekmovanje bo 
v dneh od 13. 3.-17. 3. 1991 na 
Vrhniki in deloma v Ljubljani. 

Na Vrhniki bo potekalo tekmova
nje v naslednjih disciplinah: 

- 1 3 . 3 - tekmovanje blokflavti-
stov v mali dvorani Cankarjevega 
doma na Vrhniki 

- 14. 3. - tekmovanje flavtistov 
v mali dvorani C. doma 

- 14. 3. - tekmovanje klarineti
stov v domu JNA 

- 15. 3. - tekmovanje flavtistov 
v mali dvorani C. doma 

- 15. 3. - tekmovanje klarineti
stov v domu JNA 

- 15. 3. - tekmovanje solopev-
cev na Glasbeni šoli Vič-Rudnik 
v Ljubljani 

- 16. 3. - tekmovanje flavtistov 
v domu JNA 

- 16. 3. - tekmovanje flavtistov 
visokih kategorij v mali dvorani 
Cankarjevega doma 

- 16. 3. - tekmovanje harmoni-
kašev v večnamenskem prostoru 
O. Š. Ivan Cankar 

- 16. 3. - tekmovanje oboistov, 
fagotistov in saksafonistov na 
SGBš Vegova 7 v Ljubljani 

- 1 7 . 3 . - tekmovanje flavtistov 
visokih kategorij v mali dvorani 
Cankarjevega doma na Vrhniki 

- 17. 3. - tekmovanje harmoni-

kasev v večnamenskem prostoru 
O. Š. Ivan Cankar. 

Na tekmovanju sodelujejo 
učenci iz 29 glasbenih šol v Slove
niji, SGBŠ iz Ljubljane in Maribora 
in Akademije za glasbo iz Ljub
ljane. 

Vseh skupaj je prijavljenih za 
tekmovanje 260 učencev in štu
dentov glasbe. 

Vsak večer pa bodo potekale 
tudi spremljevalne prireditve, to so 
koncerti prvonagrajenih učencev 
na tekmovanju. 

Vsi koncerti bodo potekali v mali 
dvorani Cankarjevega doma in si
cer od 14. 3.-17. 3. 1991 vedno ob 
19.30. 

Skupen koncert vseh prvona
grajenih učencev in študentov 
glasbe, katerega bo prenašala tudi 
televizija, bo 17. 3. 1991 ob 19.30 
ravno tako v mali dvorani Cankar
jevega doma na Vrhniki. 

Vabimo vas, da se v čim večjem 
številu udeležite samega tekmova
nja in tudi spremljevalnih pririredi-
tev in s tem pokažete, da kraj živi 
s prireditvijo in s tem tudi z glas
beno šolo, ki je prireditelj največje 
prireditve na Vrhniki v letošnjem 
letu. 

Istočasno bi se radi zahvalili 
vsem, ki so nam pomagali, da 
bomo tekmovanje lahko izvedli in 
s tem dali naši glasbeni šoli visoko 
mesto, ki ji pripada na področju 
vzgoje in izobraževanja na sloven
skem. 

Še enkrat hvala vsem in na svi
denje na tekmovanju. 

Predsednik org. 
odbora: 

VIKTOR ZADNIK 

NOVOSTI V CANKARJEVI KNJIŽNICI 
STROKOVNA LITERATURA 

Adamič, F.: Sadje in sadjarstvo v Sloveniji 
Bajt, D.: Vsevednik 
Feare, R. E.: Practice with idioms 
Fölkel, F.: Rižarna - vrata v smrt 
Golubovič, V.: Carinski zakon 
Hogue, J . : Tisočletje 
Jazbec, I.: Bolezni goved 
Jermanj, N.: Numerologija 
Kermauner, T.: Kristus in Dioniz 
Kmetijski priročnik 
Kopač, J . : Davki po novem 
Korošec, B.: Ljubljana skozi stoletja 
Kremžar, V.: Roma antiqua et renesansa 
Krese, S.: Naprej zastava slave 
Križnar, F.: Anton Jobst 
Krstič, N.: Združene države Kurčinskega 
Logatec 
Maček, J . : Kemična sredstva za varstvo rastlin 
Miklen, M.: Slovenija 1990 
Mizarjenje 
Munda, M.: V imenu ljudstva 
Nussdorfer, N.: V kraljestvu začimb 
Pečjak, V.: Kako se je podrl komunizem 
Pleterski, A.: Etnogeneza Slovanov 
Povž, M.: Naše sladkovodne ribe 
Sancin, V.: Velika knjiga o oljki 
Slovenski literarni programi in manifesti 
Stockley, C : Biologija 
Stopar, I.: Grajske stavbe v vzhodni Sloveniji 
šeruga, Z.: Drugačne zvezde 
Tavčar, T.: Računalnik v kmetijstvu 
Vrščaj, D.: Glive 
Zupančič, M.: Vodnik zdrave prehrane 
Žgajnar, J . : Prehrana in krmljenje goved 

LEPOSLOVJE 

Mladinsko: 
Baumgart, K.: Pošastno 
Blyton, E.: V krempljih ugrabiteljev 
Blyton, E.: V megli 
Brojan, J . : Moji prijatelji 
Golob, B.: Kako visoko je nebo 
Grafenauer, N.: Mahajana in druge pravljice o Majhnici 
Prosen, M.: Veliki in mali medved 
Slovenska dežela v pripovedki in podobi 
Snoj, J . : Zakleta hiška 

Žerdin, T.: Ribica v šoli 

Za odrasle: 

Svetina, T.: Lovčeva hči 

Prevodi: 
Avril, N.: Na hudičevi koži 
Deighton, L.: Mehiški niz 
Ray, C : Brat Ray 
Sheldon, S.: Božji mlini na veter 
Tomizza, F.: Beneška dedinja 

Pesmi: 
Dovgan, M.: Dotik tišine 
Grošelj, M. E.: Memento mori 
Hamza, J . A.: Hamzin cvet 
Osolnik, I.: Odmevi tišine 
Torkar, I.: Zvezde so strjene kaplje krvi 

V srbohrvatskem jeziku: 
Bibliotekarstvo 
Brajša, P.: Drukčiji pogled na brak 
Čorlukič, F.: Kamo ideš, čovječe 
Foucault, M.: Predavanja 
Ilustrirana povijest Hrvata 
Poduzetništvo 
Berberova, N.: Željezna žena 
Herriot, J . : Priče o psima 
Kishon, E.: Nista tu Abraham ne može 
Krmpotič, v.: Bhagavatar 
Krmpotič, V.: Brdo iznad oblaka 
Pavličič, P.: Koraljna vrata 
Torbarina, T.: Zašto smo se rastali 
Tribuson, G.: Potonulo groblje 

LJUBITELJSKA KULTURA 

Za suhimi 
številkami skrita 
vzgoja srca 
Pred 30 leti, natančneje no
vembra 1963, je v poročilu OB
ČINSKEGA SVETA SVO
BODA IN PROSVETNIH DRU
ŠTEV OBČINE VRHNIKA za
pisano, da je delo na kultur
nem področju potekalo po 
sklepih in s programom, ki ga 
je leta 1962 nakazala redna 
letna konferenca in po smerni
cah višjih kulturnih institucij ka
kor tudi iz potreb po kulturi sa
mega kraja. 

Tedaj je v občini 
delovalo 9 delavsko-prosvet-
nih društev »Svoboda« in sicer 
na Vrhniki, v Ligojni, v Borov
nici, na Logu, v Bevkah, v Pod-
lipi, v Blatni Brezovici, v Za-
plani in na Stari Vrhniki ter 
7 samostojnih skupin: 

Mešani pevski zbor Zveze 
borcev, Pihalni orkester 
(godba), Zabavni orkester, 
Klub filmskih delavcev, Knjižni
čarstvo, Delavska univerza in 
Glasbena šola. Za posamezna 

področja dejavnosti so delo
vale komisije. 

Poročilo obravnava dosežke 
in problematiko po področjih, 
navaja npr. tudi število radij
skih in TV sprejemnikov v ob
čini, prodano število različnih 
časopisov in revij ter zaključuje 
poročilo z ugotovitvijo, da 
»samo amatersko delo Sveta, 
kljub prizadevanju, ne more 
uspešno voditi kulturno politiko 
razvoja v komuni ob upošteva
nju vedno večjih odgovornosti 
in nalog, ki se postavljajo pred 
to organizacijo.« 

O delovanju in kdaj so dru
štva, posamezne skupine in 
dejavnosti prenehale delovati, 
bi se verjetno našli ustni in pi
sani viri pri ljudeh, ki so tedaj 
delovali v omenjenih društvih, 
skupinah in organizacijah. 

Delo občinskega sveta Svo
bod in prosvetnih društev je 
leta 1969 nadaljevala Zveza 

kulturno prosvetnih organiza
cij, ki je delovala samostojno; 
po letu 1973 pa se je povezo
vala z ustanovljeno občinsko 
kulturno skupnostjo in delovala 
v njenem vsebinskem in fi
nančnem okviru kot soobliko-
valka kulturnega življenja v ob
čini. Leta 1976 se je preimeno
vala v Zvezo kulturnih organi
zacij in s svojo dejavnostjo in 
programskimi usmeritvami nu
dila možnosti aktivnega delo
vanja društvom, skupinam in 
posameznikom omogočala in 
organizirala gostovanja kultur
nih ustvarjalcev ter prevzela 
skrb za vzdrževanje Cankarje
vega doma in dejavnost 
v njem. 

Z zaposlitvijo tajnice, 1978 
leta, se je začeto delo nadalje
valo in utrdilo tako v smislu 
dejavnosti, organiziranosti po
sameznih tradicionalnih kultur
nih dogodkov in vzdrževanja 
ter postopnega obnavljanja 
Cankarjevega doma v okviru 
možnosti, zgrajenega 1939. 
leta kot Prosvetni dom. Zgodo
vinskemu arhivu v Ljubljani 
smo I. 1983 predali arhivski 
fond, ki obsega gradivo od leta 
1959 do 1976 in znaša 0,2 te
koča metra. 

V zadnjih desetih letih, od 
1980 do 1990, je v društvih in 
skupinah delovalo nad 500 
članov, od tega več kot polo
vica mladih ter več kot 700 čla
nov, v šolskih kulturnih dru
štvih treh osnovnih šol v ob
čini, kar pomeni okoli 6% ak
tivnih članov od števila prebi

valcev. Člani delujejo v dvanaj
stih samostojnih skupinah, 
treh društvih in treh šolskih kul
turnih društvih. 

Dejavnost na gledališkem, 
zborovskem, instrumental
nem, folklornem, likovnem in 
gostovanjskem področju se je 
organizacijsko utrdila v posa
meznih skupinah, medtem ko 
se je društvena oblika delova
nja manj uveljavila; v tem času 
so nastajala nova društva in 
skupine, nekatera so prene
hala z delom, deset in več 
letno delovanje pa beležijo: 
ŠKD osnovne šole Log-Drago-
mer, folklorni skupini Ligojna in 
Bistra, 4 pevski zbori, lutkovna 
skupina AN-BAN, likovna sku
pina, Pihalni orkester (65 let) in 
Kino-sekcija. 

Zdaj deluje v okviru ZKO 
Vrhnika 14 društev in skupin, 
3 šolska kulturna društva in 
Kino-sekcija. 

Zveza skrbi za vzdrževanje 
in dejavnost v Cankarjevem 
domu in galeriji Kašča v Verdu, 
od lani pa tudi za Godbeni 
dom. Dokler sta aktivno delala 
Kino in Kulturno društvo v Bo
rovnici je bilo del obveznosti 
(skupaj z Občinsko kulturno 
skupnostjo), tudi vzdrževanje 
in obnavljanje kulturnega 
doma v Borovnici. 

V sezonah 1979/80 do 
1989/90 je bilo v okviru organi
zacije ali soorganizacije naše 
Zveze: 

- 87 gledaliških predstav 
- 79 koncertov pevskih 

zborov in vokalnih skupin 

- 40 instrumentalnih kon
certov 

- 21 folklornih prireditev 
- 5 plesnih predstavitev 
- 14 literarnih večerov 
- 98 gledaliških predstav za 

otroke in mladino 
- 5 zborovskih in vokalnih 

koncertov za otroke in mladino 
- 4 folklorne prireditve za 

otroke 
- 3 plesne predstavitve za 

otroke 
- 142 likovnih razstav 
- 24 občinskih in republi

ških srečanj na Vrhniki 
- 5 filmskih premier 
- 1500 filmskih predstav 
Navedeni dogodki so bili 

v Cankarjevem domu, Oš I. 
Cankar, Salonu IUV, g. Kašča, 
domu JLA, gradu Bistra in ne
katerih Krajevnih skupnostih, 
večina 90% pa v Cankarjevem 
domu. 

V Cankarjevem domu so bili 
še naslednji dogodki: 

- 288 predstav in prireditev 
za OŠ I. Cankar in VVO, 

- 126 internih nastopov 
Glasbene šole in prireditev, 

- 39 prireditev Doma JLA in 
vojašnic I. Cankar in Ignac 
Voljč, 

- 38 nastopov estradnih 
umetnikov, 

- 306 različnih drugih do
godkov za potrebe ustanov, 
organizacij, društev in posa
meznikov - sestanki, posveti, 
občni zbori, predavanja, ra
zlične akcije in podobno. 

V zadnjih treh letih se je 
članstvo v društvih in skupinah 

zmanjšalo za skoraj 30%, 
medtem ko se število društev 
in skupin ni bistveno spreme
nilo, kvaliteto dela pa potrjujejo 
republiška priznanja, ki so jih 
prejele skupine na gledali
škem, zborovskem in instru
mentalnem področju v tem de
setletnem obdobju. Čeprav 
smo strokovno mentorskemu 
delu posvečali veliko pozorno
sti, posebno v zadnjih štirih le
tih, bi bilo treba še več narediti 
na vzgojno-izobraževalnem 
področju za posamezne dejav
nosti in vzajemno težiti k pove
zovanju in sodelovanju z vrtci, 
z osnovnimi šolami in strokov
nimi ustanovami, predvsem pa 
bo treba veliko več narediti za 
dvig splošne kulturne ravni, 
kar pomeni vzajemno sodelo
vanje omenjenih ustanov. 

Medsebojna izmenjava obi
skov skupin različnih kulturnih 
področij s kraji v bližnji okolici 
in po Sloveniji, Italiji, Nizozem
ski in Švedski je nakazovala 
vrsto potreb po predstavitvi 
Vrhnike in njene naravne in 
kulturne dediščine na poljudni 
kulturno turistični ravni. Zato 
se je Zveza lotevala tudi teh 
področij in tem (arheološka 
razstava, Koledar in drugo). 

Kultura je dejavnost poseb
nega družbenega pomena. 
Vzgoja, izobraževanje in ani
macija na tem področju ne mo
rejo temeljiti na tržnih odnosih, 
zahtevajo pa najboljše kadre 
v izvajalskem, strokovnem in 
organizacijskem smislu. 

M. R. 
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Alkohol, demokracija, 
alkoholizem 

Zgodovina se spreminja, re
žimi menjajo, ideologije spreje
majo in zavračajo. Cas v tre
nutku pokoplje neke nezmot
ljive resnice in rodi nove. In 
ljudje jim sledimo, ne da bi se 
spraševali, če vanje tudi verja
memo. 

Ne spreminja pa se odnos 
alkohol-človek-alkoholizem 
skozi vse čase človekovega bi
vanja. Odkar se zavedamo, 
nas spremlja potreba po 
omami. Tista osnovna je alko
hol, ki je tako del našega ob
stoja, da se je ne zavedamo 
vse dotlej, dokler nismo v od
visnost že globoko zakoračili. 
Le priznati si najprej ne 
znamo, potem nočemo, ker 
mislimo, da ne smemo. 

Radi bi povedali, člani Kluba 
zdravljenih alkoholikov Vrh
nika, da obstajamo tudi za vse 
tiste, ki zase čisto na tihem 
veste, da je alkohol prvi med 
vašimi gospodarji. Veste, ker 
imate težave s seboj, in ne 
zato, ker ljudje namigujejo, da 
ste pijanec. Pa ne veste, kaj bi 
storili, da bi naredili nekaj 
zase, ne da bi s prstom kazali 
za vami. Kar naprej slišite, da 
je pobralo soseda, znanca, pri
jatelja v čisto lepih letih. Da je 
bil fejst fant, le, no ja... spil ga 
je rad. Včasih. Da ga ne bi 
obsojali, če se je, denimo, obe
sil. 

V minulem režimu smo bili 
takšni ali drugačni alkoholiki 
enkratno zaščiteni. Zaradi nas 
so obstajale socialne službe in 
socialne delavke, ki so nas re
ševale, tudi na disciplinski. Če 
le ni pomagal noben ukrep, je 
na koncu ostalo še zdravljenje, 
da bi priznali svoj poračz v tak
tiziranju, ne pa, da smo zdrav
ljenja potrebni. 

Pa se večini le odpre med 
sebi enakimi, ob strokovni po
moči poklicanih. 

Radi bi povedali tudi, da je 
alkohol po vsem svetu spoz
nan kot bolezen odvisnosti. 
Bolezen za pivca in bližnje 
v družini. Čas osebnih svoboš
čin in tržnega gospodarstva pa 
alkoholikom še posebej ni na
klonjen. 

Socialne službe v podjetjih 
se ukinjajo, k alkoholu nag
njeni delavci so prvi kandidati 
za tehnološki in drugačen vi
šek. Razumljivo in logično. Mi, 
ki smo zakorakali v trezen 
vsakdan, smo veseli, da smo 
to storili pravi čas, in neobre
menjeni iščemo pot k novim in 
zamujenim kvalitetam življe
nja. Nič nas ni strah in ni nam 
treba iskati kombinacij za sla
lom med kozarci, službo in 
lastnimi težavami. 

Zapis velja kot vabilo. Ob 
ponedeljkih, ob 18. uri, se nam 
pridružite v Domu krajevne 
skupnosti. Nič vas ne bomo 
učili in vam pridigali, pa če ste 
v težavah vi, žena, sin ali hči, 
mati ali oče. Vsi smo namreč 
že bili v vašem položaju. Iz 
lastnih izkušenj vam bomo po
skušali najti pot iz vaše stiske. 
Čez čas morda tudi do spoz
nanja, da vam ni treba več piti. 
Odločate se namreč sami. Izk
ljučno. 

Zmotno, čeprav splošno za
koreninjeno je mišljenje, da je 
biti alkoholik sramota. Je le 
ena izmed zahrbtnih bolezni, 
nič več. Storite kaj zase, če
prav je prvi korak najtežji. Pri
čakujejo vas prijatelji, ki bi radi 
storili za vas, kar je bilo njim 
dano. Prehitite čas, ki je že in 
mnoge še bo povozil! 

KZA Vrhnika 

OB ZVONCIH STANOVANJ 

Nenavadne oznake 
Na Vrhniki se že nekaj ted

nov širijo najrazličnejše govo
rice o nenavadnih križcih in 
krožcih, narisanih na številnih 
zvoncih po blokih, opazili pa so 
jih tudi že ob nekaterih hišah. 
Pojavili so se menda pred sla
bim mesecem dni. Takorekoč 
čez noč so se znašli ob hišnih 
zvoncih vrhniških stanovanj
skih blokov, nepazljivemu po
gledu tako slabo vidni, da jih je 
marsikdo opazil šele, ko so ga 
nanje opozorili sosedje. 

Z navadnim kemičnim svinč
nikom modre barve narisane 
majcene oznake najverjetneje 
ne bi bile kaj prida vznemir
ljive, če se ne bi prikazale pred 
slabim mesecem dni, prav po 
premieri najnovejše montaže 
Zastava filma. 

Le kaj pomenijo skrivnostne 
oznake? Kaj neki označuje 
krogec, kaj križec, kaj kombi
nacija obeh in kaj še nekateri 
drugačni znak? Lastniki ožigo
sanih stanovanj so se povečini 
odzvali trenutnim domačim po
litičnim razmeram primerno in 
dejanje panično označili za 

špijonažo. Kdo vohuni za njimi, 
sicer niso vedeli povedati, so 
pa prepričani, da se dogaja ne
kaj podobnega kot na Hrva
škem. Večina od njih tako 
meni, da so neznanci zazna
movali stanovanja vojaških 
strešin oziroma njihovih sorod
nikov, slišati pa je bilo tudi pov
sem nasprotne trditve, češ, da 
je vse skupaj povezano z zah
tevami po demilitarizaciji ob
čine in da ima prste vmes voj
ska. 

Ko smo pregledali večino 
vrhniških blokov, smo ugoto
vili, da sta omenjeni domnevi 
na precej trhlih nogah. V neka
terih blokih namreč ni ozna
čeno niti eno stanovanje, po
nekod le nekatera, v označe
nih pa živijo tako vojaški stare
šine kot tudi čisto navadni civi
listi. In tudi sicer je kaj malo 
verjetno, da bi se katera od 
institucij poslužila tako zaple
tenega načina urejanja ne
kakšnih seznamov, ko to lahko 
storijo veliko udobneje in hi
treje s pomočjo računalnikov. 
Razen seveda , če ne gre za 
psihološke prijeme. 

Tako se vendarle še najbolj 
verjetna in logična zdi trditev 
očividcev, ki pravijo, da so krivi 
akviziterji. Ti naj bi si na ta 
način beležili, kakšna stranka 
se skriva za vrati oziroma kje 
so svoje blago že ponujali. 
Hkrati tako obveščajo še svoje 
kolege, ki pridejo za njimi. 

Slišati je, da se je v minulih 
dneh podobno obveščanje ali 
kar naj bi to že bilo, razširilo že 
v drugih krajih, tudi v Ljubljani. 
Policija je z zadevo že sezna
njena, vendar od njih zaenkrat 
ni mogoče zvedeti še nič urad
nega. 

MOJCA ŠAJN 

GASILCI IZ BREZOVICE PRI BOROVNICI 

Veliko iznajdljivosti 

ČEBELAR MARKO DEBEVEC 

Kdaj je zaščitna 
znamka medu 

Marko Debevec z Vrhnike je 
z osemindvajsetimi leti med 
najmlajšimi slovenskimi čebe
larji, hkrati pa eden redkih, ki 
se s tem ukvarjajo poklicno. Je 
lastnik edinega zasebnega če
belarskega podjetja pri nas, 
kot strokovno zelo dobro pod
kovan pa med najbolj zagrize-
nemi, ki si prizadevajo za po
novno oživitev panoge, ki se je 
znašla pred skorajšnjim propa
dom. 

Kot je povedal, je bilo čebe
larstvo še pred obema voj
nama ena naših najbolj razvitih 
obrti in po kranjski čebeli - ki 
zaradi svojih izrednih lastnosti 
sodi med najboljše vrste in je 
z njo vsaj križana večina čebe
ljih pasem - so nas poznali 
tudi v tujini. Po drugi vojni je ta 
dejavnost začela propadati. 
Predvsem po zaslugi takratne 
gospodarske strategije države, 
ki se je na račun industrije sko
rajda odpovedala kmetijstvu, 
in ohlapne zakonodaje, ki je 
posameznim podjetjem omo
gočila monopolni položaj' pri 
prodaji čebeljih pridelkov. Pred 
dvema letoma je približno 
osemdeset odstotkov sloven
skih čebeljih družin pomorila 
čebelja kuga varooza in še 
preden se je njihovo število 
spet obnovilo, je lani izbruhnila 
in se močno razširila še poap-
nena zalega, za katero za zdaj 
še ne poznajo učinkovitega 
zdravila. 

Marko Debevec se je čebe
lam zapisal pred petimi leti, ko 
je na Biotehniški fakulteti še 
študiral živinorejo, zdaj pa je 
že dobro leto lastnik zaseb

nega podjetja Apis M & D, ki se 
ukvarja z vzrejo matic, izdelo
vanjem satnih osnov ter pride
lavo in prodajo medu. V mno-
gočem dela na tem področju 
takorekoč pionirske korake. 
Poklica se je lotil strogo stro
kovno, že kar znanstveno, 
predvsem pa ima do njega po
šten odnos. Kot sam pravi, se 
mu vložen kapital še zdaleč ni 
povrnil. Ker dobro pozna raz
mere v čebelarstvu razvitega 
sveta, kjer znajo z njim služiti 
velike denarje, pa verjame, da 
ima tudi slovensko še neome
jene možnosti. »Da bi jih lahko 
uresničili, bodo morali mače
hovski odnos do panoge spre
meniti tako država kot tudi po
djetja, ki čebelje pridelke odku
pujejo. Država z denarno in 
strokovno podporo, podjetja 
pa predvsem s tem, da se od
povedo donosnim, a nečednim 
poslom uvoza poceni in slab
šega medu naprimer iz SZ ali 
Latinske Amerike, ki ga brez 
zakonsko obveznih deklarativ
nih oznak prodajajo pri nas 
pod znamko slovenskega 
medu ali ga vsaj mešajo 
z njim. Tako postaja kakovost 
slovenskega medu vprašljiva, 
kooperanti pa nimajo možnosti 
zaradi prenizkih odkupnih cen 
in so prisiljeni, da svoj pridelek 
prodajajo pod roko,« je pouda
ril. 

Dodal je, da prav zdaj pri 
Zvezi čebelarskih družin pri
pravljajo zaščitno znamko slo
venskega medu, ki jo bodo do
bili le pridelovalci, kakovost pa 
bo nadzorovala posebna komi
sija. MOJCA ŠAJN 

ČRNA KRONIKA 

1. 1. Novoletni žur je skupina 
mlajših gostov v bifeju pod baze
nom nadaljevala in zaključila z raz
bijanjem steklenine. Veseljaki 
bodo skupaj z natakarjem svoj iz
gred analizirali pri sodniku za pre
krške. Le upamo lahko, da v tem 
primeru ne bo veljala stara mo
drost, da s tem, kar počneš na 
novega leta dan, nadaljuješ vse 
leto. 

7.1. Nepridiprav, ki je v Mineralu 
na Drenovem griču ukradel tri po
lovice pomožnih stojal za žične 
žage, se je pri kraji pošteno namu-
čil. Tehtajo namreč kar dvesto kilo
gramov. Jih bo vnovčil na odpadu 
starega železa? 

Na zahtevo stanovalcev so po
sredovali v Gradišču. Tu je možak 
srednjih (zrelih?) let ob polnoči 
moril speče sosede z metanjem 
petard. Ker očitno še ne ve, da 
nočne ure, še posebej pa trenutno 
že tako napeti časi, niso ravno pri
merne za obstreljevanje, mu bo 
lekcijo o primernem obnašanju dal 
sodnik. 

12.1. Ob drugi uri zjutraj je Karel 
Nikolavčič sporočil, da so nez
nanci skušali vlomiti v trgovino Iz
bira v Borovnici. Na poti proti kraju 
dogodka je policijska patrulja usta
vila osebni avto zagrebške regi
stracije, v katerem so bili D. K., J . 
B. in A. F., vsi brez zaposlitve. 
Podrobneje jih bodo obdelali de
lavci Oddelka za zatiranje krimina
litete. Dogodek omenjamo pred
vsem zaradipohvale vredne reak
cije občana, ki je sumljivo početje 
takoj prijavil policiji. V takih in po

dobnih primerih se namreč večina 
obnaša kot tisti kmet, ki mu je bilo 
vseeno, ko je poginila njegova 
krava, da je le crknila tudi sose
dova. Mar ne?! 

Ob četrti uri zjutraj je nekdo vlo
mil v slaščičarno Breza. Mladenič, 
ki je to storil, se je že čez nekaj 
minut prijavil sam. Njegova odloči
tev je brez dvoma pravilna, a če bi 
bili zlobni, bi dodali, da dandanes 
tudi lopovi niso več, kar so nekdaj 
bili. 

Dopoldan se je dvema ribičema 
med ribolovom na Ljubljanici pre
vrnil čoln in eden od njiju je utonil. 

13. 1. Občanko je napadel pes, 
ki ni bil pravilno zavarovan. Proti 
lastniku so ukrepali, storilec pa se 
bo odslej najverjetneje sprehajal le 
še na vrvici in z nagobčnikom. 

15.1. Strupen januarski mraz je 
očitno presenetil premrlega nez
nanca, ki si je dodatno jakno, 
vredno 1.000 dinarjev, izbral kar 
na obešalniku v hotelu Mantova in 
z njo izginil v neznano. 

Ob 19. uri je voznik osebnega 
avtomobila zapeljal s parkirnega 
prostora pred Mlečno restavracijo 
v trenutku, ko je drugi voznik zavi
jal proti njemu. Pri trčenju je na
stala manjša gmotna škoda, proti 
krivcu trčenja pa so napisali pred
log sodniku. 

16. 1. Lastnik zasebne trgovine 
je prijavil neznanega moškega, ki 
je s papirji z lažnim Imenom naku
pil nekaj tehničnega blaga. Ugoto
vili so, da so te listine ponarejene. 
Za goljufom še poizvedujejo. 

Ob 23.20 je neznani storilec 
v Dragomerju vlomil v osebni avto 

Prostovoljno gasilsko dru
štvo Brezovica pri Borovnici si
cer ne vleče tradicije iz pred
vojnega časa, dosti manj pa ni 
staro, saj bodo prihodnje leto 
proslavili 40-letnico obstoja. 
Kar pa ne pomeni, da za časa 
svojega obstoja ni doživljalo 
vrste stvari, ki jih pač podobna 
društva doživljajo povsod po 
Sloveniji. V začetku februarja 
so imeli občni zbor v domu, ki 
so si ga v prvem rodu gasilstva 
na tem koncu borovniške do
line najprej zgradili, nato pa že 
povišali, saj mora biti prostor 
tako za orodje, kot za gasilce. 
Za orodje spodaj, pri čemer je 
značilno, da se je en prostor
ček v domu spremenil v lepo 
družabno zbirališče z internim 
bifejem (točijo dobro vino 
v mejah zakonsko določenega 
časa, dva dni in večer, kot 
predpisuje zakon za tovrstno 
dejavnost), za domom pa se 
od lani sveti lepo balinišče. 
Preskusili ga nismo, ker je bil, 
kot rečeno, občni zbor na dan, 
ko je zunaj škripalo od mraza. 
Poleti pa zna biti kar prijetno: 
najprej tedaj, ko so se dogovo
rili, da ga na horuk naredijo, 
potem pa seveda tedaj, ko so 
začele leteti krogle. Kibicev se
veda ne manjka, so povedali. 
Odkar v le onem koncu ni trgo
vine, se pač znajdejo gasilci, 
da imajo ljudje kam na požirek 
in še nekaj zaslužijo za redno 
dejavnost in za povrh. 

Rekli so, da je za zbor zado
sti ena ura časa in res so ga 
opravili na kratko. Na levi 
strani (pogled z odra, kjer je 
bilo delovno predsedstvo) so 
sedeli starejši in gostje, na 
desni pa najmlajši. Bilo jih je 
manj, kot jih imajo dejavnih, 
kajti nekateri so odšli raje dr
sat, menda na Rakitno na za-
ledenelo jezero. Kdo bi jim bra
nil. Občni zbor je vodil Jože 
Turšič, do lanskega leta pred
sednik društva, ki pa je svoje 
predsednikovanje prepustil 
precej mlajšemu Franciju Pri-
stavcu. Slednji je prebral poro
čilo o društveni dejavnosti. 

Nekaj poudarkov smo si za
pisali: da sta se dva člana ude
ležila tečaja za častnike, hi-
dranti so bili pregledani, avgu
sta je bila društvena vaja, ki je 
ob mobilizaciji dvignila ves 
kraj. Pionirji so šli na srečanje 
na Vrhniki. Rdeči petelin se je 
oglasil le enkrat na vrhu Sre-
botnika, kamor so pripeljali 

creino na traktorsko vprego 
(lep podvig za dobre traktori
ste), prav na dan, ko bi morali 
iti na občinski praznik v Verd. 
Na zboru so rekli: drugi so ko
rakali in si delili medalje, mi pa 
smo gasili. Vnel se je panj in 
ogenj so ukrotili z veliko priza
devnostjo. Ko so pozno jeseni 
slišali, da je zalilo Štajersko 
(Zgornjo Savinjsko dolino), so 
takoj poslali simbolično de
narno pomoč v Luče, zdaj pa 
so pripravljeni oditi tudi na 
udarniško akcijo odpravljat po
sledice povodnji. 

Ker so se lani razširile govo
rice, da jim nekaj »ne štima« 
v blagajni, so nad račune tri
krat nagnali nadzorni odbor, ki 
je ugotovil, da so računi čisti in 
da gre za podtikanja nevoščlji
vih. 

Seveda jih je zanimalo, kako 
bo z gasilstvom zdaj, ko je de
mokracija. Predstavnik občin
ske gasilske zveze jih je poh
valil za marljivo delo, začudil 
se je, kam se je na poti izgubil 
denar za sireno, ki bi jo že 
zdavnaj morali imeti in jim ob
ljubil, da bo podrezal, kjer je 
pač treba. 

V načrt za letošnje leto so 
dali najprej akcije, ki bodo kar 
trajale: vaje za člane in pod
mladek, sodelovanje s sosed
njimi društvi, preventivna de
javnost za preprečevanje po
žarov, med nujne dejavnosti 
pa: dograditev gasilskega 
doma, dopolnjevanje opreme 
in zlasti organizacija prireditev 
ob 40-letnici društva v prihod
njem letu. Med akcije pa, kot 
rečeno, sodi tudi posebna ak
cija za poplavljence. Glede na 
to, da bo bržkone šel denar za 
gasilstvo izdruge vreče kot do
slej (po novem zakonu o ljud
ski obrambi), se bodo morali 
dogovoriti tudi o financiranju 
društvenega dela. Spregovorili 
so kajpak tudi o članarini, ki po 
novem ostaja vsa gasilskemu 
društvu in je ni treba odvajati 
nikamor drugam, vendar bo 
znesek določil upravni odbor. 
Zvedeli pa so, da so po drugih 
društvih nekako že postavili 
znesek 200 din za letno člana
rino. Kako se bodo gasilci 
oslavljali med seboj: po ime
nih, vendar menda tudi tova
riša ne bodo povsem opustili, 
ker je ta slovenske beseda sta
rejša kot socialistična revolu
cija. 

Pod šesto točko (za razno), 
so sklenili, je bila zakuska. (tj) 

in iz njega odnesel usnjeno torbo. 
Iz Gradišnikove ulice v Borovnici 

so sporočili, da jih obstreljujejo 
s petardami. Kalilce miru so opo
zorili. 

18. 1. Na Lukovici je v prometni 
nesreči izgubila življenje voznica 
osebnega avtomobila, ki je pri za
vijanju na glavno cesto izsiljevala 
prednost. 

Neznani ljubitelj smučanja je 
vlomil v kletne prostore na Vrtnariji 
10 in odnesel par smuči. 

Možje postave so se oglasili na 
domači zabavi, kjer so zalivali no
vorojenega sina. Dva obiskovalca 
sta se namreč sprla in pomerila 
svoje moči. Pri sodniku se bosta 
morala obnašati bolj spodobno. 

19. 1. V Borovnici so mirili spor 
med očetom in sinom. Zoper sina, 
ki je očeta vrgel ob tla, so napisali 
predlog sodniku. 

Ob 20.10 je na poledenelem 
vrhniškem klancu zaneslo voznico 
osebnega avtomobila. Avto je ob
stal na strehi, voznica in sopotnici 
pa so jo odnesle brez poškodb. 

20. 1. Gostišče Močilnik je po
stalo prizorišče lokalne vojne, ko 
so se na njegovem ozemlju pome
rili izzivalci Cerkničani in domači 
branilci lokalne suverenosti. Ra
njene v pretepu je oskrbel zdrav
nik, epilog pa se bo zgodil pri sod
niku. 

21. 1. Razočarani H. R. je ob 
deseti uri zvečer pred IUV čakal 
bivšo prijateljico, da bi jo zvabil 
v svoje gnezdo. Ker zlepa ni šlo, jo 
je zgrabil za lase, ji zvil roke na 
hrbtu in jo tako vlekel proti Man-
tovi. Dekle so pri Mlečni rešili plavi 
angeli, neuslišanega in nepoteše-
nega Romea pa poslali na hladno 
Povšetovo. 

22.1. Med Bregom in Borovnico 

je zaradi nepazljivosti voznik oseb
nega avtomobila zbil kolesarja, ki 
jo je skupil s poškodbami glave. 

25. 1. Nekaj pred šesto uro zju
traj je na Lesnem brdu vozniku 
italijanskega priklopnika odtrgalo 
kolo, ki je odletelo v nasproti vo
zeči osebni avto. Nastala je večja 
gmotna škoda in na srečo le lažje 
poškodbe. 

V Borovnici je domači pes ogri-
zel poštarja, ki je opravljal meritve. 

26. 1. Na pomoč je klicala ob
čanka z Loga, češ da so ji ukradli 
denarnico. Pri natančnejšem pre
gledu njenega avtomobila so jo od
krili pod sedežem in tako osrečili 
prestrašeno lastnico. 

Med vožnjo proti Logatcu je ne
izkušena voznica pri odcepu za 
Zaplano zavirala na poledeneli ce
sti. Na avtomobilu, ki ga je zaneslo 
v ograjo, je nastalo za 18.000 di
narjev škode. Kaj o tem meni go
spod soprog, žal nismo izvedeli. 

27. 1. Ob 3.35 se je na Dreno
vem griču zgodila prometna nez
goda zaradi neprimerne hitrosti. 
Voznik osebnega avtomobila je 
zapeljal s ceste in trčil v obcestni 
drog. Pri tem se je huje poškodo
val. 

V Starem mlinu je občanka na
šla štiri mesece starega ovčarja. 
Kdor ga pogreša, naj pokliče na 
Postajo milice. 

28. 1. Neznani storilci so vlomili 
v vrtec v Dragomerju in odnesli 
nekaj pijače in kasetofon. 

29. 1. Manjše trčenje je povzro
čila voznica, ki je na desnem robu 
ceste med Bistro in Dolom ustavila 
svoj avto. Prvi voznik, ki je pripeljal 
za njo, je ustavil pravočasno, na
slednji je trčil. O poravnavi škode 
so se sporazumno dogovorili. 

MOJCA ŠAJN 
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JAMARSKO DRUŠTVO 

Našli so Vrhniško jamo 
Kljub temu, da se nismo oglašali 

v Našem časopisu, smo prvo leto 
delovanja zelo uspešno zaključili. 
Lepe uspehe smo dosegali tako na 
področju odkrivanja novih jam, ka
kor raziskovanja že odkritih, dobre 
rezultate pa smo dosegali tudi 
v športnem jamarstvu. 

Skupno smo imeli preko 50 ak
cij, ki se jih je udeleževalo bolj ali 
manj redno blizu 15 naših članov. 
En član društva je opravil tudi tečaj 
za jamarskega reševalca. 

Največji uspeh na področju 
športnega jamarstva je vsekakor 
presežena magična meja v jamar
stvu - 1000 m, ki jo je presegel 
Franci Gabrovšek kot član medna
rodne akcije v najgloblje jugoslo
vansko brezno, 1198 m globoko 
Černelsko brezno na Ronbonu. 
Brezno spada med 15 najglobjih 
na svetu, vendar je na žalost bolj 
poznano po doslej najtežji in na
jobsežnejši jamarski reševalni ak
ciji na svetu, katere se je udeležil 
tudi Franci. Aktivno je sodeloval 
tudi pri raziskovanju našega 
športno, verjetno najzahtevnej
šega brezna - Cefizlja na Pršivcu 
nad Bohinjem. Z vsemi temi in še 
vrsto drugimi dosežki spada ned
vomno med naše najboljše 
športne jamarje. 

V glavnem pa smo se posvetili 
raziskovanju jamskih objektov na 
področju naše občine, za kar nas 
je vzpodbudilo odkritje Vrhniške 
jame v začetku leta 1990, ki pred
stavlja drugi največji jamski objekt 
v vrhniški občini (dolžina - 276m, 
globina - 38 m). Raziskovali smo 
v glavnem na območju Raskovca 
in za Ljubljanskim vrhom. Spustili 
smo se tudi v najglobje in tretje 
najglobje brezno naše občine. Obe 
sta bili sicer že dolgo znani, vendar 
precej nenatančno raziskani in iz
merjeni. Tako je sedaj najglobje 
Matižljevo brezno globoko natanko 
100 m. Tretje, Brezno za rjavim 
kamnom, pa se na 67 m konča 
z neprehodno ožino. 

Skupaj z logaškimi jamarji smo 
raziskovali Jamo pri Sv. Treh kra

ljih na Rovtami, kjer smo poleti 
prodrli v novo odkrite jamske pro
store za sifonom, ki so ob normal
nem vodostaju nedostopni. 

Z namenom, da bi spoznali kar 
največ različnih jamskih objektov, 
smo obiskovali tudi že znana 
brezna in jame, predvsem na pri
morskem krasu. Naštel bi le najpo
membnejše: Kačna jama pri Divači 
(d - okoli 8km, g - preko 300m), 
Habečkov brezen nad Idrijo (g 
- 336 m), Lipiško brezno (g 
- 210 m - najglobje slovensko 
vhodno brezno) itd. Bili smo 
v vodni Križni jami, kjer je ogled 
mogoč le iz čolna. Obiskali smo še 
več naših »biserov« podzemlja 
v okolici Lipice (Lipiška jama, Vile-
nica...) in v Matarskem podolju 
(Dimnice, Martinjska jama...). 

Med jamami na drugih območjih 
naj omenim izredno zanimivo Ma
rijino brezno pri Škof ji Loki, ki je 
nastalo v konglomeratu in katero 
smo večkrat obiskali. 

V Postojnski jami smo si ogledali 
turistom nedostopne dele. Vodil 
nas je rojak - priznani krasoslovec 
dr. France Habič, ki je ogled pope
stril z razlaganjem nastanka kra
ških oblik. 

Dva člana društva sodelujeta pri 
raziskavah speleološkega krožka 
na geološki fakulteti, kjer so letos 
po naključju raziskovali ravno jame 
na Pokojišču v okviru raziskovalne 
naloge o vplivu kamninske 
zgradbe in geoloških struktur na 
nastanek in obliko jam. 

Za tekoče leto imamo veliko na
črtov tako v športnem kot v razi
skovalnem jamarstvu. Ena naših 
najpomembnejših nalog je uredi
tev jamarske transverzale na ob
močju vrhniške občine, ki se bo 
vključevala v projekt Slovenske ja
marske transverzale. Sodelovati 
pa nameravamo tudi z inštitutom 
za raziskavo krasa iz Postojne, ki 
pripravlja popis onesnaženosti 
jam. 

JD Ivan Michler 
Vrhnika 

POVABILO 

Smučarji tekači morajo pred vsako tekmo dobro in pravilno 
namazati smuči. Našim mladim tekačem to uspeva, saj so 
uspehi vidni. 

Smučarji tekači 
s polnim 
zamahom 

Zapadli sneg je prav gotovo 
razveselil vse smučarje, po
sebno pa še tekače iz Smučar
skega kluba Vrhnika. Na prve 
treninge so morali hoditi na 
Pokljuko ali Kranjsko Goro. 
Kot že vrsto prejšnjih let je tre
ninge organizacijsko in stro
kovno izvajal Zoran Grom ter 
optimistično napovedoval 
uspehe. Ob pomoči staršev ter 
ostalih strokovnih sodelavcev 
je v sedanjem klubu organizi
rano ca. 100 tekmovalcev in 
rekreativcev v vseh mlajših ka
tegorijah. Glede na množič
nost in s tem tudi kvaliteto ne
katerih posameznikov pa 
uspeh mora priti. Tako so že 
prva tekmovanja med zimskimi 
počitnicami pokazala, da so 
bili treningi dobro pripravljeni 
in izvedeni. 

Na dvodnevnem državnem 
prvenstvu za pionirske katego
rije na Platku pri Reki, se je 
že pokazal prvi rezultat, Sode
lovalo je 180 tekmovalcev (12 

Trgovina> vainica in poslovni prostori 

»mopostrežno trgovi 
ritličju ter poslovnimi/, jrostori 
osebnim vhodom p/. 

Vawmo podjetja 
popes AfhniUe 

j 
lokaciji VrtnarijaAna Vrhniki bomo zgradili obje<t 

o in okrepčevalnico (422,80 m 
s 
v 

(v skupni površini 90,60 nfi") s 
i stopnicah v etaži. 

posameznike, da s svojo ponudbo 

Pokličite nas! 

1 

gradbeno podjetje grosuplje 
Inženiring 

61000 Ljubljana, Emonska 8 
Telefon: 061/221 083 

naših) iz 25 klubov (cele Jugo
slavije). Vreme je bilo zelo 
lepo, vendar pa mrzlo tudi 
- 15°C. 

Prvi dan (2. 2. 91) so bili solo 
teki za mlajše in starejše pi
onirje - pionirke na 3 km in 
5km v klasičnem slogu. 

Najboljše uvrstitve naših so 
bile 12. mesto Jerina Špela 
v kategoriji mlajše pionirke; 12. 
mesto Berginc Goran pri sta
rejših pionirjih; in 11. mesto 
Radič Božena pri starejših pi
onirkah. 

Drugi dan (3. 2. 91) pa so 
nastopile štafete v vseh štirih 
kategorijah. Pri mlajših pionir
jih (Jurca, Gostiša, Kržič, Pla-
hutnik) so dosegli drugo mesto 
in srebrno kolajno. 

Starejši pionirji so dosegli 
četrto mesto, čeprav so po 
zadnji predaji imeli še 3. me
sto. Nastopili so v postavi: Ber
ginc, Jarov, Batič, Sotler. Bro
nasto kolajno so osvojile sta
rejše pionirke (Radič, Opeka, 
Jerina, Grom), čeprav so na
stopile z mlajšimi pionirkami. 
Skupno gledano res lep uspeh 
mlajših kategorij. 

Že 9. 2. in 10. 2. 1991 pa je 
bilo v Sarajevu (Romanija 
PALE) državno prvenstvo 
v smučarskih tekih za mla
dince. Glede na veliko oddalje
nost je bilo le 80 tekmovalcev 
iz 15 klubov, od tega 8 tekmo
valcev iz Vrhnike. 

V solo tekih je bil na 10 km 
pri mlajših mladincih Grom 
Miha na 20 mestu in pri mlajših 
mladinkah na 5km Stare Ro-
dana na 15 mestu. Dosti bolje 
pa so se odrezale obe štafete 
drugi dan tekmovanja. Brona
sto odličje so dosegle pri mlaj
ših mladinkah ( 3 x 5 km) Radič, 
Prvinšek in Stare. Mlajši mla
dinci pa so bili šesti (3 x 5 km) 
v postavi Piršič, Mrak in Grom. 

Ob tem pa moramo vedeti, 
da so naši tekmovalci prvič na
stopili v mladinski kategoriji, še 
brez izkušenj in potrebne tak
tike, vendar uspeh je le bil. 

S. S. 

Turnir ob krajevnem 
prazniku 

Dne 20. januarja so se borovni
ški šahisti dobili na občnem zboru 
šahovskega kluba. Pregledali in 
ocenili so delo v preteklem letu. 
sprejeli delovni načrt za letošnje 
leto in izvolili novo vodstvo. 

Sklenili so, da bo šahovski klub 
odslej odprt vsak petek in soboto 
od 1830 do 22. ure (in ne več ob 
torkih in nedeljah kot doslej). Va
bimo še posebej tiste, ki radi sani
rate, da se jim pridružite in da ob 
šahovski deski preživite kak prije
ten in sproščen večer. 

Odločili so se, da bodo tudi letos 
v počastitev borovniškega krajev

nega praznika organizirali hitropo-
tezni šahovski turnir. To tradici
onalno ekipno tekmovanje - vsako 
ekipo sestavljajo štirje tekmovalci 
- bo v nedeljo, 10. 3. 1991 v pro
storih Šahovskega kluba Borov
nica z začetkom ob 9 3 0. Tri prvo-
uvrščene ekipe bodo nagrajene 
z medaljami. 

Želijo si, da bi se turnirja udele
žilo veliko ekip. Tako bo tega dne 
v Borovnici ne samo krajevni, am
pak tudi šahovski praznik. Pova
bilo ne velja samo Borovničanom, 
ampak vsem prebivalcem naše 
občine. 

P. A. 

Šahovski k lub B o r o v n i c a 
RAZPIS IN PRAVILNIK 

za ekipni hitropotezni turnir v šahu 
1. 

Šahovski klub Borovnica prireja v počastitev krajevnega praznika hitropo
tezni turnir, ki bo dne 10. 3. 1991 z začetkom ob 9.30 uri v prostorih 
Krajevne skupnosti Borovnica. 

2. 
a) Pravico nastopa imajo vse vaške skupnosti, delovne organizacije, dru

štva v okviru posamezne delovne organizacije, hišni sveti, ulični odbori 
in samski domovi na področju Krajevne skupnosti Borovnica. Člani 
ekipe morajo delati ali imeti stalno bivališče v Krajevni skupnosti Borov
nica. 

b) Pravico nastopa imajo vse krajevne skupnosti, delovne organizacije in 
J L A v občini. Člani ekipe morajo delati ali imeti stalno bivališče v isti 
krajevni skupnosti. 

Vsi člani ekipe morajo na zahtevo sodnika pokazati osebne izkaznice ali 
potrjene zdravstvene knjižice. 

3. 
Igralo se bo po pravilniku hitropoteznega šaha, objavljenem v Biltenu ŠZS 
št. 2 (skupni čas bo 20 minut - 2 x 1 0 minut). 

4. 
Vsako ekipo sestavljajo 4 člani ali članice (nastopa lahko več ekip iste 
krajevne skupnosti ipd.). 

5. 
Pri delitvi mest odloča: boljši uspeh proti zmagovalcu, večje število zmag, 
Sonneborn sistem in medsebojni rezultat. 

6. 
Prve tri ekipe dobijo medalje. Stroške tekmovanja nosijo ekipe same, 
rekvizite priskrbi Šahovski klub Borovnica. 

7. 
Sodnika določi Šahovski klub Borovnica. Pred pričetkom tekmovanja se 
določi tričlansko razsodišče, ki rešuje pritožbe. Pritožba se vloži takoj po 
končanem kolu. Pravilnik se prebere pred začetkom turnirja in bo objavljen 
v občinskem glasilu. 

tajnik: Peter Anastasov 

NOVOLETNI ŠAHOVSKI TURNIR 

Kvalitetna udeležba 
Zadnji dan starega leta je Ša

hovski klub Borovnica organiziral 
tradicionalni novoletni hitropotezni 
turnir. Udeležilo se ga je 40 tekmo
valcev, med njimi je bil en medna
rodni mojster, en mojster, devet 
mojstrskih kandidatov in šest prvo-
kategornikov. Vrstni red: 

1. Plesec 
2. Justin 
3. Praznik 
4. Gostiša 

7,5 
7 
7 
7 

5. Bajunovič 6 
6. Kobal 6 
7. Jerič Simon 6 
8. Lagudin 5 
itd. 

Tekmovanje je uspelo tako po 
organizacijski kot tekmovalni plati, 
saj sta se dva Borovničana - Baju
novič in S. Jerič - prebila med 
najboljše. V šahovskem klubu smo 
se zato odločili, da bomo podoben 
turnir organizirali tudi letos. 

P. A. 

STRELSKE 
NOVICE 

Na strelišču občinske strelske 
zveze v Črnem orlu je bilo 30. de
cembra lani družinsko prvenstvo 
Strelske družine Vrhnika. 
Rezultati: 

1. Lampreht Bojan, 358 krogov 
2. Voljč Boris, 331 krogov 
3. Nagode Žarko, 319 krogov 
4. Radošek Dušan, 307 krogov 
5. Fortuna Jože, 276 krogov. 

6. januarja letos je SD Vrhnika 
pripravila družinsko prvenstvo 
v streljanju z zračno puško za 
Zlato puščico. 

KRVODAJALSKA AKCIJA 
VSE OBČANE OBČINE 

VRHNIKA OBVEŠČAMO, 
DA BO SPOMLADANSKA 

KRVODAJALSKA AKCIJA NA 
VRHNIKI 

4. In S. MARCA 1991 
V CANKARJEVEM DOMU OD 

7. D013. URE. 
ZARADI VELIKIH POTREB 
KRVI, VLJUDNO PROSIMO 
ZA ČIMVEČJO UDELEŽBO. 

OBČINSKI ODBOR 
RDEČEGA KRIŽA VRHNIKA 

Rezultati: 

1. Lampreht Bojan, 541 krogov 
2. Nagode Žarko, 495 krogov 
3. Voljč Boris, 492 krogov 
4. Radošek Dušan, 472 krogov 
5. Fortuna Jože, 409 krogov. 

V sezoni 1990/91 se je ekipa SD 
Vrhnika udeležila tudi republiške 
dopisne lige. Po šestih kolih se je 
v poltinale - kjer se med seboj 
pomeri prvih deset ekip in deset 
prvakov posameznih društev 
- uvrstil le Lampreht Bojan. Na 
strelišču v Murski Soboti je 10. fe
bruarja s 364 krogi osvojil prvo me
sto, pred Urbanč Antonom (SD 
Radovljica) s 362 krogi in tretje-
uvrščenim Škrubelj Francem (SD 
Zalog) s 361 krogi. Ekipno je zma
gala SD Jože Lacko Ptuj s 1078 
krogi, pred SD Partizan Zalog 
s 1073 krogi in SD Partizan Julek 
Radovljica s 1069 krogi. 

Finale republiške dopisne lige 
bo 24. 2. 1991 na strelišču Občin
ske strelske zveze v Murski So
boti. 

Občinsko prvenstvo za Zlato 
puščico je bilo 15. februarja na 
strelišču v Črnem orlu. Udeležilo 
se ga je deset tekmovalcev, vrstni 
red pa je bil naslednji: 

1. Lampreht Bojan (SD Vrhnika), 
545 krogov 

2. Voljč Boris (SD Vrhnika), 511 
krogov 

3. Sumina Mladen (SD Drago-
mer), 508 krogov 

4. Podlipec Gregor (SD Bevke), 
502 kroga 

5. Končan Tomaž (SD Drago-
mer), 501 krog 

6. Podvratnik Uroš (SD Drago-
mer), 494 krogov 

7. Nagode Žarko (SD Vrhnika), 
490 krogov 

8. Podlipec Boštjan (SD Bevke), 
489 krogov 

9. Sumina Aleš (SD Dragomer), 
488 krogov 

10. Podlipec Milan (SD Bevke), 
477 krogo. 

Regijsko prvenstvo za Zlato 
puščico je bilo 17. februarja na 
strelišču v Postojni. 

Rezultati: 
1. Kandare Matjaž (Brest Cer

knica), 569 krogov 
2. Šuligoj Matjaž (Postojna), 553 

krogov 
3. Baranja Karlo (postojna), 550 

krogov 
4. Lampreht Bojan (Vrhnika), 

548 krogov 
5. Žnidaršič (Brest Cerknica), 

547 krogov 
13. Sumina Mladen (Dragomer), 

523 krogov 
26. Voljč Boris (Vrhnika), 506 kro

gov 
27. Podlipec Gregor (Bevke), 504 

kroge 
29. Podvratnik Uroš (Dragomer), 

499 krogov 

Najboljših sto strelcev regijskih 
prvenstev za Zlato puščico se bo 
pomerilo na republiškem prven
stvu, (m. š.) 
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B E N T d.o.o. 
ČISTILNA OPREMA, tel.: (061) 372-285 

V novo odprti trgovini vam nudimo: 
ČISTILNE STROJE IN OPREMO ZA 
GOSPODINJSTVA, OBRT IN 
INDUSTRIJO 

Poleg tega vam nudimo še usluge: 

STROJNO ČIŠČENJE TALNIH OBLOG 
(tapison, itison, preproge, vinaz plošče) 

OČISTIMO VAM TUDI: 
avto sedeže in oblazinjeno pohištvo (kavče, 
fotelje) 

INFORMACIJE - NAROČILA: 
Marjan Vuk, Čolnarska 5, Verd (Janezova 
vas) 

o 
o 

ŠIVILJSTVO 

HASIČIČ SUAOA Dobovičnikova 64 
61360 Vrhnika 

Nudimo vam šivanje in krojenje po 
naročilu: 
- zaščitno opremo (delovne halje 

in obleke različnih materialov, 
kape, 

predpasnike, rute, itd.) 
- razno posteljno perilo 
- različna konfekcija večjih serij 

(obleke, kostimi, krmila, bluze...) 

Delovni čas: 
vsak dan od 8. do 17. ure, 
razen nedelje 

A K V A , čistilni in vzdrževalni 
servis, d.o.o. 

Nudi občasno dela čiščenja primerna za 
nezaposlene, gospodinje ali mlajše upoko
jenke. 
Ne zamudite enkratne priložnosti hitrega 
zaslužka. 
Pismene ponudbe na naslov: AKVA d.o.o. 
Verd 31, Vrhnika 

G. T. d.o.o. 
Trgov ina K O C K A 

Rimska Cesta 32 (AVLA KINODVORANE) 
Tel. 746-613 

Borovnica 

PRIBLIŽUJE SE MESEC MAREC, KO BODO 
PRAZNOVALE NAŠE ŽENE IN MATERE. 

ZATO JIM ŽE SEDAJ 

ISKRENO ČESTITAMO 
MOŽE, SINOVE IN HČERE PA OBVEŠČAMO, DA 

SMO V NAŠI TRGOVINI 

K O C K A 
POPESTRILI PONUDBO Z LIČNIMI DARILI 

PRIMERNIMI ZA TAK PRAZNIK. 
PRIDITE IN OGLEJTE SI. 

NOVO NOVO NOVO NOVO NOVO NOVO 

na Tržaški 4 na Vrhniki 
prodaja odslej - poleg rezanega cvetja, lončnic in prilož
nostnih daril - tudi z ložl j ive tople grede iz dvosten-
skih termo plošč. Odlikujejo jih lahka montaža, dolga živ
ljenjska doba, izjemne toplotne lastnosti, možnost poljub
nega širjenja dimenzij, lahka premakljivost, odpornost na 
udarce in estetski videz. 
Dodatne informacije dobite na tel.: 752-714 

NOVO NA VRHNIKI 
Tečaj krojenja in šivanja se prične dne 7. 3.1991 od 
16.-20. ure. Program tečaja: risanje krojev za krilo, 
bluzo in hlače ter krojenje in šivanje teh. 

Po končanem začetnem tečaju je še nadaljevalni 
tečaj, kjer se šiva po potrebah in željah tečajnic. 

V nadaljevalni tečaj se lahko vpiše vsaka, ki je že 
obiskovala kjerkoli začetni tečaj. Tečaji potekajo 
v OSNOVNI ŠOLI »IVAN CANKAR« na Vrhniki. 

Informacije: KS Vrhnika, Tržaška c. 11, telefon 751-
363, prijave vsak dan od 8.30-10.30 ure in v sredo 
od 8.30-10.30 in od 14.-16. ure. 

•popravilo ^o^xfinpßtT aparatov 
-motifcija autoradio i« aÊrmmft' naprav c 
-montafr #melfé£ifï in KirelMin, Otiten P ' 

v • irpafit 

P O S O D A 
A IVI C 

• kompletne garniture 
• posamezni deli iz garnitur 
• atmosfera 
• vse na 6 ali 10 mesečni 

kredit 
• prevzem blaga v Ljubljani 
NAROČILA IN DODATNE 
INFORMACIJE NA TEL : 
752-572 po 17. uri 

OBVESTILO 
Zeleni Vrhnike pripravljamo čistilno 
akcijo vodotokov (potoki, Ljublja
nica, ...) in divjih smetišč 23. marca 
tega leta. K tej akciji želimo priteg
niti vse osnovne šole v občini, TO, 
Komunalno podjetje, krajevne 
skupnosti, Ribiško družino. 
Kmečko zvezo, Društvo upokojen
cev in vse občane, ki jim ni vseeno, 
v kakšnem okolju živite. 
Koordanicijski sestanek vseh na
štetih bo 6. marca ob 18. uri v pro
storih KS Vrhnika. V primeru sla
bega vremena bo akcija prestav
ljena za teden dni. 

ZA ZELENE VRHNIKA 
Marjan Vezjak 

TRGOVINA PICO 

P I C O d.o.o. 

PRODAJA CELOTNEGA PROGRAMA 
INDUPLATI JARŠE: ZAVES, PRTOV, TKANIN 
ZA NADSTREŠKE IN VRTNE GARNITURE, 
ŠOTOROV IN PREDPROSTOROV. 
KATALOŠKA PRODAJA TALNIH OBLOG, 
KARNIS, ELEKTRO IN ELEKTRONSKIH 
APARATOV IN DRUGE INTERIER OPREME. 

Sinja gorica 98, 
61360 Vrhnika 

Tel:061/751-323 

Odprto: PON-PET 8-13 in 15-20 

SOB 8-15 uro. 

PODJETJE ZA PROIZVODNJO, TRŽENJE IN STORITVE 

OREL d. o. o. 
Sternenova ulica 25, Vrhnika 

VAM NUDI: 
v trgovini pri »ŠTIRNU« Idrijska 11, Vrhnika 
- vse vrste gnojil; 
- različna krmila; 
- vse vrste gradbenega metariala; 
- izolacijski mateial; 
- profilno železo; 
- betonsko železo; 
- gradbeni les; 

- ter prevoz kupljenega materiala na dom ali gradbeni objekt. 

PODJETJE OREL 
posebej tudi nudi prevoze oseb, kosovnega in razsutega tovora. 
Pokličite na telefon: 752-062 



T I M E O U T 
TRGOVSKO ŠPORTNI CENTER 
BOGDAN BLAZNIK / VRHNIKA 

m m 
P 

B O G D A N BLAZNIK 

ODPRTO: 
ponedeljek 16.00-19.30 

torek - petek 10.00-12.00 - 16.00-19.30 
sobota 9.00-12.00 

Bogdan Blaznik, Poštna z, Vrhnika 

VELIKA IZBIRA: 
- športnih torb in nahrbtnikov firm HEAD, SALOMON, 

ADIDAS i.l SNAUWEART; 
- košarkarskih pisanih žog VOIT; 
- loparji za namizni tenis BUTTERFLY od 277,00 naprej; 
- ugodna cena JOGGING trenirk za odrasle po 397,60 din 

in otroke za 253,00 din; 
- velika ponudba športnih copat (od št. 22 - št. 48) 

PONUDBA MESECA: 
TENIŠKI LOPAR - PROFESSIONAL 
(Graphite Flash 110-95) - cena 1.482,10; 
- možnost obročnega plačevanja pri nakupu nad 

1.500,00 din 

P R I D I T E - P O G L E J T E - I Z B E R I T E 

ČAJI ^ ^ ^ ^ 
dobre misli 
TEREZIJE NIKOLČIČ 

CT 
Ul. 6. maja 10 
VRHNIKA 6I36O 
^061-752-163 

mazila, čajne mešanice 

cr zdravilne rastline 

cr začimbe 

V sprejemni pisarni občine prodajajo 
karte (načrt) mesta Vrhnika v merilu 
1:7500. Na hrbtni strani so dodani 
tudi: geografski in zgodovinski oris 
mesta, splošni podatki in pomemb
nejši naslovi. Posamezen izvod stane 
45 dinarjev. 

^| »jAvtošola 
TRŽAŠKA 15, tel. 272-695 
LJUBLJANA 

d o o Z DOBRIM IMENOM 
S kakovostnim poučevanjem vam v najkraj
šem času omogočimo opraviti vozniški izpit. 
Tečaj C P P za voznike motornih vozil orga
niziramo 11. 2. 1991 ob 16.30 v prostorih 
OŠ. I. Cankarja na Vrhniki. Organiziramo 
tudi tečaj prve pomoči, ki bo takoj po konča
nem tečaju C P P . Po uspešno končanem 
tečaju C P P in z veljavnim zdravniškim spri
čevalom lahko torej pričnete voziti. 
Na tečaju C P P vam bodo predavali priznani 
strokovnajki s tega področja in prometne 
psihologije. 
Lokacija naše pisarne in mesto pričatka 
praktične vožnje je za Vrhničane zelo pri
meren. Smo v neposredni bližini avtobusne 
postaje Vrhničana pri kinu Vič (Tržaška 15). 

Prijave in informacije: 
pon., sreda od 15.30 do 18. ure. 
čet., sobota od 8. do 12. ure 

Posebna ponudba: 
TEČAJ CPP JE BREZPLAČEN 

NOVO NOVO NOVO NOVO 

NOVA TRGOVINA 

ZAMT d. o. o. 
Vrhnika, Stara cesta 12, tel.: 751-104 

Jedilni servisi ugodno za 12 oseb 
samo 1.891,70 dni 

Likalniki od 531,00 din 
Kristalni izdelki vseh vrst ugodno 
Garniture za črno in belo kavo 
Praški za pralne in pomivalne 

stroje 
Jedilni pribori 

Pridite in prepričajte se, 
presenečeni boste! 

ODPRTO: 
od 9. do 13. ure 
od 15.30 do 19.30, 
sobota od 8. do 13. ure 

NOVO NOVO NOVO NOVO 

Notranji pogled v novi trgovini ZAMT na Stari cesti 

AVTO MOTO DRUŠTVO VRHNIKA 
Stara cesta 7, tel.: 751-292 

VAM SPOROČA: 

nov urnik poslovanja: 
vsak dan od 8. do 12. in od 13. do 17. ure (razen 
sobote in nedelje) 

NUDI PA VAM: 

• enkrat mesečno tečaje cestno prometnih predpi
sov; 

• tečaje prve pomoči; 
• možnost takojšnjega pričetka poučevanja vožnje 

na vozilih R-5 in J U G O ; 
• posebna ugodnost odplačevanje ur vožnje na 3 ali 

4 obroke; 
• vabimo tudi voznike, ki dalj časa niso vozili, da 

obnovijo svoje znanje; 

Prepričajte se o dobri kvalitetni ponudbi. 

AMD Vrhnika vabi tudi vse vzonike, da se v čimveč-
jem številu včlanite v naše društvo, saj A M Z S nudi iz 
leta v leto več ugodnosti: 

• popusti pri kasko zavarovanju 
• brezplačen prevoz poškodovanega vozila; 
• popusti pri testiranju vozil; 
• posebna letošnja novost, prevoz pokvarjenega vo

zila iz garaže do mehanične delavnice. 

SREČNO VOŽNJO AMD VRHNIKA 

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi dragega moža in očeta 

Marka Barukčiča 
se zahvaljujemo vsem, ki so nam ob tej boleči 
izgubi stali ob strani, nam pomagali, izrekli pisno in 
ustno sožalje in zasuli njegov prerani grob s cvet
jem. Posebna hvala sodelavcem, pevskemu zboru 
in govorniku za lepe besede slovesa »Industrije 

usnja« Vrhnika. 

Vrhnika, februar 1991 

Žalujoči: žena Marija, hčerki Jasna in Mateja 

ZAHVALA 
Ob izgubi dragega očeta, starega ata 

in pradeda 

Pavla Nartnika 
se iskreno zahvaljujemo vsem kraja
nom, gasilskemu društvu Bevke, Obrt
nemu združenju Vrhnika, pevcem in 
ostalim, ki ste ga pospremili na zadnji 
poti ter župniku za lepo opravljen po

grebni obred. 

Vsi njegovi 

ZAHVALA 

Za vedno nas je zapustila draga sestra in teta 

Marija Nagode 
iz Velike Ligojne 

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sose
dom, prijateljem in društvu upokojencev za izra
ženo sožalje in podarjeno cvetje. Posebna zahvala 
družinama Verbič in Sedej ter gospodu kaplanu za 

poslovilne besede. 

Jerebovi 

NAŠ ČASOPIS 

vabita bralce 

V MESECU MARCU SMO ZA VAS PRIPRAVILI VEČ MOŽNOSTI ZA DRUŽENJE: 

OSMI MAREC: 
Počastitev dneva žena z večerjo v gostilni Vidrgar-Žiber v Kandršah (Izlake) dne, 9. 
marca. Odhod ob 17. uri izpred hotela Mantova, povratek po vaših željah. 
Cena po osebi je 290 din in vključuje organizacijo, vodenje in večerjo s presenečenjem, 

SMUČARSKI POLETI HA PLANIŠKI VELIKANKI: 
Ogled zadnjega dne finala svetovnega pokala v smučarskih poletih - tri tekmovalne 
serije in razglasitev rezultatov. Odhod dne 24. marca ob 7.30 izpred hotela Mantova. 
Cena po osebi je 270 din. Za otroke do sedmega leta brez lastnega sedeža je ogled 
brezplačen. Cena vključuje organizacijo, vodenje in prevoz. 
Za skupine je možna organizacija prevoza in ogled poletov tudi v petek, 22, 3. (uradni 
trening) in soboto. 23, 2. (otvoritev in tri tekmovalne serije). 
Pridržujemo si pravico do spremembe cen v primeru spremembe deviznega tečaja. 

KRATEK SPREHOD PO TROMEJI - BELJAK, TRBIŽ 
Tokrat se bomo odpravili na tromejo med Slovenijo, Avstrijo in Italijo. Odpeljali se bomo 
16. marca ob 6.30 izpred hotela Mantova na Vrhniki. Mimo Ljubljane, kranja in skozi 
Kranjsko goro se bomo podali do mejnega prehoda Korensko sedlo, kjer bomo prestopili 
mejo z Avstrijo. Po opravljenih mejnih formalnosti se bomo spustili do Beljaka, kjer bo 
dovolj časa za sprehod po mestu in nakupe. 
Ponovno se bomo zbrali ob 13. uri in se po slikoviti dolini reke Zilje odpeljali na italijansko 
stran, v znano alpsko mestece Trbiž. Tudi tu si bomo lahko ogledali mesto in še kaj 
malega nakupili. 
Ob predvidoma 18, uri se bomo vrnili na našo stran in se v prijetni gostilni po celodnevni 
lakoti še okrepčali. Domov bomo prispeli v večernih urah. 
Cena izleta znaša 356 din na osebo in vključuje organizacijo, prevoz in gostinske 
storitve po programu. 
Prijave sprejemamo do 12. marca 1991 

PRIJAVNICA 

Podpisani 

se prijavljam za izlet z Golfturistom dne 16. 3. 1991. 

Ob sebi pniavljam še oseb. 
S tem kuponom uveljavljam 10% popust na objavljeno ceno. 

Datum: Podpis: 

Naša poslovalnica bo od 1. 3. 1991 odprta od 8. do 17. ure. 

GOLFTURIST VRHNIKA, CANKARJEV TRG 5, 61360 VRHNIKA, TEL.: 751-084. 
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ZAHVALA 

Ob boleči izgubi našega dragega 
sina, brata, nečaka, strica in 

svaka 

Staneta 
Dolinarja 
iz Bevk pri Vrhniki 

se zahvaljujemo vsem njegovim prijateljem, mladincem, 
sosedom, gasilcem, pevskemu zboru, govornikom, du
hovnikom za svečan obred, sorodnikom, sovašča'nom 
ter znancem iz Novakovcev pri Varaždinu, vsem za 
izraze sožalja, za podarjeno cvetje in spremstvo na 

njegovi zadnji poti. Hvala vsem, ki ste ga imeli radi. 

Bevke, Notranje gorice, februar 1991 

Žalujoči: vsi njegovi 

ZAHVALA 

Ob boleči in prerani izgubi našega dragega 

Janeza Boršnika 
iz dola pri Borovnici 

se iskreno zahvaljujmo vsem sorodnikom, prijateljem, 
sodelavcem in znancem, ki so nam v teh žalostnih dneh 
stali ob strani, nam pomagali, izrazili sožalje in mu 
darovali cvetje. Posebna hvala sovaščanom, sodelavcu 
V.P. 1267 za lepe besede slovesa, pevskemu zboru iz 
Verda, Osnovni šoli Brezovica in g. dekanu za poslovilni 
obred. Hvala vsem, ki ste mu med boleznijo kakorkoli 
pomagali in vsem, ki ste ga tako številno pospremili na 

njegovi zadnji poti k prezgodnjemu počitku. 

V bolečini: vsi njegovi 

ZAHVALA 

Ob boleči izgubi naše drage 
mame 

Marije Trček 
J|¡ roj. Košir, iz Bevk 69 

se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in 
znancem za darovano cvetje, izrečeno sožalje in 
spremstvo na zadnji poti. Posebna zahvala dr. 
Mariji Popit-Stanovnik, duhovniku za opravljeni po
grebni obred, pevcem, govorniku za poslovilne 

besede. 

Žalujoči: mož, sinova in hčerki z družinami 

REPUBLIKA SLOVENIJA 
OBČINA VRHNIKA 
Odbor za spremljanje uresničevanja politike 
in odločitev ter dejanje mnenj in predlogov 
na področju stanovanjskega gospodarstva 

r a z p i s u j e 

natečaj za izvajanje vzdrževalnih del 
na objektih, s katerimi upravlja Odbor 

Vzdrževalna dela obsegajo: 
- tekoča in večja popravila električnih, vodovodnih in ka

nalizacijskih instalacij, elektronskih naprav ter instalacij 
centralnega ogrevanja. 

- popravila in zamenjavo oken ter drugega stavbnega 
pohištva, 

- pleskanje stavbnega pohištva, 
• - krovsko-kleparska dela. 
- zidarska dela. 
Za podrobnejše informacije se oglasite na občinskem od
delku za DER In P soba št. 19. 
Rok za oddajo ponudb je 30. 3. 1991 

STROKOVNA SLUŽBA 

Prodamo 33 m 2 za poslovni prostor in 
75 m 2 vseljivega stanovanja s c. k. in 
kletjo + poslopje z garažami. Ogled vsak 
dan od 8. do 20. ure na naslovu: Voljčeva 
15, Korlat 

Slavček med brinjem se je zganil in zapel 
bel cvet divje rože je zakrvavel 

(Kosovel) 

ZAHVALA 
Ob prerani izgubi ljubljenega sina 

Milana Piska 
strojni tehnik 

se Iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijate
ljem, ki ste nam v težkem trenutku stali ob strani ter nam bili 
v pomoč in tolažbo. Hvala vsem za darovano prelepo cvetje in 
spremstvo na njegovi zadnji poti. Še posebna zahvala PG 
društvu in mladincem iz Bevk za organizacijo, ostalim gasilskim 
društvom, pevskemu zboru, kolektivu Avtokomerc Ljubljana, 
sodelavcem Državne založbe, prijateljem lovcem, znancem iz 
Novakovca. govornikom za besede slovesa in duhovniku za lep 

obred. Iskrena hvala vsem! 

Žalujoči: mami, oči, bratje Robert, Sandi, Tomaž, stari ata in 
drugo sorodstvo 

ZAHVALA 

Ob izgubi naše drage mame 

Ivanke Mušič 
roj. 1907 

se iskreno zahvaljujemo vsem za izraze 
sožalja, darovano cvetje, za spremstvo na 
njeni zadnji poti in vsem, ki so kakorkoli 
pomagali. Hvala gospodu dekanu za lepo 

opravljeni cerkveni pogreb. 

Blatna, Brezovica 27. januarja 1991 
Sin Janez z družino 

ZAHVALA 
Po hudi bolezni nas je 
zapustil skrbni in dobri 

mož, ati 

Cveto-lgnac 
Mole 

Iskreno se zahvaljujemo društvu šoferjev, 
Postaji Milice in ter vsem prijateljem in 
znancem, ki so ga pospremili na zadnji 

poti. 

Žalujoči: žena Francka, Janez in Zdenka 

Golfturist 
Turizem in rent agencija 

POSEBEJ ZA VAS SMO PRIPRAVILI: 

ZIMA OB MORJU 
Opatija. Pula. Vrsar. Novigrad. Rabac. Poreč - ugodne cene, 
posebni popusti za upokojence 

ZA OSMI MAREC 

Terme Zreče, sedemdnevni paket, posebna cena za upokojence 

PLANICA 

finale svetovnega pokala v smučarskih poletih od 22. do 24. 3. 

PRVI MAJ 
petdnevni paketi za prvomajske praznike - hoteli, apartmaji, bun-
galovi ob morju - Umag. Novigrad. Vrsar. Rovin|. Pula. Rabac... 
Zelo ugodna cena: Kačjak 
RIM 

4 dni z letalom ali avtobusom 

ŠPANIJA 
Costa Brava: 8 dni. za večje skupine tudi po željah 
PRODAJA VSTOPNIC ZA PREDSTAVE SNG OPERA IN 
BALET LJUBLJANA. 
Programi so vam na voljo že v naših poslovalnici, pooblaščeni 
smo tudi za prodajo programov drugih agencij, 

OD PRVEGA MARCA 1991 SMO VAM NA VOLJO OD 8. DO 17. 
URE. VABLJENI' 

GOLFTURIST VRHNIKA. CANKARJEV TRG 5. 61360 VRHNIKA, 
TEL.: 751-084 

ZAHVALA 

Ob tragični izgubi sina, brata in 
strica 

Braneta 
Smuka 

se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijate
ljem, mladincem in znancem za izrečeno sožalje in 
podarjeno cvetje. Posebna zahvala GD Bevke in ostalim 
društvom. Prisrčna zahvala govornikom za izrečene 
poslovilne besede, pevskemu zboru, duhovnikom za lep 
obred, znancem iz Novakovca pri Varaždinu ter vsem 

ostalim, ki ste ga pospremili na njegovi zadnji poti. 

Žalujoči: mama, sestri Alenka, Majda, brat Slavko 
z družinami 

ZAHVALA 
Ob izgubi naše drage mame 

Terezije Žirovnik 
Mikličeve mame 

se najlepše zahvaljujemo vsem osebju Doma 
upokojencev Vrhnika za skrbno nego, pozor
nost in skrb do naše mame, hvala dr. Rožman-
cevi za zdravljenje. Hvala gospodu dekanu 
Božnarju za lepe besede in spremitev na 
zadnjo pot. Hvala pevcem za lepo zapete 
pesmi in vsem sorodnikom, prijateljem in 
znancem za izražena ustna in pisna sožalja. 

Njeni otroci z družinami 

ZAHVALA 

Ob smrti dragega moža in očeta 

Franca 
Nagode 

iz Velike Ligonje 2 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, bivšemu 
sodelavcu Antonu Gostiši in delavcem Slovenija avto 
(Celovška cesta, Ljubljana) za pomoč ob smrti in izre
čeno sožalje. Posebna zahvala pa gospodu kaplanu za 
lepo opravljen pogrebni obred ter gospe Dragici za 

nesebičo pomoč. 

Vsi njegovi: žena, sin Franci in hčerka Slavka z druži
nama 

ZAHVALA 

Ob izgubi naše drage mame, stare mame in pra
babice 

Marjane 
Setnikar 

iz Bevk 

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sose
dom in znancem za tolažbo in pomoč. Posebna 
zahvala pa pevcem in župniku za opravljen po

grebni obred. Iskrena hvala. 

Vsi njeni 

KLUB LETALCEV VRHNIKA 
V LETU 1991 RAZPISUJEMO 
O S N O V N O ŠOLANJE DVEH 

KANDIDATOV ZA J A D R A L N E G A 
PILOTA. 

INFORMACIJE IN PRIJAVE NA 
T E L E F O N 751-021 int. 290 in 752-512. 
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Ali tudi 
košarka 
nazaduje? 

Lepi so spomini na zlata ob
dobja vrhniške košarke, ko so se 
uspehi vrstili iz leta v leto. Pred 
dvema desetletjema je članska 
ekipa igrala v II. zvezni košarkarski 
ligi, bili so pokalni zmagovalci Slo
venije, 3-krat igrali v kvalifikacijah 
za vstop v II. zvezno ligo, bili večni 
predstavniki v I. slovenski ligi. Kaj 
pa je sedaj z našo košarko, se 
sprašuje marsikateri ljubitelj te igre 
pod koši. 

Že pet sezon je vrhniško občino 
predstavljala v republiškem rangu 
tekmovanja članska ekipa K. K. 
Fenolit Borovnica. Vsako leto je 
poskušala priti v višji rang tekmo
vanja, to je v I. slovensko ligo. 

Tudi za letošnjo sezono 90/91 je 
bilo cilj uvrstitev v play-off za kvali
fikacije v najvišjo ligo v Sloveniji. 

Vendar pa je ekipa zasedla četrto 
mesto v II. slovenski ligi - Center, 
kar je vsekakor premalo glede na 
kvaliteto igralcev. Poizkus, da bi 
v tekmovalnem obdobju igrali 
z mlajšimi domačini in nekaj vrhni
škimi igralci, se ni obenel, saj so 
izgubili nekaj pomembnih tekem. 

Zato je bilo potrebno poklicati dva 
starejša igralca iz Ljubljane, ki sta 
igrala že prejšnjo sezono. Tako, da 
se je ekipa borila celo za drugo 
mesto na lestvici, kar bi prineslo 
možnost igranja v kvalifikacijah za 
slovensko ligo. Vendar pa sta po
škodbi dveh igralcev onemogočili 
boljše uvrstitve ekipe, ki ima po 
kvaliteti prav gotovo mesto v slo
venski ligi. Rezultati so bili nasled
nji: 

FENOLIT : NOVOLES (Novo me
sto) = 107:108; 103:85; 
PODBOČJE : FENOLIT = 81:77; 
80:98; 
FENOLIT : Smelt Olimpija (mladi) 
= 96:74; 71:101; 
ZLATOROG (Laško) : FENOLIT 
= 82:60; 85:103; 
FENOLIT : ZAGORJE = 104:81; 
83:69; 
FENOLIT : LITIJA = 93:73; 78:84; 
TREBNJE : FENOLIT ,= 71:96; 
75:95; 

Vrstni red ekip: 

1. Smelt Olimpija 
(mladi) 14 11 3 25 
2. Podbočje 14 11 3 25 
3. Zlatorog 14 11 3 25 
4. Fenolit 14 9 5 23 
5. Novoles 14 5 9 19 
6. Uniteks Trebnje 14 4 10 18 
7. Zagorje 14 4 10 18 
8. Litija 14 1 13 15 

Za ekipo KK Fenolit so nastopali naslednji igralci: stojijo: 
Marko Zalar, Dušan Kržan, Miro Turšič, Rajko Zlatkovič in 
Karli Nikolavčič, čepijo pa Miro Gabrovšek, Tone Turšil, 
Martin Guštin, Gregor Peršin, Grega Vodeb in Robert Malac-
kov. 

Po dolgem času so tudi na Vrh
niki sestavili člansko ekipo in tek
movali v območni ligi, ki pomeni 
kvalifikacije za vstop v drugo slo
vensko ligo. Čeprav so mladi rod 
košarkarjev podprli vrhniški obrt
niki, so rezultati žal izostali. Ekipa je 
zasedla predzadnje mesto in trud le 
peščice igralcev je bil zaman. Po
trebno bo še večje zagnano delo 
z mladimi igralci ter vsekakor prido

bitev kakšnega kvalitetnega 
igralca. Tudi večje sodelovanje s K. 
K. Fenolit ne bi bilo odveč, pred
vsem pa dobrodošel za napredek 
celotne vrhniške košarke. 

Vrstni red ekip v območni ligi, kjer 
je igrala Vrhnika: Šenčur in Etiketa 
Živi 18 točk; Salonit Anhovo 17 
točk; Fructal Ajdovščina 13 točk; 
Vrhnika in Gorenja vas po 12 točk. 

S. S. 

Hokej 
v Borovnici 
- vse o.k. 

Ste se mrzlo sobotno noč 
v januarju peljali proti Borov
nici in videli velik osvetljen pro
stor ter veliko avtomobilov ob 
cesti? Takoj ste pomislili: »Zo
pet vodovod«! NE! 

Tokrat so zagrizeni borovni
ški fantje-možje organizirali 
nočno hokejsko tekmo med 
ekipama ZELENI (navijači 
OLIMPIJE) in RDEČI (navijači 
JESENIC). Privrženci tega 
športa so poskrbeli za pravo 
vzdušje na ledu, kakor tudi ob 
njem (razsvetljava, bife, ka-
merman, fotograf, petarde). 
Takoj naj povemo, da žal no
bena slika ni uspela, ker je bilo 
tako mrzlo, kar dokazuje poda
tek,-da zagrizen navijač Jese
nic Frenk ni mogel nastopiti, 
ker mu je »zmrznila voda v ko
lenu«. 

Številni gledalci (med njimi 
tudi »komunalci«) so uživali 
v »hokejskih« veščinah obeh 
ekip. Navijači ZELENIH (bili so 
v večini) so poskrbeli za razpo-

Slike s hokejske tekme v Bistri vam ne moremo prikazati, ker 
je zaradi mraza tudi foto aparat odpovedal. Vendar pa je bilo 
več mlak in ribnikov zamrznjenih, kjer so znalci drsanja in 
hokeja to dobro izkoristili. Tudi na znanem vrhniškem ba-
jerju jebilo vedno dosti drsalcev in igralcev hokeja. 

Pogled in spomini na zlata obdobja vrhniške košarke iz leta 1973. Tedaj je ekipa Vrhnike igrala 
zadnje kvalifikacije za vstop v II. zvezno ligo v Kranju. Trener ekipe je bil Viktor Žakelj (sedanji 
predsednik Socialistične stranke Slovenije), za kvalifikacije pa je pomagal sedanji znani trener 
Janez Drvarič. Igralci so bili brata Gantar, Gorenc, Drašler, Globačnik, De Gleria, Mekinda, 
brata Kukec, Seljak, Muha, Pahor in Paternost. 

Občinska 
košarkarska liga 

V organizaciji Športne zveze 
Vrhnika se je pričela občinska ko
šarkarska liga. Prijavilo se je osem 
ekip iz občine Vrhnika, ki se bodo 
borile za naslov občinskega pr
vaka. 

Te ekipe so: Krapovci (Verd-
Janezova vas), Coklarji (Borov-
nica-veterani), Povž (Stara Vrh
nika), Dren (Drenov grič), Canon 
Time OUT (Vrhnika), Pizzeria Bo
ter (Vrhnika), Borovnica (mladi) in 
Dragomer. 

V ekipah nastopajo nekateri 
nekdanji in sedanji igralci KK Vrh
nika in KK Borovnica, ki bodo 
s svojim znanjem in borbenostjo 
pritegniti ljubitelje košarke, po
novno na tribune dvoran v Drago-
merju, Vrhniki in Borovnici. Prav 
spodbudno je gledati nekatere sta
rejše in tudi mlade igralce, ki 
s svojo borbenostjo in košarkar
skim znanjem izstopajo iz pov
prečja svojih ekip. 

Favorit je ekipa CANON TIME 
OUT, ki ima nekdanje igralce Vrh
nike, ki so nastopali v I. slovenski 
ligi. Na naslednji mesti pa bi se 
lahko uvrstili ekipi Borovnica, ki 
ima mlade igralce (nastopajo v II. 
slovenski ligi) in ekipa Pizzeria Bo
ter, ki ima popolno vrhniško ekipo 
(nastopajo v območni ligi). 

Presenečenje pa lahko pripra
vijo rekreativci iz Dragomerja, ki so 
znani po zadetih trojkah. Najsta
rejša ekipa so Coklarji (povprečje 
•37 let), ki imajo v svojih vrstah 
nekdanje igralce Borovnice. Naj
bolj borbena bo prav gotovo ekipa 
POVŽ iz Stare Vrhnike. Ne smemo 
pa pozabiti še rekreativno ekipo 
Dren (Drenov grič), ki lahko v po

polni postavi preseneti marsikate
rega nasprotnika. Krapovci (naj
mlajša ekipa) pa bodo s svojo mla
dostjo in poletnostjo tudi premagali 
marsikatero ekipo. 

V nepopolnem prvem in drugem 
kolu so bili naslednji rezultati: 

Krapovci: Canon Time aut 34:94 
Strelci Krapovci: Gantar 2, Biz

jak 17, Stržinar 7, Pome 4, Mrzelj 
2, Margon 3 

Strelci Canon Time aut: Lončar 
3, Lipovec 17, Gabrovšek 27, Na-
gode 11, Blaznik 20, Bizjak 16 

Coklarji : Pizzeria Boter 87:73 
Strelci: Coklarji: Šuštar 6, Modri

jan 16, Kovačič 9, Kržan 35, Zlat
kovič 21 

Pizzeria Boter: Zupan 22, Kna-
pič 10, Rom 4, Artič 8, Justin 18, 
Petrovič 11 

Povž : Borovnica 44:42 
Strelci: Povž: Mesec Ma. 2, 

Štrukelj 12, Kučej 17, Strlekar 2, 
Dosič 11 

Borovnica: Vodeb 1, Peršin 8, 
Telban 5, Turšič T. 10, Turšič M. 6, 
Gustin 12 

Coklarji : Dragomer 53:73 
Strelci: Coklarji: Šuštar 13, 

Sivka 10, Seljak 2, Modrijan 7, Ko
vačič 14, Mekinda 1, Zalar 6 

Dragomer: Bogataj 34, Pečlin 
13, Ropret 12. Močnik 14 

Pizzeria Boter: Canon Time aut 
56:67 

Strelci Pizzeria Boter: Zupan 16, 
Knapič 4, Rom 9, Antič 9, Justin 
13, Petrovič 5 

Canon Time aut: Mulej 5, Lipo
vec 14, Jevšek 11, Gabrovšek 9, 
Blaznik 21, Bizjak 7 

Dren : Borovnica 38:64 
Strelci: Dren: Friškovec 24, Mi-

hevc 8, Osedkar 4, Rožnik 2 
Borovnica: Malacko 16, Vodeb 

4, Peršin 10, Telban 10, Brlogar 6, 
Turšič T. 9, Turšič M. 9 

III. KOLO 
Dren : Borovnica, 15. 2. 1991, ob 
19.30 - Log Dragomer 
Dragomer : Canon tirne out, 4. 3. 
1991, ob 19.30 - Log Dragomer 
Coklarji : Povž, 5. 3. 1991, ob 
19.30 - Borovnica 
Krapovci : Pizzeria Boter, 7. 3. 
1991, ob 19.30 - Vrhnika 

IV. KOLO 
Dragomer : Krapovci, 11.3. 1991, 
ob 19.30 - Log Dragomer 
Borovnica : Pizzeria Boter, 12. 3. 
1991, ob 19.30- Borovnica 
Povž : Canon tirne out, 13. 3. 
1991, ob 20.00 - Vrhnika 
Dren : Coklarji, 15. 3. 1991, ob 
19.30 - Log Dragomer 

V. KOLO 
Povž : Krapovci, 20. 3. 1991, ob 
20.00 - Vrhnika 

Coklarji : Borovnica, 19. 3. 1991, 
ob 19.30 - Borovnica 
Pozzeria Boter : Dragomer, 21. 3. 
1991, ob 19.00 - Vrhnika 
Dren : Canon tirne out, 22. 3.1991, 
ob 19.30 - Log Dragomer 

VI. KOLO 
Coklarji : Canon tirne out, 26. 3. 
1991, ob 19.30 - Borovnica 
Borovnica : Dragomert, 26. 3. 
1991, ob 20.45 - Borovnica 
Povž : Pizzeria Bpter, 27. 3. 1991, 
ob 20.00 - Vrhnika 
Dren : Krapovci, 29. 3. 1991, ob 
19.30 - Log Dragomer 

VII. KOLO 
Dragomer : Povž, 1. 4. 1991, ob 
19.30 - Log Dragomer 
Borovnica : Canon tirne out, 2. 4. 
1991, ob 19.30 - Borovnica 
Coklarji : Krapovci, 2. 4. 1991, ob 
20.45 - Borovnica 
Pizzeria Boter : Dren, 4. 4. 1991, 
ob 19.00 - Vrhnika 

loženje ob ledu, saj so vsak 
padec RDEČIH spemljali 
z glasnimi vzkliki: »Rolba, 
rolba, rolba...« (stroj za čišče
nje ledu). Tudi vratar ZELENIH 
Jože je poskrbel za vzdušje, 
saj se je po tem, ko se nihče 
od igralcev RDEČIH ni hotel 
z njim stepsti, »lotil« kar soi
gralca. 

Na koncu naj omenimo še 
rezultat. Zmagali so ZELENI 
z 8:3 (3:1, 2:1, 3:1). 

Tekmo sta z manjšimi napa
kami (drsanje jima ni boljša 
stran) sodila Andrej Drašler in 
Franci Mihevc. 

Strelci: Tomaž 4, Miha, Bo
jan, Primož in Marjan po 1 za 
ZELENE, ter Tone 2 in Marjan 
1 za RDEČE. 

ZELENI: Jože Branceli, Mar
jan Pristavec, Bojan Čebela, 
Tomaž Gorišek, Miha in Pri
mož Pečlin ter Igor Žerjav. 

RDEČI: Andrej Verbič, Ma
tej, Tone in Jože Petrovčič, 
Marjan Peternel in Franci Su-
sman. 

Izjave sodelujočih: 
Igor (ZELENI): Rezultat 

pove vse. Povratna tekma je 
brez pomena, saj smo nepre
magljivi. 

Bojan (ZELENI): Ce bi žena 
vedela, da imam vročino, me 
ne bi pustila na hokej. 

Jože (vratar ZELENIH): Pre
več mi je drselo. Z derezami bi 
bilo lažje. 

Izjav igralcev RDEČIH žal 
do zaključka redakcije nismo 
dobili. 

Karli (navijač RDEČIH): 
Tekma je bila neregularna. Ob 
vsakem napadu RDEČIH je 
ugasnila luč pred golom ZELE
NIH. Komaj čakam revanšo. 

Favorit občinskega košarkarskega prvenstva ekipa Canon 
TIME out, nastopa z igralci: (stojijo) Žun, Bizjak, Lipovec, 
Mulej, Lončar, Jevšek (čepijo) Blaznik, Nagode in Gabrov
šek. 

SMUČANJE MED ZIMSKIMI 
POČITNICAMI 
Lahko bi jih bilo več 

Športna zveza in osnovne 
šole, predvsem Vrhnika in Bo
rovnica, so med počitnicami 
organizirali petdnevno smuko 
v Kranjski Gori. 

V Kranjsko Goro sta vozila 
dva moderna avtobusa Kom
pasa, eden iz Borovnice in 
eden z Vrhnike, ki je ustavljal 
na avtobusnih postajah do 
Dragomerja. 

Vožnja je bila zelo ugodna, 
saj so si vsi udeleženci smuča
nja poleg smuke ogledali še 
filme, ki so jim krajšali enoin-
polurno vožnjo do smučišča in 
isto pot domov. 

Športna zveza se zahvaljuje 
vsem voditeljem, ki so s svojim 
trudom pomagali otrokom, 
željnim smučanja, obnoviti ali 
na novo pridobiti osnove smu
čarskih veščin. 

Poleg truda, ki so ga vložili 
v obeh šolah Ivan Cankar in 
Borovnici pa nas čudi, da se za 
ugodno in ceneno smučanje ni 
prijavilo več otrok in odraslih, 
saj cena 1300 din za petd
nevno smuko s prehrano, 
smučarsko karto, prevozom in 
strokovnim mentorjem ni vi
soka. 

Zato bralce Našega časo
pisa naprošamo, da nam spo
ročijo svoje želje, da bomo 
med poletnimi počitnicami laže 
pripravili pester program za 
počitnikovanje. 

Športna zveza Vrhnika 

Slavko (navijač ZELENIH): 
Bili smo boljši po zaslugi vra
tarja Jožeta. 

Zahvaljujemo se vsem, ki so 
kakorkoli pomagali pri organi
zaciji, posebno pa sponzorju 
trgovini JURČEK, ki je prispe
vala praktična darila. 

Na koncu naj omenimo, da 
so prireditev organizirali igralci 
ZELENIH. Prav tako si priza
devajo za izgradnjo naravnega 
drsališča v Borovnici na sta
rem košarkarskem igrišču. 

Torej se nam v naslednji se
zoni obeta še veliko zimskih 
športnih užitkov. 

Upamo, da nam na račun 
šaljivega prispevka Komu
nalno podjetje Vrhnika ne bo 
obrnilo hrbta pri sodelovanju 
za izgradnjo bodočega drsa
lišča v Borovnici. 

J. M. 

Iz Športne zveze 
Vrhnika: 

Nekateri rezultati vrhniških 
športnikov, ki nastopajo na republi
ški ravni: 

Atletika: 

Na dvoranskem prvenstvu Slo
venije, sta nastopali dve tekmo
valki z Vrhnike, ki nastopata za IBL 
Olimpijo (Ljubljana). V kategoriji 
starejše mladinke (tek na 60 m) je 
bila Kaja Rogel prva 7,73 s (boljši 
rezultat od članic), druga pa je bila 
Alenka Bikar 7,96s. 

S tem rezultatom je Kaja Rogel 
dosegla svoj osebni rekord in si 
zagotovila mesto v mladinski re
prezentanci Slovenije. 

Smučanje: 

Naša smučarka Mojca Suha-
dolc, članica B reprezentance Ju
goslavije, je v zadnjem vikendu na
stopila na državnem smučarskem 
prvenstvu v slalomu, veleslalomu 
in super G. V kategoriji mlajših 
mladink (super G) je zasedla 
drugo mesto. Po rezultatu je bilo to 
tudi šesto mesto za FIS točke v ka
tegoriji članic. 

V slalomu pa je zasedla odlično 
3. mesto med članicami, ter za FIS 
točke peto mesto. 

V veleslalomu pa je bila v naj
boljši konkurenci vseh naših zna
nih tekmovalk na 9. mestu. 

Ritmična gimnastika: 

Mlade vrhniške tekmovalke v rit
mični gimnastiki so se v nedeljo 
17. 2. 1991 v Ljubljani udeležile 
medklubske tekme. V kategoriji pi
onirk so prva tri mesta zasedle 
naše tekmovalke in sicer: 1. 
Cvetko, 2. Pajnič in 3. Adžič. 

S. S. 

NAŠ ČASOPIS 
Naš časopis je vrhniško občinsko 
glasilo. Ureja ga uredniški odbor 
v sestavi: Frančiška Celarc, Leon 
Gostiša, Brane Mihevc, Marjan Pe
čan, Simon Seljak, Marija Tomšič, 
Bojan Zadravec, Jože Zorman in 
Tone Janežič (v. d. odgovornega 
urednika). Uredništvo: Naš časo
pis, Cankarjev trg 8, Vrhnika. Žiro 
račun: 50100-678-54000. Telefon: 
751325. Tiska Tiskarna Ljudske 
pravice. Po mnenju pristojnih teles 
je časopis oproščen prometnega 
davka in je brezplačen. 


